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ИНТЕРВЮ ВЛИЯНИЕ

Крум Зарков за играта
на Борисов срещу
Бокова и националните
интереси 1 1

10-те най-големи
корпорации
са по-богати
от 180 страни 8

Бойко Борисов обяви вчера, че Ири-
на Бокова остава в състезанието за ООН
“до гласуването на 26 септември”, с
нелеп монолог за псевдоподкрепа. Това
стана в началото на заседанието на

кабинета, на което се очакваше Криста-
лина Георгиева да бъде номинирана
като втори български кандидат.

Междувременно стана ясно, че още
в края на миналата седмица премиерът

Премиерът спешно привикал Иван Кръстев
от чужбина да го съветва как да излезе от кашата

АКТУАЛНО

WADA прикривала
за допинг
от години
сестрите Уилямс

Марлен Хуциев -
пророк на новия
киноезик

е привикал от чужбина Иван Кръстев
за съвети как да излезе от кашата.
Според запознати Кръстев е един от
най-активно лансиращите Георгиева
като български кандидат. До късно ве-

черта в понеделник в МС са вървяли
трескави обсъждания кога да се обяви
Георгиева и как да бъде използвано
посещението на унгарския премиер
Виктор Орбан в нейна подкрепа. 2

2 4

1 8

Бойко Борисов даде
псевдоподкрепа за Бокова

Плодовете
на глобализма 1 6

Русенци заплашиха да блокират Дунав мост, ако проблемите с обгазяванията
в града продължат. Над 200 души протестираха вчера пред общината с искането

да се прекратят системните замърсявания от френско предприятие

ПРЕДАТЕЛИ СТЕ
На среща с български

политик действащ европей-
ски комисар преди месеци в
прав текст казва за Криста-
лина Георгиева: “Тази жена
открито работи против ваши-
те, българските интереси в
Европейската комисия”. Ние
тук слушаме унизителните за
всеки българин простотии на
Бойко Борисов и оглушител-
ното мълчание на госпожата
от Брюксел, която се разчек-
на да бачка за себе си.

И никой не казва простич-
ката дума: Предатели.

Пред работодателите си
от Демократическата партия
на САЩ временно назначе-
ният от тях за български
външен министър Даниел
Митов открито декларира, че
правителството в София
няма да работи за избиране-
то на Ирина Бокова за гене-
рален секретар на ООН. Ние
тук се правим, че не знаем
за това, и слушаме наглите
му простотии как чутовният
скандал между Русия и Гер-
мания заради натиска на
Меркел за г-жата от Брюк-

сел бил повод за благодар-
ност за адекватната реак-
ция и на двете държави.

И никой не му казва в
очите: Предател.

Като... няма да кажем
какво мълчат за истинските
причини за отзоваването на
иначе непомръдваемата Веч-
на Амбър Стефан Тафров от
ООН. Не че цяла София не ги
знае. А Борисов ръси селски
простотии как щял да прави
коктейл в ООН, за да пред-
ставя тепърва Бокова.

Таня
ДЖАДЖЕВА

НЯКОЛКО
ДУМИ

Снимка БГНЕС
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Че и Плевнелиев щял да бъде там. Тоя пък като какъв
ли ще го представят...

И никой не им казва простата дума: Предатели.
Е, казваме им го. Не защото сме смели. Хич даже не

сме. По принцип простотията върви в комплект с агресия
и е знайно, че агресивният простак е отмъстителен.

Но всяко търпило си има предела. И когато начело на
държавата стоят предатели, които я превърнаха в жалък
провинциален протекторат, подритван от който пожелае,
които, сгънати доброволно в 90-градусова чупка, обслуж-
ват чужд интерес на който поиска, които направиха Бълга-
рия международно посмешище, този предел е
безвъзвратно надскочен.

Предатели сте. И толкоз.

ПРЕДАТЕЛИ СТЕПРЕДАТЕЛИ СТЕПРЕДАТЕЛИ СТЕПРЕДАТЕЛИ СТЕПРЕДАТЕЛИ СТЕ

Външният министър Даниел Митов
неглижира скандала, в който прерасна
информацията, че Германия се е опита-
ла да убеди Русия в подмяната на
българския кандидат за ООН. “Благода-
рим за адекватната реакция както на
Руската федерация, така и на Германия.
Ясно е, че те реагираха правилно, каз-
вайки: “Ние нямаме никакво намерение
да влияем върху решенията на суверен-
на държава, каквато в случая е Бълга-
рия, коя да бъде нейната номинация.
България ще си реши”. Оттук нататък
премиерът много ясно артикулира. По
никакъв начин реакциите на Руската фе-
дерация не могат да бъдат четени в
полза или вреда на когото и да е било.
Ясно беше казано, че никой няма да ни
се меси в суверенните решения”, заяви

Áîðèñîâ ïðîòàêà ðåøåíèåòî
çà áúëãàðñêèÿ êàíäèäàò â ÎÎÍ
Премиерът формално застана зад Ирина Бокова, но се закани,
че ще решава след гласуването на 26 септември

С формална подкрепа премиерът
Бойко Борисов отложи позицията на
правителството за българската канди-
датура в ООН. Въпреки че страната
ни официално застава зад Ирина Бо-
кова, дори и след информациите, че
Германия посредничи за подмяната
на родния ни кандидат, Борисов на-
мекна, че в последния момент може
да се откаже от нея.

“След 26 септември, ако не е първа
или втора Ирина Бокова, тогава ще
преценим всички заедно какво да на-

правим. Дори спекулата, че трябва да е
жена от Югоизточна Европа - това не е
писано правило, а когато едно правило
не е писано, то може да се нарушава.
Накрая, когато всички консултации
минават, може да се окаже, че е жена,
но не е от Югоизточна Европа или е
оттам, но не е жена, тогава могат да
направят компромиси”, заяви Борисов.
Той добави, че задължава всеки да
“положи максимални усилия” включи-
телно и себе си, за да можело на 26-и
Бокова да влезе в челната двойка.

Премиерът направи изключително
некоректен паралел между Бокова и
провалилата се кандидатка за евро-
комисар от ГЕРБ Румяна Желева. “Ако
този кандидат беше излъчен от ГЕРБ,
аз да съм го отзовал много отдавна.
Така като направих с външния ми-
нистър Румяна Желева, когато не се
представи добре”, коментира той, без
да съобрази многобройните положи-
телни оценки за представянето на
Бокова, както и факта, че тя е дамата
с най-високи оценки между кандидат-

ките. Според Борисов обаче резулта-
тите й били незадоволяващи, защото
в определени класирания Македония
и Сърбия ни били изпреварили.

“Следващото гласуване е с цветни
бюлетини. Там имаш ли червена бюле-
тина, сиреч държавата ти каже катего-
рично – не стои зад теб, не продължа-
ваш, трябва консенсус. Аз не си спом-
ням БСП някога да е издигнала човек
на ГЕРБ или на реформаторите”,
продължи да философства Борисов и
уточни, че съпругът на Ирина Бокова е
предложение на ГЕРБ за европейска-
та банка. В един момент неуспехът му
да бъде мой или ваш аз няма да го
допусна, заплаши премиерът.

Лично аз от днес вече ще
наричам Кристалина Георгие-
ва само еврокомисар, защото
за мен тя не е български евро-
комисар. С тези думи народ-
ният представител от БСП
ЛЯВА БЪЛГАРИЯ и бивш
външен министър Кристиан
Вигенин показа отношението
си към спряганата за замест-
ник на Ирина Бокова в битка-
та за ОНН. Лидерът на БСП
Корнелия Нинова се възмути,
че с поведението си по казуса
с българската кандидатура за
генерален секретар на ООН
премиерът Бойко Борисов уни-
жава България. Според нея с
действията си Борисов мини-
ра възможността българин да
оглави важния международен
пост. “БСП оценява случващо-
то се в последните дни като
груба намеса на външни сили
в национални решения на
България, като посегателство

ВИГЕНИН КЪМ ГЕОРГИЕВА:

Вие вече сте само г-жа еврокомисар
Павлета ДАВИДОВА

БСП се възмути от унижението, на което подлагат България

Снимка Благовеста ЦВЕТКОВАсрещу националния суверени-
тет. Българското правителство
проявява поредното угодниче-
ство към външни сили”, анали-
зира социалистката.

Нинова определи като аб-
сурдно сравнението на пре-
миера между представянето
на Бокова и неуспялата в ЕК
Румяна Желева. Според лиде-
ра на БСП Борисов заявява
формална подкрепа за Боко-
ва, но неформално показва,
че българското правителство
не стои зад нея. На днешния
председателски съвет в пар-
ламента БСП отново ще по-
иска изслушване на премие-
ра по казуса с номинацията
на Ирина Бокова.

Вигенин подчерта, че при
представянето си до момента
Бокова показва много стаби-
лен резултат във всяко гласу-
ване. “Въпросът е дали ще
надделее идеята да има одо-
брен кандидат жена от Източ-
на Европа - тя е единствена-

та, която на практика отгова-
ря на този профил, или ще се
върви към други варианти.
Обезсмислянето на кандида-

турата на Ирина Бокова за
ООН отваря възможности за
други варианти, несвързани с
България и с българския кан-

дидат”, обясни Вигенин.

Пълният текст на изяв-
ленията на стр. 13

МИТОВ СМЯТА, ЧЕ ГЕРМАНИЯ
И РУСИЯ РЕАГИРАЛИ ПРАВИЛНО

министърът. Митов добави, че българ-
ското правителство не желае да бъде
асоциирано с твърдения, замесващи
трети държави, че по един или друг
начин има договорки за смяна на наша-
та кандидатура. По никакъв начин ние
няма да оставим да бъдем повлияни от
решение на трети държави, опита да
замаже ситуацията той. Митов призна,
че българският посланик е бил на сре-
ща с руския външен министър. “Никой
не ни се меси в решенията, никой не
проявява пристрастия към един или друг
кандидат. Има още време до избора на
генерален секретар на ООН и държави-
те все още имат време да оформят кон-
сенсус около някого. А ние в течение на
кампанията ще взимаме своите реше-
ния”, заяви външният министър.

КАЛОЯН ПАРГОВ:

ГЕРБ са на път с един
замах да постигнат тро-
ен ефект и да извършат
национално предателст-
во, като лишат страната
от кандидата, който има
реални шансове да спе-
чели състезанието за
избор на генерален сек-
ретар на ООН. Това гла-
си  позицията на пред-
седателя на БСП в Со-
фия и член на ИБ на БСП
Калоян Паргов. Доку-
ментът бе разпростра-
нен рано вчера преди
изявленията на Бойко

ГЕРБ СА НА ПЪТ ДА ИЗВЪРШАТ
НАЦИОНАЛНО ПРЕДАТЕЛСТВО

Борисов и отлагането на
решението за Ирина Бо-
кова.

Паргов смята, че дей-
ствията на ГЕРБ ще по-
кажат за пореден път, че
са във васална позиция
спрямо “началниците” от
Брюксел и не са в състо-
яние да водят самостоя-
телна и суверенна вън-
шна политика. Третият
ефект от скандала с кан-
дидатурата ще е поред-
ното препотвърждаване
на горчивата максима,
че на българите не им е

необходимо друг да им
помага - сами ще завле-
кат на дъното всеки, кой-
то има шансове да се
издигне, да получи меж-
дународно признание и
да прослави България,
коментира Паргов.

Лидерът на столични-
те социалисти добави, че
в навечерието на прези-
дентските избори ГЕРБ
ще дадат красноречив
знак, че възнамеряват да
продължат да водят ан-
тибългарска, дисбаланси-
рана външна политика.

своята последна
лекция, преди да
напусне Бълга-
рия, скандално
известният

френски посланик Ксавие
Лапер дьо Кабан оплю
българската история.
“Отношенията ви с Русия
не трябва да се опреде-
лят от историята, още по-
малко от осакатена исто-
рия, а от интересите и
ценностите, в които вяр-
вате. На сегашната Русия

На прощаване Дьо Кабан
оплю българската история

не дължите нищо - нито
вашата свобода през
1878 г., нито вашето
потисничество през 1944
г.  Имате дълг към руски-
те, финландските, полски-
те, украинските, естон-
ските войници, загинали
за вас по времето на
Руско-турската война”,
каза Дьо Кабан.
Според него комунизмът
бил в основата на про-
блемите на днешна
България и заяви: “Кому-

низмът е режим, който
предполага насилие”.
“Неосъзнаването на
режима, неиздирването
на извършителите на
престъпления на режима,
липсата на поглед върху
механизмите на потисни-
чество, които са се из-
ползвали, е позволило на
бившите служители на ДС
да се спасят, а за някои
от тях - да заемат завид-
ни властови позиции”,
коментира посланикът.

В
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БОЙКО БОРИСОВ ПРОДЪЛЖАВА ДА СЪНУВА НАЯВЕ

С

“Героизмът днес е да се борим за
достоен живот и бъдеще за българ-
ския народ”. Това заяви кандидатът
за президент и главнокомандващ,
издигнат от БСП, ген. Румен Радев,
по време на среща с граждани в
Ботевград. Той подчерта, че герои
са всички българи, които се борят
да запазят България в едно трудно
време, да я развиват въпреки
липсата на помощ от държавата и
да водят достоен живот въпреки
опитите на управляващите да им
отнемат достойнството. По думите
му, за това се иска героизъм и
именно за тези хора ще се бори и
той. “Страната ни е заплашена от
много неща - военни конфликти,
бежански потоци, нестабилност на
ЕС, деградацията на нашето общест-
во”, заяви ген. Радев в Правец на
среща с обществеността. Той доба-
ви, че голяма част от българското
население води мизерен живот с
малки пенсии и заплати. По думите
му, основна причина за това е, че
няма ясна и дългосрочна визия за
развитие на България, защото

метът на Перущица
Ради Минчев и още
петима души бяха
арестувани вчера
при спецоперация на

МВР и ДАНС, съобщиха от Апе-
лативната прокуратура в Плов-
див. Минчев е от ДСБ и е втори
мандат кмет на града.

Акцията е осъществена по
ръководено от окръжната про-

Кмет на ДСБ бе
задържан за корупция
ДАНС нахлу в община Перущица, за да разследва управлението на града

куратура в Пловдив досъдебно
производство за корупционно
престъпление, осъществено от
длъжностно лице. В нея участ-
ват служители на ДАНС от Со-
фия, Пловдив, Плевен и Бургас,
както и полицаи от областните
дирекции на МВР в същите гра-
дове. Разследването се води от
отдел “Икономическа полиция”
към ОД на МВР в Пловдив.

Цял ден вчера се извършва-
ха огледи и претърсвания и
изземвания в община Перущи-
ца, както и на още три адреса
в града. Във връзка с разслед-
ването бяха претърсени общо
16 адреса на територията на
Бургас, Плевен и София. Напра-
вени са обиски. От окръжната
прокуратура в Пловдив съобщи-
ха, че ще предоставят повече

информация по случая днес.
В края на август 2015 г. об-

щинският съветник и конкурент
за кметския пост в Перущица
Георги Злачев подаде сигнал
срещу Ради Минчев за злоупо-
треби. В сигнала се посочват
нередности по проектите за
изграждане на спортна зала в
града, ремонта на Историчес-
кия музей, създаването на Ин-

формационен туристически
център и за поставянето на со-
ларно улично осветление.

44-годишният Ради Минчев
е кмет на Перущица за втори
мандат. Преди да поеме общи-
ната, той е работил като главен
експерт в отдел “Реклама” на
община Пловдив. Завършил е
“Счетоводство и контрол” в
УНСС.

К

Инициативен комитет
от кюстендилски
общественици и члено-
ве на БСП обяви
подкрепата си за
кандидатпрезидентска-
та двойка ген. Румен
Радев и Илияна Йото-
ва. Комитетът се
създава по инициатива
на полк. Йордан

Преподавател на Радев оглави инициативния комитет в Кюстендил
Костадинов, който е
бил преподавател на
Радев във Военната
академия и го познава
лично. Членове на
местния ИК са Блага
Шишкова, Мария
Лабова, Росен Раден-
ков, Красимир Горов,
Бисер Лапев, Тодор
Муктанов, Радослав

Зафиров, Иван Кара-
кашки.
“Безпартиен съм, но
симпатизирам на ген.
Радев. Той е кадърен
човек и ще дам всичко
от себе си да поеме
съдбата на България.
Крайно време е стра-
ната да се управлява
от умни, а не от заслу-

жили”, заяви полк.
Костадинов. Той позна-
ва генерала от кур-
сантските му години,
когато Радев става
първенец на випуска и
носител на златен
медал. “Той е изключи-
телно точен и отгово-
рен към хората. Това е
единственият българ-

ски офицер, който не
си продаде душата на
дявола след обучение-
то в САЩ. Остана си
българин, както се
казва, не му смениха
чипа”, коментира полк.
Костадинов. Подкрепа-
та си за кандидатпре-
зидентската двойка
заяви и Радослав

Зафиров, който е
председател на Мла-
дежкото обединение в
БСП в Кюстендил.
Според него в момен-
та институциите на
президент и вицепре-
зидент са омърсени,
но Радев и Йотова
могат да върнат
доверието към тях.

ГЕН. РУМЕН РАДЕВ:

Героизмът днес е да се
борим за достоен живот

С действията си по казуса с Царските
конюшни в София премиерът Бойко Бо-
рисов реагира както винаги, за да спаси
себе си, и премахна бушона. Така ли-
дерът на БСП Корнелия Нинова комен-
тира отстраняването на областния упра-
вител на София Веселин Пенев. “Както
винаги, той реагира, за да си спасява
кожата - маха бушона и дотам”, добави
тя. По думите й, действията на Борисов
са “неизбежни”, защото далаверата е
налице. Социалистите обаче ще са до-
волни и да похвалят премиера, ако пред-
приеме мерки по отношение и на вътреш-
ната министърка Румяна Бъчварова.

Финансовият министър Владислав
Горанов също коментира казуса вчера,
но се оправда, че не бил много запознат
с тематиката. Доколкото ми е известно,
има доста съмнения относно целесъоб-
разността и законосъобразността на
сделката, заяви той. По думите му не било
сигурно кой колко е собственик на земя-

Делото срещу депута-
та Александър Методиев,
известен като бат Сали,
влиза в съда. Софийската
градска прокуратура вче-
ра внесе обвинителен акт.
Той е с обвинения за ху-
лиганство и противоза-
конно пречене на орган
на полицаи от автопатрул
при РУ на МВР в Косте-
нец да изпълнят задълже-
нията си, извършено при
условията на продължа-
вано престъпление.

На 1 май на входа на
Костенец Методиев изпре-

НИНОВА ЗА ЦАРСКИТЕ КОНЮШНИ:

Премиерът само премахна бушона
Павлета ГЕОРГИЕВА та и доколко е законна сделката, при

която 7,5 дка в центъра на София бяха
продадени за по 90 лв. кв.м. От гледна
точка на защитата на държавния инте-
рес има доста съмнения, че има неред-
ности, заяви Горанов. Той бил чул от свои
колеги министри, че сделката ще се ос-
порва с претенции за нищожност.

Защитил съм държавния интерес,
връщайки 84% съсобственост на държа-
вата със спечелените от мен съдебни
дела, заяви вчера сутрин и новият соб-
ственик на имотите Янко Иванов. Той
представи схеми на терена под Царски-
те конюшни и заяви, че без съсобстве-
ност на терена данъчната оценка на
терена би била 3 млн. лв., а пазарната
оценка - 20 млн. лева. Там по действа-
щия градоустройствен план в настоящия
момент собственикът на земята не може
да построи нито една тухла, коментира
Иванов. Бил встъпил в сделката през
1995 г., когато е дал негово имущество,
което се ползвало и до ден-днешен от
държавата, на стойност 1,7 млн. лв.

Бат, Сали отива на съд
варва неправилно и не се
подчинява на полицейска
палка. Малко по-късно
през същото място преми-
нава бус, който превозва
футболния отбор на Само-
ков. Спрян е за проверка,
един от пътуващите е без
документи. На мястото при-
стига и Методиев, който за-
почва да размахва депу-
татската си карта и да се
държи непристойно, като
заплашва полицаите.
След което Методиев
звъни на шефа на РУП в
Костенец. Той му отвръща

да остави полицаите да си
вършат работата. Така
преди месец се стигна до
повдигане на обвинение.
В интервю през юли Мето-
диев призна, че е вадил
депутатската си карта. “Не
съм размахвал депутатска-
та си карта, но съм се ле-
гитимирал, дал съм си де-
путатската карта на съот-
ветния мним служител от
МВР, за да удостоверя, че
съм депутат и в качество-
то си на такъв искам ин-
формация”, каза тогава
Методиев.

управляващите “са се затворили в
своето мандатче, а проблемите се
замитат и се показват само напуд-
рени отчети”. “Една партия се е
сраснала с държавата и няма
разделение на властите. Когато тя
си назначава и президента, за какъв
коректив става въпрос”, попита той.
Ген. Радев подчерта, че предстоят
избори, които могат и трябва да
обърнат статуквото и да се намери
коректив. “Няма дебат за президент-
ската институция, няма сблъсък на
идеи, а само телевизионни скечове.
Управляващите искат безлична
институция и от българския прези-
дент нищо да не зависи”, заяви той.
Кирил Добрев, член на ИБ на НС на
БСП и депутат от ПГ на БСП ЛЯВА
БЪЛГАРИЯ, заяви пред събралите
се: “Ген. Радев има биография, на
която би завидял целият политичес-
ки елит. Той е човекът с най-голяма
заявка за президент на България и
върховен главнокомандващ, а зад
него стои една партия със 125-
годишна история и е най-близо до
хората”.

Правителството освободи Веселин Пенев като областен управител на София-
град. За временно изпълняващ длъжността е назначена Живка Такева-
Първанова, която е негова заместничка. Първанова е дъщеря на синдикалист-
ката Янка Такева. Тя беше заместник областен управител и при първото
правителство на Борисов, когато губернатор на София беше Данаил Кирилов.

ДЪЩЕРЯТА НА ЯНКА ТАКЕВА ЩЕ
Е ВРЕМЕНЕН ОБЛАСТЕН НА СОФИЯ
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Трима бежанци
се удавиха в Дунав
„Гранична полиция” не следи с техника района
на инцидента по реката, правят се само обходи

В района на инцидента с
лодка, пълна с бежанци, при
който в р. Дунав се удавиха
трима от тях, “Гранична поли-
ция” няма никакво техническо
наблюдение и контролът се
извършва само чрез физичес-
ко обхождане. Това стана ясно
от думите на началника на

Областната дирекция на
вътрешните работи в Бургас
обяви обществена поръчка за
превод от и на седем езика,
включително пущу, кюрдски,
фарси и арабски. Основната
причина за това е мигрантски-
ят поток по българо-турската
граница. Стойността на по-
ръчката е 70 000 лв., оферти се
подават до 26 септември.

Служителите на МВР в Бур-
гаско са сред най-натоварени-
те по овладяване на мигрант-
ските потоци. В региона все-
кидневно биват задържани не-

Камион, пълен с не-
легални имигранти, от-
криха столичните поли-
цаи в нощта срещу
вторник. Камионът бил
маскиран като превоз-
но средство на куриер-
ска фирма. Сред откри-
тите чужди граждани
има 10 деца. Шофьорът

44-годишен граничен полицай от
Смолян е в болница, след като се е
подхлъзнал и е паднал по скат над
горски път при изпълнение на слу-
жебните си задължения. Инцидентът
е станал малко преди полунощ в не-
деля в местността Крива череша
край Рудозем. Мъжът е бил част от
гранично-полицейския наряд и е

толичната община въвежда нов начин
за маркиране на дърветата, които
предстои да бъдат отсечени в Борисо-
вата градина. Специални марки ще
бъдат поставяни на 80 см върху стъбло-
то, а след отсичането му друга марка
ще остава върху дънера, за да е ясно
с чие разрешение е премахнато. Първа-
та марка трябва да се постави задължи-
телно поне 48 часа преди сечта. Всич-
ки отсечени дървета пък задължител-
но ще бъдат извозвани на площадката
за преработване на отпадъци в “Хан
Богров”. Нито едно дърво няма да бъде
отсечено без решение на екокомисия-
та към СОС, заяви вчера председате-

“Гранична полиция в Русе ко-
мисар Димитър Чорбаджиев.
Вчера той разказа с четири дни
закъснение за трагичния слу-
чай, при който се удавиха бе-
жанци между дунавските села
Арчар и Добри дол. Първона-
чално бяха открити телата на
5-годишно дете и 27-годишен

БЪЧВАРОВА
ПРОУЧВА
5-6 МЕСТА
ЗА НОВИ
БЕЖАНСКИ
ЦЕНТРОВЕ

Проучват се 5-6 нови
места за разкриване на
нови центрове за настаня-
ване на бежанци в погра-
ничните райони, заяви вче-
ра в Народното събрание
вътрешният министър Румя-
на Бъчварова. Те щели да
са на достатъчно разстоя-
ние от селища, на територия,
на която максимално бързо
могат да бъдат изградени
максимално евтино и да
има възможност за охрана
около тези центрове.

Предстои някои центро-
ве за бъдат обявени за таки-
ва от затворен тип, което
допълнително ще облекчи
ситуацията с пренаселване-
то им, каза вътрешният ми-
нистър, като не конкретизи-
ра за кои от центровете ста-
ва въпрос. По време на по-
следното заседание на на-
ционалния оперативния щаб
е взето решение за изпра-
щане на допълнителни ар-
мейски сили по границата,
които да съдействат на по-
лицията заради усложнена-
та ситуация. Вътрешният
министър обясни, че е задей-
стван нов план за справяне
със ситуацията по граница-
та и бежанския натиск. По
думите й не се наблюдава
увеличаване броя на влиза-
щите в страната ни мигран-
ти, но проблемът с препълне-
ните бежански центрове в
страната идва от затрудне-
ното преминаване на бежан-
ците през България към
Западна Европа.

бежанец, а други четирима се
издирваха. По-късно вчера бе
намерено тялото и на още
един изчезнал - в района на
остров Добрина.

Инцидентът с обърнатата
лодка е от 8 септември, но по-
дробностите станаха ясни едва
вчера. От обясненията на шефа
на граничните полицаи стана
ясно, че инцидентът е станал
до остров Добрина. Местни
жители чули откъм острова ви-
кове на хора. На място те от-
крили четирима чужденци -
двама мъже и две жени, за ко-
ито предложили, че са незакон-
ни имигранти. Българите пода-
ли сигнал на тел. 112 в 23.30
часа, като първата група гра-
нични полицаи била на остро-
ва в 00.40 часа. Пред полицаи-
те чужденците обяснили, че във
водите на Дунав има удавени
хора. Те казали, че са от Ирак,
но нямат лични документи.

Според Граничната поли-
ция каналджии са опитвали да
преминат незаконно граница-
та и да стигнат румънския бряг,
когато металната им лодка се
е обърнала. Тя е била натова-
рена с поне 10 мигранти и не
е имала обозначения. Поради
неравномерно разпределение
на тежестта лодката е поела
вода и е потънала в района на
остров Добрина. По думите на
Чорбаджиев най-вероятно,

след като са взели парите и не
са успели да ги прекарат в
Сърбия през сухопътната гра-
ница, трафикантите са се опи-
тали да им организират обхо-
ден маршрут по река Дунав.

Тялото на удавеното дете е
било открито в неделя - 11 сеп-
тември, два дни след обръща-
нето, на 23 км надолу по тече-
нието. По-късно през деня е бил
намерен и удавеният мъж.

Водолазен екип от “Пожар-
на безопасност” в Монтана по-
мага в издирвателните дейст-
вия. Търсят се не само жертви-
те, но и самата лодка. Полици-
ята се надява чрез нея да може
да открие и каналджиите. Вла-
стите разследват съпричастност
на български граждани към
инцидента, съобщи още Ди-
митър Чорбаджиев. По първо-
начални данни на каналджии-
те са платени по 10 000 долара
за възрастен и 7000 долара за
дете още в Турция.

Спасените мигранти са на-
станени в помещение на МВР
и с тях работата продължава.
Здравословното им състояние
е добро.

Вътрешният министър Румя-
на Бъчварова обясни, че случа-
ят не е оповестен навреме, тъй
като работата по него е била
затруднена заради оскъдната
информация от чужденците и
спасителната акция, която все
още тече. Каналджиите са ус-
тановени, но вътрешният ми-
нистър отказа повече подроб-
ности заради разследването.

Над 200 души от жк “Младост” се събраха в понеделник вечерта на протест
срещу застрояването на квартала им. Сред хората бе пусната и подписка,

чиято цел е да се свика референдум срещу строежите. Целта е да се
наложи мораториум на новите строежи в квартала

Снимки  БГНЕС

КАМИОН С МИГРАНТИ
ХВАНАХА В СТОЛИЦАТА

на камиона е успял да
избяга.

Тежкотоварният ав-
томобил е бил спрян от
полицията за проверка
малко след 21,30 ч. в
столичния квартал
“Овча купел”. При по-
лицейската проверка в
каросерията са открити

24 нелегални мигранти,
сред тях имало 10
деца. Те са разказали
пред полицаите, че са
от Афганистан, Иран и
Ирак. Мигрантите са
отведени в Шесто рай-
онно управление, за да
бъде установена само-
личността им.

извършвал обход на границата с
Гърция. При падането е получил мно-
жество наранявания в областта на
главата. Той е транспортиран за ле-
чение в пловдивска болница без
опасност за живота.

Досъдебно производство тепърва
ще изяснява обстоятелствата около
инцидента.

По нов начин маркират дърветата
за сеч в Борисовата градина

С
лят й Лорита Радева. Поводът за нови-
те мерки е недоволството на хората от
представената инвентаризация на част
от парка на територията на района от
екип на Лесотехническия университет
и появилите се информации за пред-
стояща сеч и ново строителство в Бо-
рисовата.

Решение какво ще има в Борисо-
вата градина ще се вземе, след като
стане готов Подробният устройствен
план на парка, възложен след конкурс
на архитектите от “Ковачев и сие”.
Очаква се ПУП да бъде представен за
обществено обсъждане в края на го-
дината в първи вариант.

ПОЛИЦИЯТА В БУРГАС
ТЪРСИ ПРЕВОДАЧИ
ЗАРАДИ МИГРАНТИТЕ

легални мигранти, които са ус-
пели да преминат на българска
територия от Турция.

Пущунският език е разпро-
странен в Афганистан и Пакис-
тан, откъдето са голяма част от
заловените мигранти в послед-
ните месеци.

Бургаската полиция търси
преводачи и от английски,
немски и руски език заради
засиления туристически инте-
рес и множеството чужди
граждани, които са закупили
ваканционни имоти по Южно-
то Черноморие.

Полицай в болница след падане
при обход на границата
Полицай в болница след падане
при обход на границата
Полицай в болница след падане
при обход на границата
Полицай в болница след падане
при обход на границата
Полицай в болница след падане
при обход на границата
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БЪЛГАРСКИ
АНТИФАШИСТКИ СЪЮЗ

Очакваме Ви на 14 септември 2016 г.
(сряда) от 10.30 ч.в киносалона

на ул. „Позитано” 20, София.

ВИ КАНИ

на тържествено заседание на УС на БАС
и празничен концерт, посветени на

25-а годишнина от създаването
на Българския антифашистки съюз.

Само ден преди подготвяния протест на родители-
те на деца с увреждания кабинетът възложи на ми-
нистъра на труда и социалната политика да подготви
законодателни промени, с които да се въведе нов вид
помощ за децата с трайни увреждания. Предвижда се
за децата с най-висока степен на увреждане (90% и
над 90%) помощта да е 930 лв. месечно, което включ-
ва и помощта за асистентски услуги. Семействата ще
решават дали да наемат личен асистент или те само-
стоятелно да се грижат за децата си. Помощта за
децата с увреждане от 70% до 90% ще бъде 450 лв.,
а за  50-70% - 350 лв. Средствата ще се дават неза-
висимо от доходите на семействата.

С новата мярка ще се подпомогнат над 26 000
деца, а необходимите пари за новия вид помощ са над
161 млн. лв., съобщават от правителствената пресслуж-
ба. Допълнителните за 2017 г. са в размер на близо 50
млн. лв. годишно.

Още от м.г. депутатите от БСП настояваха да бъдат
увеличени семейните помощи за деца с увреждания.

За днес в 11 ч. е обявен протестът на родителите

Медиците в спешното
отделение на “Пирогов”
ще бъдат оборудвани с
лични паник бутони, за
да се оптимизира
комуникацията им с
полицейския пост в
лечебното заведение.
Това съобщиха дирек-
торът на болницата
проф. Стоян Миланов и
главният секретар на
МВР Георги Костов
след среща в лечебното
заведение вчера преди
обед. Повод за разгово-
ра им бе протестът на
медици в понеделник,
след като в неделя
пациент на болницата
нападна екип, който му
оказваше медицинска
помощ. “Няма грешка
или забавяне в реакци-
ята на полицаите, които
дежурят в “Пирогов”,

Предпротестно увеличават
парите за деца с увреждания

Правителството дава до 930 лв. месечно на семействата
на деца с увреждания пред Народното събрание. Това
е третият национален протест в подкрепа на достой-
ния живот и правата на хората с увреждания и техните
семейства. През април стотици родители на деца с
увреждания протестираха заради орязани помощи пак
пред парламента с плакати с надписи “Калфин е
лъжец” и “Стоп на геноцида над деца с увреждания”.
Те недоволстваха, че всяка година трябва да канди-
датстват за личен асистент и да се молят за одобре-
ние. Тогава чиновник от МТСП нарече протестиращи-
те майки “кухи лейки”, а ден по-късно бе уволнен. По
време на протеста през април бе заявено, че за годи-
на след предишния протест през април 2015 г. нищо
не се е променило за родителите на деца с уврежда-
ния.

Целта на увеличението на социалните помощи за
деца с увреждания не е да отмени протеста на май-
ките, заяви вчера министърът на труда и социалната
политика Зорница Русинова. По думите й това е едно
от исканията, предложено на МТСП от Националния
съвет за интеграция на хората с увреждания.

Социалната министърка Русинова увери, че
решението на кабинета за увеличаване на

помощите не целяло париране на днешния протест

С
ни

м
ка

 Б
ла

го
ве

ст
а 

Ц
В

Е
Т

К
О

В
А

Около 3 хил. души у нас се
лекуват от хронични (незараз-
ни) възпалителни чревни забо-
лявания, макар че по данни на
СЗО страдащите са около 21
хил. Около 1000 от тях са с
болестта на Крон, а около 2
хил. с улцерозен колит. Двете
заболявания най-често засягат
млади хора в активна възраст
между 15 и 45 г. Самолечение-
то с лекарства и с диети при

Министърът на образованието Меглена
Кунева се ангажира да настоява за увели-
чение на заплатите в сектора по време на
обсъжданията на бюджета за следващата
година. “Не вярвам в реформи без пари”,
заяви министърката. Според нея било добра
новина, че финансовият министър обещал
образованието да е приоритет. Кунева при-
зова родителите да внимават с покупката на
стари бележници, които се разпространяват
в търговската мрежа. В новите няма графа
“Забележки”. Тя е заменена с “Отзиви и ин-
формация”, в която учителите ще нанасят
своите препоръки и похвали.

Паник бутони и камери
ще пазят в „Пирогов”

коментира Костов. За
да се оптимизират
мерките за сигурност в
болницата, възможно
най-скоро на дежуре-
щите в спешното
отделение ще бъдат
дадени  индивидуални
паник бутони.
След приключване на
ремонта на входа
пациентите ще бъдат
разделени на спешни и
планови и ще влизат
през различни входове.
Обмислят се и възмож-
ности за видеонаблюде-
ние, които обаче ще
трябва да бъдат съобра-
зени с изискването за
лекарска тайна и
опазване неприкоснове-
ността на личния живот
на пациентите.

Около 1000 души се лекуват от болест на Крон
Аида ОВАНЕС тези заболявания е недопусти-

мо, категоричен е д-р Радослав
Наков, председател на Асоциа-
цията на младите гастроентеро-
лози в България.
Един от сериозните проблеми
на хората с хронични възпали-
телни чревни заболявания е
трудният достъп до тоалетни на
обществени места у нас.
Проблем е и стигмата и нераз-
бирането на обществото към
хората с тези състояния, обяс-
нява Димо Гатев от Българска-

та асоциация “Болест на Крон
и улцерозен колит”. По инициа-
тива на пациентската организа-
ция е изработена т.нар. бяла
карта за спешен достъп до
обществена тоалетна на хората
с хронични възпалителни
чревни заболявания. Обществе-
ни заведения, които се включ-
ват в инициативата, са приели
да поставят оранжеви стикери
на вратите на тоалетните с
надпис в синьо “Не мога да
чакам!”

КУНЕВА ОБЕЩА
ПО-ВИСОКИ
ЗАПЛАТИ ЗА
УЧИТЕЛИТЕ

Представители на КЗП провериха дали търговците продават стари ученически бележници

Снимка БГНЕС

Коментар
на стр. 12
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НСИ отчете нулева
инфлация за август
Скочили са цените на
транспорт, услуги и
жилища

Нулева инфлация отчете Национал-
ният статистически институт за месец
август, но на годишна база остава
негативна за седми пореден месец,
показват данни на Националния ста-
тистически институт. След като за
първи път за 2016 г. статистиката ни
отчете 1% инфлация за месец юли,

индексът на потребителските цени в
България за миналия месец забавя
ръста си най-вече заради спада на
цените на облеклото и обувките. Ин-
флацията от началото на годината (ав-
густ 2016 г. спрямо декември 2015 г.) е
-0,2%, а годишната инфлация за август
2016 г. спрямо август 2015 г. е -0,3 на
сто след отчетените през юли -0,2%,
показва статистическата справка.

През август спрямо юли най-силно
се понижават цените на стоките в гру-
пата облекло и обувки - с почти 3%,

показват данните. При хранителните
продукти е отчетено намаление на
цените за месеца от 0,2%. Същевре-
менно цените на алкохолните напитки
и тютюневите изделия нарастват с 0,2
на сто през август спрямо юли, на
жилищата и комуналните услуги - с
0,3%, на обзавеждането и домакински-
те уреди - с 0,6%, на транспорта - с 0,5
на сто, и в културния сектор - с 0,3%.

На годишна база най-силен спад се
отчита при цените на транспорта и съоб-
щенията, обувките и облеклото, газооб-

разните горива и течните горива за
битови нужди, топлоенергията, мебели-
те и други. Най-силен годишен ръст е
отчетен при цените на услугите за лич-
ните транспортни средства и на зелен-
чуците. Хармонизираният индекс на
потребителските цени за август 2016 г.
спрямо юли 2016 г. е 100%, което опре-
деля нулева месечната инфлация. Ин-
дексът на потребителските цени за ав-
густ 2016 г. спрямо декември 2015 г. е -
0,3%, а годишната инфлация за август
2016 г. спрямо август 2015 г. е -1,1%.

Очаква се до 2020 г. България да
постигне енергийни спестявания в
размер на 1 942,7 хил. тона нефтен
еквивалент, или 22 594 гигаватчаса
спрямо средното количество прода-
дена енергия през 2010-2012 г. Това
е записано в Наредба за методиките
за определянето на националната
цел за енергийна ефективност, опре-
делянето на общата кумулативна цел,
въвеждането на схема за задължения
за енергийни спестявания и разпре-
делянето на индивидуалните цели за
енергийни спестявания между
задължените лица. Документът бе
одобрен от Министерския съвет на
вчерашното му заседание.

Европейската директива относно
енергийната ефективност установява
обща рамка от мерки за насърчаване
на енергийната ефективност в ЕС,

Нарушения в общест-
вените поръчки на БНБ
са открити от Сметната
палата. Това става ясно
от доклада за проверка-
та на харчовете на Цен-
тралната банка, обхва-
щаща миналата година.
Именно през 2015 г. гу-
верньорът Димитър Ра-
дев оглави банката на
мястото на Иван Искров.

Над един милион
лева е дала Централна-
та банка за “такелажни
и товаро-разтоварител-
ни” дейности. Договорът

БНБ с нарушения в
обществените поръчки

До 2020 г. трябва да спестим
22 594 гигаватчаса енергия

Износът ни на царевица
е спаднал с 30 на сто

е изпълнен миналата
година, но е подписан в
края на 2014 година –
т.е. още по времето на
Иван Искров. 82% от
разходите са направени
за пренасяне на бюра,
принтери и бутилки с ми-
нерална вода. Намерени
са нарушения и при об-
ществена поръчка за
доставка на софтуер и
оборудване, спечелена
през 2011 г. от фирмата
“Телелинк”. Поръчката
обаче се оскъпява мно-
гократно.

Сметната палата е
проверила обществе-
ната поръчка за изра-
ботката на 2-левовата
монета. Тя е проведе-
на без нарушения.
Същото важи и за об-
ществената поръчка,
спечелена от “Делойт”
за стрес тестовете на
банковата система. Тя е
извършена при спазва-
нето на абсолютно
всички правила, като
възлагането й е в ман-
дата на новия гувернь-
ор Димитър Радев.

като целта е да бъде постигнато подо-
бряване с 20% до 2020 г. Наредбата
задължава държавите членки да оп-
ределят национални цели за енергий-
на ефективност при отчитане на уста-
новената европейска цел.

С приетия през май 2015 г. За-
кон за енергийната ефективност е
регламентиран начинът, по който ще
се определи националната цел за
енергийна ефективност за 2020 г. За
подпомагане изпълнението се
въвежда и цел за повишаване на
енергийната ефективност при край-
ното потребление на енергия, която
ще разпредели като индивидуални
цели между задължените лица.
Задължени лица са всички достав-
чици на горива и енергия на дреб-
но, с изключение на доставчиците
на горива за транспорта.

Пo пpeдвapитeлни
дaнни пpeз
мapкeтингoвaтa 2015-
2016 г., пpиключилa
нa 31 aвгycт,
Бългapия e извъpшилa
дocтaвки зa чyжбинa
нa oкoлo 1,43 млн.
тoнa цapeвицa. Toвa e
c 30 на сто пo-мaлкo
oт peкopдния  изнoc
зa пpeдxoднaтa
гoдинa oт 2,05 млн.
тoна, пише издaниe,
цитиpaнo от Синор.
Оcнoвният пaзap зa
peaлизaция нa
зъpнeнaтa кyлтypa ca
били пo тpaдиция
дъpжaвитe члeнки нa
Eвpoпeйcкия cъюз,
нaй-вeчe Pyмъния,
Иcпaния, Пopтyгaлия,
Гъpция и Итaлия.

Средствата, управля-
вани от застраховател-
ните дружества у нас,
възлизат на 6,603 млрд.
лв. към края на юни 2016
година, което е с 10 на
сто повече в сравнение
с края на юни 2015 годи-
на и с 342,3 млн. лв. -
5.5% спрямо края на
първото тримесечие на
2016 г., съобщиха от
БНБ. Активите на друже-
ствата, извършващи жи-
вотозастраховане, нара-
стват с 12 на сто до 186,7
млн. лв. – от 1.561 млрд.
лв. към края на юни 2015
г. до 1,748 млрд. лв. към
края на същия месец на
2016 година.

Спрямо края на
март 2016 г.  (1,739
млрд. лв.) те се увели-
чават с 8,7 млн. лв. Тех-
ният относителен дял в

Застрахователните
компании у нас управляват
6,6 млрд. лв. към края на юни

Зapaди пo-cлaбaтa
peкoлтa пpeз 2015 г.
изнocът зa EC пpeз
2015-2016 т. ce e cвил
дo 1,09 млн. тoнa oт
oкoлo 1,5 млн. тoнa
пpeз пpeдxoднaтa
гoдинa, кaтo дeлът нa
cтpaнитe oт oбщнocттa
в бългapcкия изнoc ce
e зaпaзил нa нивo oт
75%.
Дocтaвкитe зa Kитaй
oбaчe, кoйтo зaeмaшe
втopoтo мяcтo cpeд
внocитeлитe нa
бългapcкa цapeвицa
cлeд EC, ca били
пpeкpaтeни. Пo
пpeдвapитeлни дaнни
бългapcкитe фepмepи
ca изпpaтили зa
aзиaтcкия пaзap caмo
4 xил. тoнa цapeвицa

пpи 284 xил. тoнa пpeз
2014-2015 гoдинa. Haд
2 пъти ca ce cвили
дocтaвкитe зa Typция
и Hoвa Зeлaндия.
Бългapcкитe
изнocитeли oбaчe ca
yвeличили дocтaвкитe
в apaбcкитe дъpжaви,
обясняват производи-
тели, бeз дa
пoдкpeпят твъpдeниeтo
c кoнкpeтни дaнни.
Oттaм пpoгнoзиpaт
pъcт нa пoтeнциaлa зa
изнoc нa цapeвицa oт
Бългapия пpeз
мapкeтингoвaтa 2016-
2017 г. cпpямo
нacкopo пpиклю-
чилaтa, нo ce
cъмнявaт, чe щe бъдe
пoдoбpeн peкopдът oт
2014-2015 гoдинa.

общия размер на акти-
вите към края на юни
2016 г. е 26,5% при
26,1% към края на вто-
рото тримесечие на
2015 г. и 27,8% в края
на март 2016 година.

В инструментите,
включени в активите на
дружествата, извършва-
щи застрахователна
дейност, към края на
юни 2016 г. преоблада-
ват притежаваните цен-
ни книжа, различни от
акции, които на годиш-
на база се увеличават с
289,5 млн. лв. - 9,8% до
3,256 млрд. лева.

Спрямо края на юни
2015 г. депозитите на-
маляват с 18,1 млн. лв. -
2,3 на сто до 756,1 млн.
лв., акциите и другите
форми на собственост се
увеличават с 59,2 млн.

лв. - 8,7% до 739,1 млн.
лв., а средствата във взе-
мания от застраховател-
ни операции нарастват
със 105,8 млн. лв. - 16%
до 766,7 млн. лева.

В края на второто
тримесечие на 2016 г.
относителният дял на
ценните книжа, различ-
ни от акции, е 49.3%
при 49.5% към края на
същото тримесечие на
2015 г., на депозитите –
11,4 на сто при 12,9%
към края на юни 2015 г.,
на акциите и другите
форми на собственост –
11,2 на сто при 11,4%
към края на юни 2015 г.
и на вземанията от за-
страхователни опера-
ции – 11,6 на сто при
11% към края на второ-
то тримесечие на 2015
година.
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ългария е подала
иск в арбитражния
съд в Женева за
преразглеждане
на размера на ли-

хвата по делото за оборудва-
нето на АЕЦ “Белене”. Това
съобщи вчера министърът на
енергетиката Теменужка
Петкова преди откриването
на 4-тото издание на Евро-
пейския минен бизнес форум.
Имаме претенции по отноше-
ние на лихвата, която е опре-
делена от Международния
арбитраж, тъй като според
нас е допусната техническа
грешка, като е начислена ли-
хва върху лихвата, т.е. полу-
чила се е сложна лихва -
нещо, което е недопустимо
съгласно националното зако-
нодателство и няма как да
бъде платено, поясни още тя.

България обжалва размера
на лихвата за АЕЦ „Белене”

Б

равителството одобри
вчера проекта на Мемо-
рандум за разбирателст-
во и сътрудничество в
областта на туризма
между Министерството на
туризма и Комисията за
туризъм и национално
наследство на Кралство
Саудитска Арабия. Доку-

Вносът на някои
плодове и зеленчуци
на пазара ни достига
до 40 на сто, съобщи
вчера в Русе зам.-
министърът на земе-
делието и храните
Васил Грудев, който
участва в кръгла
маса във връзка с
кампанията “Подкре-
пи българското”. Той
уточни, че се забе-
лязва ръст в произ-
водството на плодове
и зеленчуци у нас,
който при различните
видове варира от 10
до 100 на сто. Макси-
малният процент е

В Европа критикуват
българската данъчна
система, която се добли-
жавала до офшорен тип
заради ниските ставки,
съобщи Димитър Събев,
икономически коорди-
натор на проект “Заед-
но за данъчна справед-
ливост”, който провежда
изследвания страните от
ЕС и е финансиран от
Европейската комисия.
Според Димитър Събев
наложителни са
данъчни промени в
имотното облагане на

22% от задълженията на хората са
просрочени, сочи проучване за нави-
ците на плащанията в България. Граж-
даните бавят плащането на дълговете
си след падеж средно по 19 дни. При
бизнеса обаче има увеличаване как-
то на просрочените задължения, така
и на сроковете за погася-
ване. 72 на сто от търгов-
ските плащания се правят
в срок, което е влошава-
не с два пункта на пока-
зателя спрямо миналата
година, обясни Райна
Миткова, председател на
Асоциацията на колектор-
ските агенции в България.

Ако една фирма изда-
ва средно по 100 фактури
месечно, 72 фактури се
плащат редовно, всички
останали трябва да про-
явим усилия да ги събе-

От международния съд допуснали техническа грешка в начисляването
Според министъра предстои
да се уточни размерът на фи-
налното плащане, но не по-
сочи с каква сума би могла
да бъде намалена лихвата,
която в момента е в размер
на 167 хил. евро на ден. По
думите й, руската страна ще
се съгласи за инспекция на
съоръжението, преди да бъде
видяно, каквото беше настоя-
ването на експертите ни по
време на срещите на работ-
ната група. През 2012 година
са извършени седем инспек-
ции и са проследени опреде-
лени етапи от изграждането
на оборудването. От “Роса-
томстрой” и “Атомстройекс-
порт” обаче са продължили с
производството на оборудва-
нето и вторият реактор е поч-
ти на 90% произведен спо-
ред тях, но ние няма как да

съд в Женева отсъди в полза
на руската страна по делото
за произведеното оборудва-
не, България съобщи, че
трябва да плати 550 млн.
евро по делото, докато спо-
ред “Росатом” сумата е 620
млн. евро. От думите на ми-
нистъра обаче не стана ясно
дали двете страни са стигна-
ли до съгласие за размера
на главницата, която дължим.
Търсят се начини за намира-
нето на дължимата сума. На
въпрос дали този път финан-
совият министър Владислав
Горанов е съгласен да отпус-
не държавна гаранция за
евентуален заем, с който да
бъде платено произведеното
оборудване, Петкова заяви,
че решението е на целия Ми-
нистерски съвет и на Народ-
ното събрание.

сме сигурни в това, коменти-
ра още тя.

Размерът на главницата и
лихвата по иска бяха обсъде-
ни миналата седмица по вре-

ме на срещата на “Росатом”
и БЕХ, на която присъства и
енергийният министър Теме-
нужка Петкова. След като
стана ясно, че Арбитражният

ППППП
Ще си сътрудничим в туризма със Саудитска Арабия

ментът отразява стреме-
жа на двете страни да
подкрепят сътрудничест-
вото в туристическия
сектор, отчитайки местни-
те традиции и ценности.
Те ще представят потен-
циалните възможности за
туризъм в двете държави,
както и услугите, които

могат да бъдат предлага-
ни. Ще се насърчават
взаимните инвестиции в
туристически проекти,
договори за управление и
туристически услуги.
България и Саудитска
Арабия ще подкрепят
организирането на съвме-
стни туристически и

културни мероприятия и
фестивали като изложе-
ния, конференции и
семинари. Двете страни
ще си обменят опит и
информация в развитието
на различни туристически
подотрасли като здравния
и културен туризъм,
администриране на хотели

и курорти, програми и
техника за обучение,
туристически данни и
статистика и др. Предвиж-
да се активно сътрудниче-
ство и в рамките на
международни институции
като Световната организа-
ция по туризъм към ООН.

ВНАСЯМЕ 40 НА СТО
ОТ ПЛОДОВЕТЕ И ЗЕЛЕНЧУЦИТЕ

при спекулативно
отглежданите култури
като тиквите и орехи-
те, затова впоследст-
вие ги изключихме
от подпомагането по
схемите за обвърза-
на подкрепа, допълни
заместник-ми-
нистърът. При всички
видове от чувствител-
ните сектори ръстът
бил между 10 и 35
на сто и това се
забелязвало през
последните две
години, тоест откакто
е стартирала дифе-
ренцираната ставка
за подпомагане на

различните типове
производства.
Председателят на
Съюза на дунавските
овощари Николай
Колев коментира, че
добивът през тази
година на плодове е
два пъти по-малък от
миналата. Той даде
пример с черешите и
с кайсиите, при които
на много места е
имало нулева рекол-
та, а прасковите са
измръзнали. Тазго-
дишната реколта на
ябълки и круши също
е много занижена,
коментира още той.

В Европа критикуват
ниските данъци у нас

най-богатите, а ДДС за
храни, лекарства и кни-
ги да бъде намален. Не-
справедливост на систе-
мата е че приходите от
корпоративните данъци
са с един милиард по-
малко в сравнение с
тези на физическите
лица.

У нас половината от
данъкоплатците възра-
зяват срещу “плоския
данък”, сочат още резул-
татите от изследването.
Една трета от доходите
в страната покриват пре-

ките данъци и осигуров-
ки, но това, което прави
данъчната ни система
несправедлива в сравне-
ние с европейските
държави, са невидимите
данъци под формата на
ДДС и лицензи, обясни
експертът. Той поясни,
че хората ги плащат,
без да знаят какво точ-
но излиза от джоба им,
когато пазаруват или
зареждат гориво в авто-
мобила си, заради което
отчетността в България
е по-ниска.

22% от задълженията
на хората са просрочени

рем, а пък част от тях за съжаление
въобще ги отписваме. При гражданите
се удължава срокът на плащане на
просрочията, но не и общият им раз-
мер. Според Райна Миткова по-добре
е просроченият дълг да се погаси пре-
ди да започне съдебен процес.

Коментар на стр. 12
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Доходите на десетте най-голе-
ми корпорации, в това число
“Apple”, “Shell” и “Walmart”, са по-
големи от общия доход на най-бед-
ните 180 държави от 195-те, при-
знати от ООН. Това се казва в до-
клада на “Global Justice Now” (“Гло-
бална справедливост сега”). При
това се подчертава, че такива стра-
ни, като Великобритания, активно
подкрепят увеличаването на влия-
нието на големия бизнес, което е
причина за нарушаването на пра-
вата на милиони хора в целия свят.

Според публикуваните данни,
“Walmart”, “Apple” и “Shell” днес са по-
богати, отколкото Русия, Белгия и

В изказването си в Евро-
парламента за срещата на
Г-20 на 5 септември в Хан-
чжоу евродепутатът социа-
лист Георги Пирински цити-
ра австралийския премиер,
който, според съобщения в
печата, на закрита сесия
призовал колегите си “да
цивилизоват капитализма”.
Това е като израз на про-
явилата се на срещата нова
загриженост, породена от
все по-острото отхвърляне
на пороците на съвремен-
ната глобализация от хора-
та, в това число и в най-раз-
витите страни. Известно от-
ражение тази загриженост
е намерила и в заключител-

Британският вестник
“Гардиън” публикува нови
данни, които разкриват, че
захарното лоби е платило
на влиятелни учени, за да
омаловажат ролята на за-
харта при причиняването
на сърдечни болести в из-
вестен свой доклад от 60-
те години.

Изследователите, под-
крепяни от захарната инду-
стрия, са посочили храни-
телните мазнини като основ-
на причина за коронарна
болест на сърцето, вместо
захарта. Въпреки че до-
кладът е на повече от 50
години, неговият пример
показва битката, която се
води в хранителната индус-
трия, опитвайки се да се
противопостави на негатив-

Кандидатът за президент на САЩ от Демократичес-
ката партия Хилъри Клинтън заяви по време на
телефонно интервю, че се чувства значително по-
добре. Тя поясни, че не е разкрила преди това, че
има пневмония, защото си е мислила, че това не е
важно, предаде Би Би Си. Клинтън изрази надежда,
че ще се върне на работа в близките дни. В неделя

Хилъри била по-добре
по време на церемония за 11 септември на
Клинтън й прилоша и тя отложи част от своите
предизборни прояви.
Според проучване на центъра “Ипсос” и агенция
Ройтерс в момента за конкурента й Доналд Тръмп
биха гласували 40% от анкетираните,
а за Клинтън - 39 процента.

ЗАХАРНОТО ЛОБИ
ПЛАТИЛО НА УЧЕНИ,
РАЗКРИВАТ НОВИ ДАННИ

ните ефекти от прекомерна-
та захар, посочва “Гардиън”.

Откритията са на базата
на документи, открити на-
скоро от учен в Универси-
тета в Сан Франциско, спо-
ред когото международна-
та Захарна асоциация, из-
вестна тогава като Фонда-
цията за изследвания на
захарта (ФИЗ) (Sugar
Research Foundation (SRF),
е платила на експерти през
1967 г. да направят преглед
на медицинската литерату-
ра на тема ролята на за-
харта при сърдечните бо-
лести. Тримата учени от
Харвард, които са извърши-
ли анализа, са получили
суми, еквивалентни на се-
гашните 50 хиляди долара
от своята работа за ФИЗ.

ПИРИНСКИ ЗА Г-20:

Капитализмът
да се цивилизова!

ното комюнике, в което се
изтъква, че “качествената
заетост заема централно
място във вътрешния и в гло-
балния дневен ред на Г-20
заедно с намаляването на
различията и с насърчава-
нето на включващо участие
на работната сила”.

Както подчерта Пирински,
именно тези са големите
въпроси, с които без отлага-
не и с пълно предимство
следва да се заеме прези-
дентът Юнкер и неговата ко-
мисия, ако не искат да видим
разпада на европейския про-
ект под напора на вълната на
масовия и напълно обоснован
протест на хората.

вена с цел да се разработят правила,
които да осигурят задължителното
спазване на пълния спектър на чо-
вешките права от страна на трансна-
ционалните корпорации.

По думите на Дардън именно вла-
стите на Обединеното кралство ак-
тивно са допринесли за нарастващо-
то влияние на корпорациите с помощ-
та на данъчни структури, търговски
сделки и дори програми за подпома-
гане на големия бизнес.

“Тяхната самоотвержена подкрепа
за американско-европейския проект
ТТИП е само един от последните при-
мери на държавна помощ за големия
бизнес. За свой срам, Обединеното
кралство също така редовно се проти-
вопоставя на призива на развиващите
се страни в Организацията на обеди-
нените нации да има контрол върху
дейността на корпорациите в областта
на правата на човека”, заявил дирек-
торът на “Global Justice Now”.

Десет корпорации
печелят повече от
всичките страни,
взети заедно

Швеция, пише англоезичният сайт
Раша тудей.

Освен това, 69 от 100 най-големи
субекти в света днес са корпорации,
а не държави. В миналото техният
брой е бил 63.

“Огромното богатство и силата на
корпорациите е в основата на такива
световни проблеми, като неравенст-
вото и климатичните промени”, заяви
Ника Дардън, директор на групата
компании “Global Justice Now”.

“Стремежът към получаване на
краткосрочна печалба е по-важен от
правата на милиони хора на плане-
тата. И цифрите показват, че положе-
нието само се влошава”, добавя той.

Както се съобщава, докладът е
бил публикуван в опит да се окаже
натиск върху британското правител-
ство преди началото на дискусията
по този проблем в Организацията на
обединените нации. Среща под ръко-
водството на Еквадор е била напра-

Сблъсъци между демонстранти и полиция избухнаха в Неапол. Протестът на леви активисти и учители, насочен
срещу планираните реформи в образованието, бе заради посещението на италианския премиер Матео Ренци

НенаситнитеНенаситнитеНенаситнитеНенаситнитеНенаситните

Снимки БГНЕС

В Банкок пръскат срещу комари. В цял
Тайланд са регистрирани най-малко

97 случая на заразени с вируса зика

САЩ дават на Израел
38 млрд. долара
военна помощ

САЩ и Израел окончателно
съгласуваха обема на новия пакет
американска военна помощ, чиято
обща стойност се оценява на ре-
кордната сума от 38 млрд. долара.
Агенция Ройтерс посочва, че това
е най-голямата сума, която САЩ
предоставят за военна помощ на
която и да е било държава.

Барозу се оплака
от дискриминация

Бившият председател на Ев-
ропейската комисия Жозе Мануел
Барозу обвини Брюксел в дискри-
минация, след като беше започна-
то разследване срещу него във
връзка с ролята му в американ-
ската инвестиционна банка “Голд-
ман Сакс”. Според Барозу тези
действия били нелогични спрямо
решения, взети във връзка с дру-
ги бивши членове на ЕК.

Лишиха Куньо
от пълномощия

Долната камара на бразилския
парламент лиши от пълномощия
бившия председател Едуардо Ку-
ньо, който бе един от инициатори-
те на импийчмънта на бившия пре-
зидент Дилма Русеф. На Куньо му е
забранено и да се занимава с поли-
тическа дейност осем години. При-
чина за санкциите срещу един от
основните врагове на Русеф е
лъжлива информация, който той е
дал за свои банкови сметки в Швей-
цария.

Аматриче съди
„Шарли Ебдо”

Опустошеният от земетресе-
нието от 24 август италиански
град Аматриче е подал жалба сре-
щу френското сатирично списание
“Шарли Ебдо” за “тежка клевета”.
На страниците на списанието пре-
ди седмици се появи карикатура, на
която жертвите от земетресени-
ето в града бяха представени като
лазаня. В отговор “Шарли Ебдо” пуб-
ликува нова карикатура с мъж, за-
трупан от отломки и с надпис: Ита-
лианци, не ние построихме вашите
домове, а мафията.

Започна процесът
срещу 95-годишен
лекар от Аушвиц

95-годишен бивш медик от конц-
лагера Аушвиц ще бъде съден в
Германия за подпомагането на 3600
убийства. Съдебният процес сре-
щу Хуберт Зафке се фокусира върху
едномесечен период през 1944 г.,
когато 14 влака със затворници,
сред които и известната Ане
Франк, са пристигнали в Аушвиц.
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Политиката на Унгария е в разрез

с нормите на Европейския съюз и по
тази причина би било разумно тази
страна да бъде изключена от ЕС.
Това заяви външният министър на
Люксембург Жан Аселборн в интер-
вю за германското издание “Ди велт”.

“Ние не можем да се примирим с
това, че основните ценности на ЕС
се нарушават в големи мащаби. Все-
ки, който като Унгария строи огради,
за да задържа бежанци, или поставя
под заплаха свободата на печата и
независимостта на правосъдните ор-
гани, трябва да бъде изключен от ЕС
за известно време или завинаги”,
посочи той.

По думите на Аселборн изключва-
нето на Унгария би било “единстве-
ната възможност за запазването на
сплотеността и ценностите на ЕС”.

Външният министър също така
предложи съюзът да въведе правило,
което да позволява страните от ЕС

Люксембург призова за
изключването на Унгария от EC
Будапеща нарушава основните ценности
на общността, твърди Жан Аселборн

да взимат подобни решения без не-
обходимостта от единодушие на
всички държави членки.

Изказването на външния министър
идва дни преди срещата на върха на
ЕС в Братислава на 16 септември.
Нейна основна тема ще бъде бъде-
щето на съюза без Великобритания.

В своето интервю Аселборн посо-
чи още, че ако Унгария кандидатст-
ваше днес за членство в общността,
не би имала никакъв шанс да бъде
приета.

Министърът също така изказа и
критично мнение по отношение на
оградите, издигнати по южните гра-
ници на страната. По думите му ли-
дери като Орбан вредят на репутаци-
ята на ЕС, като оставят впечатление-
то, че блокът не би могъл повече да
съществува, основавайки се на цен-
ностите, които представлява.

Германският министър на външни-
те работи Франк-Валтер Щайнмайер

обаче побърза да заяви, че не спо-
деля гледната точка на своя люксем-
бургски колега. “Това не е съгласува-
на позиция в Европа. Мога да разбе-
ра, гледайки Унгария, че някои стра-
ни в Европа стават нетърпеливи.
Въпреки това не е мой метод на дей-
ствие да соча вратата на страни член-
ки на Европа”, заяви Щайнмайер.

Унгарският външен министър Пе-
тер Сиярто от своя страна нарече по-
кровителствен и арогантен призива
на люксембургския си колега Жан
Аселборн за изключване на Унгария
от Европейския съюз заради полити-
ката й към миграцията, заради огра-
ничаването на свободата на словото
и на независимостта на съда. Според
Сиярто Аселборн е “несериозна фи-
гура”. Унгарският външен министър
уточни, че референдумът на 2 октом-
ври ще даде възможност на унгарци-
те да заявят мнението си относно “не-
легалните мигранти, квотите на Брюк-
сел и такъв тип фигури като Жан
Аселборн”.

Междувременно унгарският преми-
ер в обръщение пред парламента в

Будапеща призова Европа “да се
събуди”, защото мигрантската криза
няма да се реши сама по себе си.
“Необходими са алтернативи - смис-
лени дебати и обединена Европа”,
подчерта Виктор Орбан.

Той за пореден път остро разкри-
тикува мигрантската политика на ЕС
и заяви, че издигането на ограда от
унгарските власти по сръбската и
хърватската граница, за да се спрат
мигрантите, е най-голямото доказател-
ство за неспособността на Брюксел.

Унгарският премиер се обяви за
това мигрантската криза да се реша-
ва на национално ниво. Според него
очакваният успех по време на рефе-
рендума на 2 октомври само ще уве-
личи съпротивата на страната срещу
каквото и да било квотно разпреде-
ление на мигрантите.

Виктор Орбан заяви, че по време
на неформалната среща на ЕС в Бра-
тислава от 16 септември ще “говори
срещу опасната европейска мигрант-
ска политика, която трябва да бъде
заменена от политиката на самоот-
брана и демонстрация на сила”.

Според данни на Ев-
ропол България се на-
режда на четвърто мяс-
то по брой заподозрени
за трафик на мигранти в
Европа. 168 души от
страната са заподозре-
ни, че участват в този
бизнес. Изпреварват ни
Турция, Сирия и Румъ-
ния. Миналата година
страната бе на 7 място,
като преди нея бяха
Румъния, Египет, Сирия,

В Северна Германия задържаха трима заподо-
зрени за връзки с “Ислямска държава”. Те са свърза-
ни и с терористичните нападения в Париж през
ноември, съобщи вътрешният министър Томас де
Мезиер. По неговите думи те са влезли на терито-
рията на Европа през т.нар. балкански маршрут и
са използвали фалшиви документи. Те са премина-
ли през Гърция и Турция, преди да пристигнат в
Германия в средата на ноември.

“Според това, което знаем засега, разследване-
то на федералната криминална агенция сочи към
връзки с парижките нападатели от ноември 2015
г.”, каза министърът. Според министъра е възможно
мъжете на възраст 17, 18 и 26 години да са част от
спяща клетка.

Турското Министерст-
во на правосъдието е по-
искало от Съединените
щати да арестуват Фет-
хуллах Гюлен, обвиняван
от турските власти за
опита за преврат на 15
юли, предаде Анадол-
ската агенция.

Според информация
от служители на ведом-
ството Анкара е изпра-
тила до американското
Министерство на пра-
восъдието писмено ис-
кане за временно
задържане на ислямския
проповедник Гюлен,
който живее в САЩ от
1999 г. В искането за

Руският външен ми-
нистър Сергей Лавров
заяви, че Русия иска
публикуването на
руско-американските
договорености по Сирия
от 9 септември, предаде
Интерфакс. “За да не
възникват съмнения
относно това как ще
изпълняваме договоре-
ността във вида, в който
е сключена, ние пред-
лагаме тя да бъде
публикувана, да не се
пази в тайна, както
желаят нашите амери-
кански партньори. Няма
какво да крием. Всичко
написано е предмет на

168 българи
заподозрени в
трафик на мигранти

Полша, Тунис и Унгария.
Според изследването

на Европол Централното
Средиземноморие оста-
ва основният маршрут за
трафик на мигранти, а
главният поток минава
през Италия, Швейцария
и Австрия. Агенцията е
регистрирала над 12 000
нови заподозрени през
2016 г., но е известен
произходът на едва 3992
от тях.

ГЕРМАНИЯ ХВАНА
ТЕРОРИСТИ ВЪВ
ВРЪЗКА С ПАРИЖКИТЕ
АТЕНТАТИ

арест се твърди, че
опитът за преврат от 15
юли е бил извършен по
заповед на Гюлен и под
негово командване.

Към писмото е доба-
вена и заповед за
задържане, издадена от
анкарски съд във връзка
с воденото от републи-
канската прокуратура в
Анкара разследване.
Отбелязва се, че иска-
нето за временен арест
се отправя въз основа на
двустранна спогодба
между Турция и САЩ за
екстрадиция и наказа-
телни дейности на
престъпници.

АНКАРА ОФИЦИАЛНО
НАСТОЯ ЗА АРЕСТ НА
ГЮЛЕН

Лавров иска обнародване на
споразумението за Сирия

съгласие”, заяви Лав-
ров. “Ще искаме публи-
куването на тази доку-
мент”, добави той.
Националното примирие
в Сирия продължава да
се спазва в началото на
втория си ден, съобщи
междувременно Сирий-
ският център за наблю-
дение на правата на
човека, цитиран от
Ройтерс. Неправителст-
вената организация
заяви, че не е регистри-
рала нито един смъртен
случай с цивилен при
бойни действия в
първите 15 часа след
влизането в сила на

споразумението за
прекратяване на огъня.
Режимът на Башар
Асад одобри сключено-
то в петък споразуме-
ние между САЩ и
Русия и обяви, че
замразява военните си
операции в страната в
продължение на седем
дни. Опозицията и
бунтовниците още не са
подкрепили официално
примирието.
В същото време сирий-
ската армия съобщи, че
е свалила израелски
военен самолет и дрон
над Южна Сирия след
израелска атака срещу

нейна територия.
Израелски военен
говорител отрече
категорично сирийските
твърдения.
Сирийските военни са
изстреляли две ракети
земя-въздух по израел-
ския самолет, но са
пропуснали целта, каза
той. Израелската армия
обяви по-рано, че е
бомбардирала сирийски
военни позиции, след
като снаряд, изстрелян
от територията на
Сирия, е паднал на
контролираната от
Израел част от Голан-
ските възвишения.

Огромен горски пожар бушува в Югоизточна Испания. Хиляди жители на Коста Бланка
са евакуирани. Повече от 300 пожарникари са мобилизирани да се борят

с пламъците, които са обхванали район от около 120 км

Снимка БГНЕС
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За разлика от много други страни
по света, децата в Германия не се бо-
рят за оцеляване. В сравнение с бед-
ните деца в Бангладеш или Буркина
Фасо например бедните германчета
живеят привилегировано - те имат по-
крив над главата, дрехи и играчки,
получават лекарства и достъп до об-
разование. И въпреки това: и в Герма-
ния все повече деца растат в бедност.
Това става ясно от изследване, пуб-
ликувано от фондация “Бертелсман”.
В него се казва: “Почти два милиона
деца в Германия днес растат в семей-
ства, зависими от социалните помо-
щи. Много повече, отколкото преди
пет години.” А децата, чиито родители
са безработни и са зависими от
държавните помощи, т.нар. Харц IV,
минават за бедни.

Без собствена детска стая

Какво означава “детска бедност” в
една от най-богатите страни на све-
та? “Бедните германчета са принуде-
ни да се лишават от много неща”,
обобщава експертката по въпросите
на семейната политика към фондация
“Бертелсман” Анете Щайн. Лишения-
та започват още вкъщи. Много често
бедните деца нямат отделна стая,
където да се усамотят или да си пи-
шат домашните. Те се хранят нездра-
вословно и вместо плодове и зелен-
чуци често на трапезата у дома има
фаст фууд. А неправилното хранене
води и до по-чести заболявания.

В изследването се казва още, че
децата от бедни семейства много
често са “социално изолирани”, за-
щото родителите им нямат пари за
екскурзии, уроци по музика или
спортни курсове.

Бедността има различни измерения според различните стандарти на живот.
Едно е да си бедно дете в Германия, друго е да си бедно дете в България...

Какво означава „бедно германче”?
Всичко това се отразява негативно

върху образованието на децата. “Це-
лият образователен период при тези
деца протича много по-проблематич-
но, отколкото при децата от матери-
ално осигурените семейства”, каза ек-
спертката по въпросите на семейната
политика. Разбира се, че и родители-
те с ниски доходи подкрепят децата
си - в рамките на възможностите си.
Много често обаче бедността се
затвърждава в семействата. “Колкото
по-дълго живеят децата в бедност,

толкова по-голям е рискът бедността
да окаже отрицателно влияние върху
тяхната съдба”, казва Анете Щайн.
Така например в университетите ряд-
ко се срещат деца на родители, които
са зависими от Харц IV.

Изследването на фондация “Бер-
телсман” показва, че особено застра-
шени от бедност са дъщерите и сино-
вете на самотни родители, както и
децата от многодетни семейства. Из-
глежда, че роля играе и местожител-
ството. По принцип рискът от обедня-

ване в богатата Южна Германия е
значително по-малък, отколкото в по-
слабо развитите индустриални облас-
ти като Северен Рейн-Вестфалия. От
изследването става още ясно, че поч-
ти всяко пето дете в източната част
на Германия расте в бедност. На мно-
го по-добър старт в живота могат да
разчитат децата, които израстват в
Бавария или в Баден-Вюртемберг,
където бедните деца са по-малко от
10 процента.

Две евро отгоре?

Всъщност няма нищо ново в това,
че детската бедност в една богата
държава като Германия расте. Изслед-
ването на фондация “Бертелсман”
обаче ясно показва, че всички мерки
на държавата срещу тази тенденция
досега са били неефикасни. До подо-
бен извод стига и последният доклад
за бедността, изготвен от няколко
социални сдружения в Германия. Те
настояват за “детски надбавки, които
са съобразени с потребностите на
децата и подсигуряват тяхното съще-
ствуване”. Защото, според тях, щаст-
ливото детство не бива да се мери по
дебелината на портфейла на родите-
лите. Все пак има значение дали де-
тето е лишено от музикално обуче-
ние, от биохрани, от частни уроци, от
семейна отпуска или от участие в
някой футболен клуб.

Според президента на германския
фонд за закрила на децата Томас
Крюгер последното предложение на
федералния финансов министър
Волфганг Шойбле за увеличаване на
детските надбавки с две евро за дете
няма как да заличи тази разлика.

ЕС реже парите за
бедните региони

Страните от Европейския
съюз са се договорили да
бъдат орязани почти с една
четвърт за следващата годи-
на средствата от бюджета на
Европейския съюз, предназ-
начени за най-бедните райо-
ни, повечето от които са в
Източна Европа, предаде
Ройтерс. В същото врече се
увеличат фондовете за спра-
вяне с мигрантския поток и
стимулиране на растежа. Това
става ясно от заявление на
Съвета на министрите на ЕС
по повод одобрението на про-
екта за бюджет на общността
за следващата година.

Предложението на съвета
е за бюджетни кредити за
поети задължения от 156,4
млрд. евро и за плащания в
размер на 133,8 млрд. евро.
Предложението на Европей-
ската комисия леко се разми-
нава - общо поетите задълже-
ния са за 155,6 млрд. евро, а
общо плащанията са за 142,9
млрд. евро.

Правителствата на страни-
те членки единодушно са
подкрепили предложение на
Европейската комисия,
съгласно което плащанията
за мигранти и сигурност ще
се увеличат с 25% спрямо
тези за 2016 г. Така общият
бюджет за мигранти ще до-
стигне 5,2 млрд. евро и част
от тях ще отидат за подсилва-
не на външните граници на
съюза, каквато е и тази на

В бюджета за 2017 г. се
предвиждат повече средства за
справяне с мигрантския поток

България с Турция, Македо-
ния и Сърбия.

Други 2,2 млрд. евро ще са
за програми извън територия-
та на ЕС за справяне с при-
чините за мигрантския натиск.

Европейските правителст-
ва подкрепят и 9-процентно
увеличение на плащанията по
проекти на ЕС за стимулира-
не на икономическия растеж
и създаване на работни мес-
та.

Увеличението на тези раз-
ходи се компенсира със
съкращаване на средствата
за фондовете, предназначени
за най-слабо развитите райо-
ни. През 2017 г. те ще са с
почти 25% по-малко спрямо
2016 г. Основни получатели
на тези средства са страните
от Източна Европа, каквато е
и България.

Ройтерс коментира, че ве-
роятно източноевропейските
страни са били “наказани”
заради системния си отказ да
приемат мигранти и бежанци.
Те все пак са приели проме-
ните, сред които има и нама-
лени бюджетни плащания в
редица сектори, включително
земеделие и изследователска
дейност. Орязани са разходи
за космически проекти на ЕС,
включително за навигацион-
ната система “Галилео”, за
фермерите и за ядрени енер-
гийни програми като тази за
реактора ITER.

Като цяло страните от ЕС

са се договорили да намалят
бюджета на съюза със 7%
спрямо 2016 г. до 133,8 млрд.
евро плащания. Към предло-
жението на Еврокомисията за
съкращения за бедните райо-
ни по време на преговорите
са били добавени още над

Коментар на
стр. 12

820 млн. евро. съкращения.
Предстои сега и третата

основна институция в ЕС -
Европейският парламент, да
се произнесе с предложения
за бюджета за 2017-а. Това
трябва да стане до 27 октом-
ври. След това ще започнат и

консултациите в т.нар. “поми-
рителен комитет” между три-
те институции, чиято цел е да
бъдат изгладени различията
във вижданията за финансо-
вата рамка на общността.

Северозападна България е
един от най-бедните региони

в Европа

Бюджетът за
2017-а трябва

да бъде
одобрен от

Европейския
парламент
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КРУМ ЗАРКОВ:

Кристалина Георгиева не
може да е вариант Б за ООН
Политическата чалга, с която Бойко Борисов ни залива десет години,
придоби международни измерения, смята членът на ИБ на БСП

КРУМ ЗАРКОВ е най-младият член на ИБ на БСП.
Завършил е Университет Париж 1 “Пантеон-Сорбо-
на” - специалност международно публично право и
право на международните организации. Наблюдавал
е внимателно процесите, свързани с ООН.

Интервю на Павлета
ДАВИДОВА

Çà Áîðèñîâ ùå çàáðàâèì ñëåä
ãîäèíà-äâå, íî àêî ïðîïóñíåì
øàíñà çà ÎÎÍ, ùå å ïîçîð
ñ äúëãîñðî÷íè ïîñëåäèöè

‘
‘
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 Г-н Зарков, България
продължава да изпраща дву-
посочни сигнали по кандида-
турата ни за генерален се-
кретар на ООН. До какво
може да доведе това пове-
дение?

- В научен аспект съм сле-
дил внимателно изборите на
последните четирима гене-
рални секретари на ООН. В
подобно състезание винаги
има страхотни битки, защото
става дума за най-високия
дипломатически пост в света.
Никога обаче една държава
не е водила война срещу соб-
ствения си кандидат! Това е
позор с исторически послед-
ствия! За Бойко Борисов ще
забравим след година или
две, но това, че сме пропус-
нали шанс, който няма да се
появи в близките десетилетия
пред България, ще има дълго-
срочни последици. Дългос-
рочни за цялата държава - за
състоянието, в което се нами-
раме, за начина, по който
можем да отстояваме интере-
сите си и да влияем на проце-
сите в света.

Много е лесно да мрънка-
ме, че не можем да кажем
нищо, да “висим” на съседни
държави да ни решават най-
големите въпроси... А точно
когато се появяваха лостове,
с които и ние да сме сред
“големите началници”, ние ги
отхвърляме с лека ръка! Сла-
ва Богу, шансовете все още
не са изчерпани тотално, но
трябва да признаем, че досе-
га българското правителство
прави всичко възможно, за да
минира кандидатурата ни в
ООН. Надявам се още днес,
макар че министър-председа-
телят не дава такива знаци,
да намерим сила да изградим
солидна подкрепа за канди-
дата ни за генерален секре-
тар. Трябва да е ясно, че
България може да има само
един кандидат, той е издиг-
нат - за Ирина Бокова е текла
кампания, имало е процеду-
ра. Не може някой да се вклю-
чи в последния момент и да
очаква успех!

 Борисов формално
обяви подкрепа за Ирина
Бокова, но в изказването
му пролича неподкрепата
на българското правител-
ство. Дори си позволи да
сравни представянето й с
това на Румяна Желева.
Адекватен ли е подобен
паралел изобщо?

- Разбира се, че не е адек-
ватен. Сравнете биографиите
на тези две жени, както и
представянето им дотук. С
изявлението на Борисов по-
литическата чалга, с която
този човек ни залива от вече
почти 10 г., придоби между-
народни измерения. Думите
му ще бъдат изследвани, ана-
лизирани, разглеждани в по-
солства, в столици, в органи-
зации. Той въобще не я под-
крепи, направи най-лошото,
което можеше - изрази съмне-
ния в кандидатура, в която
големи страни вярват. Бойко

Борисов намира за неубеди-
телно представянето, което
най-големите френски инте-
лектуалци подкрепиха и зад
което застанаха най-важните
страни. Шансовете на Бокова
са огромни, имайки предвид
и начина, по който се гласу-
ва. Естествено Борисов
съвсем не е запознат с про-
цедурата. Той мисли, че е
едно и също да си генерален
секретар на ООН и селски
кмет, когото да “слага и маха”
както си иска. Тази политиче-
ска чалгария трябва да пре-
стане! Тя придобива застра-
шаващи националната ни
сигурност размери.

 Премиерът си позво-
ли да постави условие, че
ако на следващия тур от
гласуването на 26 септем-
ври Бокова не е първа или
втора, може би ще я смени.
Такава смяна, дори и потен-
циална, до какви резултати
би довела?

- За първи път генерален
секретар се избира по строго
определена нова процедура.
Имаше срокове и изисквания.
Бяха организирани нефор-
мални дебати, в които пред
водещи световни телевизии
Бокова се представи блестя-
що. Прави се кампания, която
цели да преодолее непро-
зрачността при избора в ООН.
Ирина Бокова води тази кам-
пания и тази битка по прави-
лата, които бяха постановени
от самата организация. За да
събере един кандидат до-
статъчно подкрепа, трябва
петте постоянни членове на
Съвета за сигурност да са го
одобрили. Всички междинни
гласувания са вид сондажи и
част от самата процедура,
нито едно от тях не е дефини-
тивно. Това не е футболен
мач! Това не е А професио-
нална футболна група или
“Бистришките тигри”, за да си
позволява Борисов подобни
коментари. Говорим за дипло-
мация на най-високо ниво, а

неговата намеса дотук е из-
ключително вредна. Надявам
се Ирина Бокова да намери
сили да я преодолее, но тряб-
ва да спрем да й пречим.

 Не е ли всъщност Ири-
на Бокова човекът, който
направи възможна българ-
ската кандидатура за
такъв висок пост?

- До голяма степен е така.
Още преди около 2 години се
създаде неформален консен-
сус, който е много важен в
този тип организации - след-
ващият генерален секретар да
е от Източна Европа и да е
жена. Съществуването на Ири-
на Бокова като председател
на ЮНЕСКО и резултатите,
които тя постигна в онзи мо-

мент, съвсем не са без значе-
ние. До консенсуса се стигна,
защото имаше готово реше-
ние - жена, от Източна Евро-
па, със солидна биография и с
доказан опит във фамилията,
в семейството на ООН.

Правителството забави
кандидатурата на Бокова и се
стигна до издигането на дру-
ги кандидати от Източна Ев-
ропа. Това беше първият се-
риозен удар. МС възложи на
външния министър Даниел
Митов да организира кампа-
ния, беше гласуван бюджет,
той носеше отговорност и
написа похвално писмо за
Бокова. Трябваше да подкре-

пи нейната кандидатура от
името на българското прави-
телство. По-късно разбрахме,
че посланикът ни в ООН Таф-
ров работи откровено срещу
интересите на официално
заявената кандидатура. Това
не може да е просто неком-
петентност. Това е миниране,
саботаж не на нещо друго, не
на Ирина Бокова, а на българ-
ския национален интерес!

 Може ли да се търси
някаква отговорност?

- На първо място - полити-
ческа отговорност. Нея я носи
Борисов, носи я и президентът
Росен Плевнелиев. Въпреки
че Плевнелиев беше сравни-
телно неактивен през по-го-
лямата част от кампанията, от
президентството непрекъсна-
то излъчваха сигнали за не-
достатъчно активна подкрепа.
За съжаление каквото и да
предприемем, когото и да
накажем, това с нищо няма
да промени евентуалния не-
успех на нашата кандидату-
ра. Но нека все пак да не
затваряме темата, има още
процедури, може Бокова да
преодолее всичко това.

 Кристалина Георгиева
изглеждаше доволна от по-
ста си на еврокомисар,
въпреки това нито веднъж
не заяви официално, че не
желае да се кандидатира за
висшия пост в ООН. Означа-
ва ли това, че всъщност има
апетити да смени поста си?

- Мисля, че е очевидно.
Кристалина Георгиева през
цялото време се държа под-
ло! Не само че в нито един
момент не каза, че не иска
поста, но от ЕК непрекъснато
се подаваха сигнали, че тя е
възможният вариант Б - дали
чрез туитър съобщения на
някой висш чиновник, дали
чрез кулоарна клюка, под-
хранвана от най-високо ниво...
Истината е, че Георгиева не
е възможен вариант и един-
ственото, което може да по-

стигне, е да провали Бокова.
Ако това е целта й, тя наисти-
на не може да бъде нарича-
на български комисар или
български каквото и да било.
Струва ми се, че тя очевидно
има роля във всички пробле-
ми, които Ирина Бокова сре-
ща по пътя си към най-висо-
кия дипломатически пост. От
нея също трябва да се търси
политическа отговорност.

 Няма ли да влезем в
аналите на историята с
факта, че чужда държава
преговаря с трета за про-
мяна на българската канди-
датура?

- Големите държави вина-

ги са се намесвали в работа-
та на по-малките. Рядко това
се случва толкова видимо и
по толкова брутален начин.
Защо? Разбрахме за всичко
това от разговора между Бер-
лин и Москва. Германия е
водила преговори с Русия за
нашата кандидатура на сре-
ща на Г-20, където България
явно въобще не съществува.
Научихме го от медиите и
след като тези две суперсили
се скараха дипломатически.
Нашите кандидати изглеждат
като пешки. И в крайна смет-
ка питам: Ако утре Кристали-
на Георгиева е генерален
секретар на ООН, тя българ-
ски ли ще е или немски?
Именно и затова няма да
бъде избрана - има неписа-
но правило в ООН, че гене-
ралните секретари са винаги
от държави, които не са сред
най-силните, не и от петте
страни членки, не и от Гер-
мания, която формално не е
от постоянните членове на
Съвета за сигурност, но за-
ради икономическата си
сила и важността заседава
винаги там. Тук може би тряб-
ва да обвържем и президент-
ските избори - в тези прези-
дентски избори външната
политика е много важен еле-
мент. Много от заявилите се
кандидати артикулират заяв-
ка, че ще водят самостоятел-
на, независима външна по-
литика. Партия ГЕРБ демон-
стрира, че е неспособна да
го направи. Не можем да
повярваме на нейния канди-
дат, който и да е той, че ще
отстоява българския интерес,
без да се влияе отвън.

 Трябва ли България да
потърси някакво обяснение
и извинение за създалата се
ситуация от Германия?

- Българското правителст-
во трябва да даде обяснение
и да потърси извинение от
нашия народ. Няма на кого
другиго да се сърдим. Може
ли да се сърдим, че португал-
ците си налагат своя канди-
дат? Че германците водят
своята политика? Че руснаци-

те, американците и китайците
се оглеждат и чакат кое е най-
правилното за тях решение?
Не можем да се сърдим. Но
кой би предположил, че една
страна ще се изправи срещу
своя кандидат?

 Май ги изненадахме...
- Пак ги изненадахме.

Предполагам, че и широката
общественост е изненадана,
защото всички сме подозира-
ли правителството в лицеме-
рие не само спрямо тази кан-
дидатура, но и по други пово-
ди. Такова фрапантно доказа-
телство надали някой е вяр-
вал, че може да има.

Снимка Благовеста ЦВЕТКОВА
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Жертвен агнец

КРИСТИЕЛА
СИМЕОНОВА

ИНА
МИХАЙЛОВА

Не се паникьосвайте

ПРОФЕСИОНАЛЕН ПРАЗНИК НА БЪЛГАР-
СКИТЕ ПОЖАРНИКАРИ. На тази дата през 1905
г. става факт
първото про-
фесионално
обединение
на пожарни-
карите в
България.
Денят е обя-
вен за праз-
ник с реше-
ние на МС от 12 септември 1995 г. Днес е праз-
ник на гр. Силистра и на в. “Българска армия”.

407 - УМИРА ЙОАН ЗЛАТОУСТ, ПРОПОВЕД-
НИК И БОГОСЛОВ (Р. 349 Г.). Една от най-зна-
чимите личности в истори-
ята на Православната
църква. Наречен Златоуст
заради красноречието си.
Оставил най-голямото по
обем богословско творче-
ство в Източната църква.
Най-известна е “Св. Боже-
ствена Литургия на св.
Йоан Златоуст”, която се
извършва през цялата го-
дина, освен в дните, през
които е предвидено да се
извършва св. Василиева и
св. Преждеосвещена литургия. Канонизиран за
светец през 438 г.

1849 - РАЖДА СЕ ИВАН ПАВЛОВ, РУСКИ
УЧЕН (УМИРА 1936 Г.). Баща
на учението за висшата нерв-
на дейност и на руската физи-
ологическа школа. Описва яв-
лението, известно днес като
условен рефлекс, и доказва
биологичните основи на пси-
хичната дейност. Лауреат е на
Нобеловата награда за меди-
цина и физиология за 1904 г.
за изследванията си върху
храносмилателната система.

1867 - ИЗЛИЗА ПЪРВОТО ИЗДАНИЕ НА
“КАПИТАЛЪТ” НА КАРЛ МАРКС. Единствени-
ят том, публикуван приживе на
автора. Другите два са отпеча-
тани от Фридрих Енгелс по бе-
лежките на Маркс. “Критика на
политическата икономия” - една
от ранните му работи, е почти
изцяло включена в “Капи-
талът”, особено началото на
първи том. Самите бележки на
Маркс в подготовката на писа-
нето на обширния трактат са
публикувани години по-късно под заглавието
“Към критика на политическата икономия”.

1984 - УМИРА РАДА БАЛЕВСКА, ПРОФЕСОР
ЗООЛОГ (Р. 1903 Г.). Първата жена-
директор на Допълнителното земе-
делско училище в Долна баня, Их-
тиманско, откъдето е уволнена за
комунистическа дейност. Емигри-
ра в СССР за 11 години. От 1945
г. е преподавател в Агрономо-ле-
совъдния факултет на СУ, по ней-
на инициатива се разкрива Зоо-
техническият факултет. Доцент и първата жена-
професор в България от 1948 г. Първи директор
на Националния селскостопански музей от 1970
г. (дн. Национален земеделски музей). През
1981 г. дарява цялото си имущество на музея.

2008 - УМИРА ГЕОРГИ КИТОВ, АРХЕОЛОГ И
ТРАКОЛОГ (Р. 1943 Г.). Автор на над 200 статии
и десетина студии
върху историята, ар-
хеологията и религи-
ята на траките. Пра-
ви значителни откри-
тия, свързани с кул-
турата на траките.
Сред тях са гробни-
ците при Стрелча,
религиозният ком-
плекс край с. Старосел, 673-грамовата златна
маска на тракийски владетел, гробницата на цар
Севт III в могилата Голямата Косматка близо до
Шипка, Александровската гробница до Хасково
и др. Заради забележителните си постижения
като археолог заслужено остава в паметта на
хората като “Българският Индиана Джоунс”.

Наместете очилата

АСЯ
ГАРДЕЛИ

През май председа-
телят на Еврокомисията
Жан-Клод Юнкер преду-
преди, че източноевро-
пейските страни може
да се простят с милиар-
ди еврофинансиране,
ако не приемат квотното
разпределение на бе-
жанците. Наказание сре-
щу липсата на солидар-
ност - най-често излиза-
щата от устите на евро-

лидерите дума. Тези за-
кани вече започват да се
материализират. В пред-
ложенията за бюджет на
ЕС за 2017-а е заложе-
но орязване на почти
25% от евросредствата
за бедните европейски
региони за сметка на по-
вече пари за мигрант-
ската криза. Че кризата
е огромна, е факт (а лип-
сата на адекватна и на-
временна европейска
политика за справяне с
нея вече е била обект на
много коментари). Факт
обаче е и нарастващото
неравенство в рамките
на Евросъюза. А нашата
страна заема челните
позиции в негативната
статистика - Североза-
падна България е най-
бедният регион в Евро-

па. Каращите влака в
ЕС, т.е. влиятелните за-
падноевропейски стра-
ни, не се интересуват от
това, щото по-важно за
тях е да позакърпят про-
блема с мигрантите, кой-
то пряко ги засяга. Да по-
жертваме бедните, те и
без друго са си свикна-
ли с немотията и липса-
та на развитие, за да си
запазим ние спокойстви-
ето - очевидно такава е
еврократската филосо-
фия.

И сега какво? Неис-
товите подчиненчески
усилия Борисови в името
на еврофондовете, щото
и без друго липсващата
ни икономика разчита
изцяло на тях, отиват на
вятъра. И управниците ни
с пръст в устата...

Апропо политиката
на десните в Европа за
замяна на еврофондове-
те с инвестиционния
план “Юнкер” ще има
особено негативен ефект
върху България, имайки
предвид, че резултатите
от него у нас са нулеви.
В този ред на мисли
струва си да припомним
един призив на българ-
ския еврокомисар Крис-
талина Георгиева (зам.-
председател на ЕК, от-
говаряща за бюджета!)
към бизнеса у нас да
свиква с отпадането на
еврофондовете, тъй като
планът имал по-голяма
печалба. За нас тази по-
литика на инвестиции
там, където се очакват
по-големи финансови
резултати, е вредна.

След поредния инци-
дент в болница, при кой-
то пациент преби лекар
и медицинска сестра,
МВР подходи иноватив-
но. Медиците в спешно-
то отделение на “Пиро-
гов” щели да бъдат обо-
рудвани с лични паник-
бутони, за да се оптими-
зирала комуникацията с
дежурния полицай.

Шлагерът с паник-бу-
тоните се изтърка. Преди
три години, заради някол-
ко инцидента с таксиме-
трови шофьори, МВР
предложи подобна систе-
ма за бърза връзка с
GPS-а на колите. Идеята

остана на пътя. Преди ня-
колко месеца, след по-
редното посегателство
над учител, от ведомст-
вото на Меглена Кунева
дори се зарекоха, че ще
вложат милионче за па-
ник-бутони в класните

стаи.
Както е тръгнало, за

някой и друг милион ця-
лата държава ще
навържем. Кой днес не е
жертва на биячи и апа-
ши? По журналисти
въртят бухалки и метал-

ни лостове, по улици шо-
фьори се бушонират за-
ради отнето предимство
на пътя, в училищни дво-
рове нефелни родители
шамаросват учители, на-
гли типове тормозят до
смърт възрастни заради

мижавите им пенсийки,
наглед интелигентни
младежи смачкват до
неузнаваемост свои
връстници заради дума
накриво.

Ще се паникьосаме
всички. Дали сме пари за
магарето, ще дадем и за
самара. И? Къде ще тече
“паниката”, като натисне-
те бутона? Пак там, къде-
то и сега - към МВР и
неговите звена. На също-
то място, където са задръ-
стени от толкова нераз-
крити престъпления, че
чак не им се ще да чуват
за нови. Пак там, откъде-
то с глас на Кашпиров-
ски през ден една госпо-
жа ни обяснява как бито-
вата престъпност толко-
ва се е смалила, че чак
няма нужда да я комен-
тираме. Затуй за нея вече
дори не се говори.

“Не се паникьосвай-
те!” Ще ни дадат по един
паник-бутон за лично
ползване и ще си го на-
тискаме всеки път, кога-

то искаме да благода-
рим на Кашпировска за
спокойствието. С МВР,
оставено на доизживява-
не, и с правосъдие, про-
ядено от горе до долу,
поне едното натискане
ще ни остане.

Правителството пак
се отчете подобаващо.
След задълбочени раз-
мисли министрите отся-
коха, че е време да се
обърне внимание на
сътрудничеството с
Кралство Саудитска
Арабия. Обменът между
двете страни ще бъде
засилен, не в каквато и
да е сфера, а в туризма.
Не си намествайте очи-

лата! Правилно проче-
тохте - ще обменяме опит
в туризма.

Да се чуди човек чия
е тази налудничава идея.
Сайтовете на европей-
ските външни министер-
ства гъмжат от преду-
преждения за опаснос-
тите, които дебнат чуж-
денците в Саудитска
Арабия - нападения на
терористични групиров-
ки, културните особено-
сти в страната, местното
законодателство и куп
други. Заключенията са,
че е крайно непрепоръ-
чително пребиваването в
Саудитска Арабия. Това
е по света.

У нас ще се поощря-
ва туристическият поток
между двете държави,
ще се насърчават взаим-

ни туристически инвести-
ции, както и инициативи,
свързани с културата и
традициите на двете
страни. Например
български фолклорен
ансамбъл може да от-
крие мегабасейн в се-
демзвезден комплекс в
Саудитска Арабия, след
което танцьорките ще
бъдат убити с камъни
според местните обичаи
заради разгулно поведе-
ние. В по-смелите пред-
стави на министрите си-
гурно е залегнала идея-
та саудитските шейхове
да заменят френската
ривиера, италианските
курорти или баровските
комплекси в Африка и
Азия и да пристигат с
придружаващите ги де-
сетки съпруги, които ща-

стливо ще пекат голи
задници по крайбрежи-
ето ни. Друго си е да
видиш петролните босо-
ве да въртят педалите на
водните колелета в
Слънчев бряг. Остава уп-
равниците ни да решат
визовия въпрос с кралст-
вото, което не разреша-
ва влизането в страната
с туристически визи, а
само с работни, и то за
мъже.

На фона на данните
за спад в стокообороти-
те ни с трети страни, май
по-удачно бе да се за-
силват отношенията с
арабската страна в об-
ласти като промишле-
ността или търговията.
Но кой знае - може ми-
нистрите да са си наме-
стили очилата.

Анатолий СТАНКУЛОВ
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БСП оценява случващото се в
последните дни около българска-
та кандидатура за ООН като груба
намеса на външни сили в нацио-
нални решения на България, като
посегателство срещу националния
суверенитет. Българското прави-
телство проявява поредното угод-

ÒÚÂÒÚ‚ÂÌÓ Â, ˜Â ÓÍÓÎÓ 15
ÒÂÔÚÂÏ‚Ë ÒÎÂ‰‚‡ ‰‡ ÒÂ
Á‡ÏËÒÎËÏ ‰Ó Í‡Í‚‡ ÒÚÂÔÂÌ
Û˜ËÎË˘ÂÚÓ, ÔÓÒ‚ÂÚ‡Ú‡ Ë

Ó·‡ÁÓ‚‡ÌËÂÚÓ Ò‡ ËÏ‡ÎË ÒÔ‡ÒË-
ÚÂÎÌ‡ ÓÎˇ ‚ Ì‡¯‡Ú‡ Ì‡ˆËÓÌ‡ÎÌ‡
Û˜‡ÒÚ. ÕËÂ ÒÂ ÒÏˇÚ‡ÏÂ Á‡ ıÓ‡ Ì‡
ÍÌË„‡Ú‡ Ë Ú‡Í‡ Ò‡ ÌË ÓÔÂ‰ÂÎˇÎË.
œÓ‚Â˜ÂÚÓ Ô˙ÚÂ¯ÂÒÚ‚ÂÌËˆË, ÍÓËÚÓ
ÏËÌ‡‚‡Ú ÔÂÁ Ì‡¯ËÚÂ ÁÂÏË, Ò
Û‰Ë‚ÎÂÌËÂ ÓÚ·ÂÎˇÁ‚‡Ú, ˜Â Á‡ ‡Á-
ÎËÍ‡ ÓÚ Ò˙·ËÚÂ, Û Ì‡Ò „Î‡‚Ì‡Ú‡ Ò„‡‰‡ Ì‡ ÒÂÎ‡Ú‡ Ë „‡‰-
˜ÂÚ‡Ú‡ ÌÂ Â Í˙˜Ï‡Ú‡, ‡ Â ˜ËÚ‡ÎË˘ÂÚÓ ËÎË Û˜ËÎË˘ÂÚÓ. ” Ì‡Ò
ÒÂ ÙÓÏË‡ ÂÒÚÂÒÚ‚ÂÌÓ, ËÒÚÓË˜ÂÒÍË Ë Ï‡ÌÚ‡ÎËÚÂÚÌÓ ÔÓ˜ËÚ
Í˙Ï Ó·‡ÁÓ‚‡ÌËÂÚÓ, ÍÓÂÚÓ ÔÂÁ ‚ÒË˜ÍËÚÂ ÚÂÁË ‚ÂÍÓ‚Â Ì‡
ËÁÔËÚ‡ÌËˇ Â ·ËÎÓ Â‰ËÌÒÚ‚ÂÌ‡Ú‡ ÌË ÓÔÓ‡ Ì‡ ÒÔ‡ÒËÚÂÎÌÓ
‡ÁÎË˜ËÂ ‚ ÛÒÎÓ‚ËˇÚ‡ Ì‡ Â‰Ì‡ ‚‡Ê‰Â·Ì‡ ‚Î‡ÒÚ. œÓÌˇÚËÂÚÓ
‰‡ÒÍ‡Î Â ·ËÎÓ ÍÓÎÍÓÚÓ ÔÂÌÂ·ÂÊËÚÂÎÌÓ, ÚÓÎÍÓ‚‡ Ë ÂÒ-
ÔÂÍÚË‡˘Ó, Ë ÍÓ„‡ÚÓ Í‡Á‚‡ÏÂ, ˜Â ÒÏÂ ÔÓÚÓÏˆË Ì‡ Û˜ËÚÂÎË,
ÌËÂ ÒÂ „Ó‰ÂÂÏ ÔÓ‚Â˜Â, ÓÚÍÓÎÍÓÚÓ ‡ÍÓ Í‡ÊÂÏ, ˜Â ÒÏÂ ÔÓ-
ÚÓÏˆË Ì‡ ·‡ÌÍÂË, Ù‡·ËÍ‡ÌÚË Ë ÔÂ‰ÔËÂÏ‡˜Ë.

“Ó‚‡ ÔÓ˜ËÚ‡ÚÂÎÌÓ ÓÚÌÓ¯ÂÌËÂ Í˙Ï Û˜ËÎË˘ÂÚÓ Â Â‰ËÌ
ÓÚ Ì‡È-Ú‡ÈÌËÚÂ ÂÁÛÎÚ‡ÚË ÓÚ ‰ÂÎÓÚÓ Ì‡  ËËÎ Ë ÃÂÚÓ‰ËÈ.
» ÔÓ‡‰Ë ÚÓ‚‡ ·˙Î„‡ÒÍ‡Ú‡ ËÒÚÓËˇ ÌÂ Â Á‡ÔÓÏÌÂÌ‡ Ò‡ÏÓ
Ò ‚ÓÂÌÓÎ˛·Ë‚ËÚÂ ÌË ÔÓ‰‚ËÁË, ‡ Ë Ò ÚÓ‚‡, ˜Â ËÁÔËÚ‚‡ÏÂ
Â‰ÌÓ ÔÂÍÎÓÌÂÌËÂ Ë ÔÓÍÎÓÌÂÌËÂ ÔÂ‰ Ó·‡ÁÓ‚‡ÌËÂÚÓ,
·ÛÍ‚ËÚÂ, ÍÛÎÚÛ‡Ú‡, Û˜ËÎË˘ÂÚÓ, ˜ËÚ‡ÎË˘ÂÚÓ. »Ï‡ „Ó Ë Û
‰Û„ËÚÂ Ì‡Ó‰Ë, ÌÓ ÔË Ì‡Ò Â ÔÓ-ÒËÎÌÓ ‡Á‚ËÚÓ. »ÌÂ-
ˆËˇÚ‡ Ì‡ Ú‡ÁË Ú‡‰ËˆËˇ ‰ÌÂÒ ÔÓ‰˙ÎÊ‡‚‡ ‚ ‡ÁÎË˜ÌË
ÔÓÒÓÍË. ÕÂ ‚ÒÂÍË, ÍÓÈÚÓ ÔÂÂ Ì‡È-ıÛ·‡‚Ó Ì‡ ÒˆÂÌ‡Ú‡, Úˇ·‚‡
‰‡ ÒÚ‡ÌÂ ‰ËÂÍÚÓ Ì‡ ÓÔÂ‡Ú‡, ÌÓ ‚ÒÂ Ô‡Í ÌÂ ÏÓ„‡ ‰‡ ÒË
ÔÂ‰ÒÚ‡‚ˇ ıÓ‡, ÍÓËÚÓ ÌÂ Ò‡ ‚ÎËÁ‡ÎË ‚ ÊË‚ÓÚ‡ ÒË ‚ ˜‡Ò
Ë ÌÂ Ò‡ ˜ÛÎË Û˜ÂÌË˜ÂÒÍ‡ ËÎË ÒÚÛ‰ÂÌÚÒÍ‡ „Î˙˜, ‚˙ÁÚÓ„ Ë
ÔÓ‚Â‰ÂÌËÂ, ‰‡ ÏÓ„‡Ú ‰‡ ÓÔÂ‰ÂÎˇÚ ÒÚ‡ÚÂ„ËˇÚ‡ Ì‡ ·˙Î„‡-
ÒÍÓÚÓ Ó·‡ÁÓ‚‡ÌËÂ.

–‡Á·Ë‡ ÒÂ, ÌÂ ÏÓÊÂ ‰‡ ËÏ‡ Í‡˜ÂÒÚ‚ÂÌÓ Ó·‡ÁÓ‚‡ÌËÂ
‚ ÒÚ‡Ì‡, ÍÓˇÚÓ Â ‚ ÍËÁ‡, Ë ‚ Ó·˘ÂÒÚ‚Ó, ÍÓÂÚÓ Â ·ÓÎÌÓ.
 Ó„‡ÚÓ Â‰ÌÓ Ó·˘ÂÒÚ‚Ó Â ·ÓÎÌÓ, ÚÓ‚‡ Ò˙ÒÚÓˇÌËÂ ÌÂ ÏÓÊÂ ‰‡
ÌÂ ÒÂ ÓÚ‡ÁË Ì‡ ‚ÒË˜ÍËÚÂ ÒÙÂË ‚ ÌÂ„Ó‚Ëˇ ÊË‚ÓÚ, ‚ÍÎ˛-
˜ËÚÂÎÌÓ ‚˙ıÛ ÒÔÓÚ, ÍÛÎÚÛ‡, Á‰‡‚ÂÓÔ‡Á‚‡ÌÂ Ë Ó·‡ÁÓ-
‚‡ÌËÂ. » ‚ÒÂ Ô‡Í ÌÂ˘Ó ÓÚ ÓÌ‡ÁË Ú‡‰ËˆËˇ Â ÓÒÚ‡Ì‡ÎÓ Ë ‚
ÏÓÏÂÌÚ‡. Õ‡¯ËÚÂ ÚÂ‚Ó„Ë Á‡ ·˙Î„‡ÒÍÓÚÓ Ó·‡ÁÓ‚‡ÌËÂ Ò‡
ÔÓÓ‰ÂÌË Ë ÓÚ ÚËÛÏÙ‡ Ì‡ Ô‡Á‡Ì‡Ú‡ ËÍÓÌÓÏËÍ‡, ‚ ÍÓˇÚÓ
Ó·‡ÁÓ‚‡ÌËÂÚÓ Â Ò‡‚ÌÂÌÓ Ò ÔÓ‰‡Ê·‡Ú‡ Ì‡ ÍÂÌ‚Ë¯Ë.
 ÓÎÍÓÚÓ Ë ‰‡ ÒÂ „Ó‰ÂÂÏ Ë ‰‡ ÒÂ ‡‰‚‡ÏÂ, ˜Â Ì‡¯ËÚÂ
Ï‡ÚÂÏ‡ÚËˆË ÔÂ˜ÂÎˇÚ ÓÎËÏÔË‡‰Ë, ÏÌÓ„Ó ÔÓ-Úˇ„ÓÒÚÌÓ Â, ˜Â ‚
Ò˙˘ÓÚÓ ‚ÂÏÂ 50 Ì‡ ÒÚÓ ÓÚ Û˜ÂÌËˆËÚÂ ‚ ÁÂÎÓÒÚÌËÚÂ ËÁ-
ÔËÚË ÔÓ Ï‡ÚÂÏ‡ÚËÍ‡ ÔÓÎÛ˜‡‚‡Ú ‰‚ÓÈÍË. “ÛÍ ÒÂ ‰ÂÏÓÌÒÚË‡
Â‰Ì‡ ÍÓÌÚ‡ÒÚÌ‡, ÔÓ˜ÚË ÔÓÔ‡ÒÚÌ‡ ‡ÁÎËÍ‡ ÏÂÊ‰Û Ó·‡ÁÓ-
‚‡ÌËÂ Ë Ó·‡ÁÓ‚‡ÌËÂ. «‡˘ÓÚÓ ÂÎËÚ‡ÌÓÚÓ Ó·‡ÁÓ‚‡ÌËÂ,
ÔË‰Ó·Ë‚‡ÌÓ ˜ÂÒÚÓ ‚ ˜ÛÊ·ËÌ‡, Â Â‰ÌÓ ÓÚËˆ‡ÌËÂ, ÛÍÓ Ë
‰ÓË Ó·Ë‰‡ Í˙Ï ÓÌÂÁË Ú‡‰ËˆËË, ÍÓËÚÓ Ò‡ ÚÛÔ‡ÌË Û Ì‡Ò.

¿ÍÓ ÌˇÍÓÈ ÒË ÒÔÓÏÌˇ, ‰ÓÔÂ‰Ë ‰ÂÒÂÚËÌ‡ „Ó‰ËÌË ‰‡
Á‡‚˙¯Ë¯ Ó·‡ÁÓ‚‡ÌËÂ ‚ ¡˙Î„‡Ëˇ, ÛÌË‚ÂÒËÚÂÚ, ·Â¯Â
ÔÂÒÚËÊÌÓ. ƒÌÂÒ Ô˙‚‡Ú‡ ‡·ÓÚ‡ Á‡ ‚ÒÂÍË, ÍÓÈÚÓ Â ÂÍÒÔÓ-
ÌË‡Ì ÔÓ ‡ÁÎË˜ÌËÚÂ ÏÂ‰ËË, Â ‰‡ ÒÂ Á‡ˇ‚Ë, ˜Â Â Û˜ËÎ ‚
˜ÛÊ·ËÌ‡.  ‡ÚÓ ˜Â ÎË ‡ÍÓ ÌÂ Â Û˜ËÎ ‚ ˜ÛÊ·ËÌ‡, ÚÓÈ Â
‚ÚÓÓÍ‡˜ÂÒÚ‚ÂÌ Ë ÌÂÔÓ‰ıÓ‰ˇ˘ Á‡ Ò˙‚ÂÏÂÌÌ‡Ú‡ ‰ËÌ‡ÏËÍ‡.
 ‡ÚÓ ÔËÏÂ Á‡ ÛÒÔÂı ÒÂ ÒÓ˜‡Ú ÚÂÁË ·˙Î„‡Ë, ÍÓËÚÓ ÒÎÂ‰
Ó·‡ÁÓ‚‡ÌËÂÚÓ ÒË ÚÛÍ Ò‡ Ì‡ÔÛÒÌ‡ÎË ÒÚ‡Ì‡Ú‡ Ë ‡·ÓÚˇÚ
ÌˇÍ˙‰Â Á‡ ˜ÛÊ‰‡Ú‡ Ì‡ÛÍ‡. ÕËÍÓÈ ÌÂ ÂÍÒÔÓÌË‡ Û˜ÂÌËÚÂ,
ÍÓËÚÓ ÔˇÍÓ ÒËÎË ‡·ÓÚˇÚ ÌÂ ÔÓ-ÎÓ¯Ó ÚÛÍ, ‚ ¡˙Î„‡Ëˇ.

ÕÂ ÛÔÂÍ‚‡Ï ‰Âˆ‡Ú‡, ÍÓËÚÓ Ì‡ÔÛÒÌ‡ı‡, Á‡ ‰‡ Û˜‡Ú ËÎË
‰‡ ‡·ÓÚˇÚ ÔÓ Ò‚ÂÚ‡. ÕÓ ÍÓ„‡ÚÓ Ï‡ÈÍ‡ ÚË Â ·ÓÎÌ‡ Ë ÚË ÌÂ
ˇ Ì‡ÔÛÒÍ‡¯; ÍÓ„‡ÚÓ Ó‰ËÌ‡Ú‡ ÚË Â ‚ ·Â‰‡ Ë ÚË ÓÒÚ‡‚‡¯ ‚
ÌÂˇ, ÚÓ‚‡ ÌÂ ÒÂ ÔËÂÏ‡ Í‡ÚÓ Ô‡ÚËÓÚË˜ÂÌ ËÁ‡Á Ì‡ Ó‰Ó-
Î˛·ËÂ, ‡ ÒÂ ÔËÂÏ‡ Í‡ÚÓ ÌÂ˘‡ÒÚËÂ. —˙Á‰‡‚‡ ÒÂ Â‰ÌÓ ‚ÔÂ-
˜‡ÚÎÂÌËÂ, ˜Â Ò‡ÏÓ Ú‡Ï, Ì‡‚˙Ì, ÏÓÊÂ¯ ‰‡ ·˙‰Â¯ Â‡ÎËÁË-
‡Ì. “Ó‚‡ ÒÂ ÓÚÌ‡Òˇ Á‡ ÏËÒÎÂÌÂÚÓ Ì‡ ÏÎ‡‰ËÚÂ ·˙Î„‡Ë ÓÚ
„ËÏÌ‡ÁËˇÚ‡ ‰Ó ‚ËÒ¯ËÚÂ Û˜ËÎË˘‡.

ŒÒ‚ÂÌ ÚÓ‚‡ ·˙Î„‡ÒÍÓÚÓ Ó·‡ÁÓ‚‡ÌËÂ, ÍÓÂÚÓ ËÏ‡ ÔË-
ÁÌ‡ÚË ‰Ó·Ë Ú‡‰ËˆËË, ‚ ÏÓÏÂÌÚ‡ Â ÓÍÛÔË‡ÌÓ ÓÚ ‡ÏÂË-
Í‡ÌÒÍË ÙÓÌ‰‡ˆËË. ¬ËÊ‰‡ÏÂ Â‰ÌÓ ÒÎˇÔÓ ÔÓ‰‡Ê‡ÌËÂ Ì‡ ̃ ÛÊ‰‡
Ó·‡ÁÓ‚‡ÚÂÎÌ‡ ÒËÒÚÂÏ‡.  Ó„‡ÚÓ Â‰Ì‡ ÒËÒÚÂÏ‡ Â ‡·ÓÚËÎ‡
‰Ó·Â, ÚË ÌÂ ˇ ÔÓÏÂÌˇ¯, Á‡˘ÓÚÓ ÌÂ ‚ÒˇÍ‡ ÔÓÏˇÌ‡ ÌÓÒË
ÔÓÁËÚË‚Ë. Œ·‡ÁÓ‚‡ÌËÂÚÓ Â Â‰Ì‡ ÓÚ ÍÓÌÒÂ‚‡ÚË‚ÌËÚÂ ÒË-
ÒÚÂÏË ‚ ‰Ó·Ëˇ ÒÏËÒ˙Î Ì‡ Ú‡ÁË ‰ÛÏ‡, ‚ ÒÏËÒ˙Î Ì‡ Ú‡‰ËˆËË
‚ Ó·˘ÂÒÚ‚ÂÌËˇ Ë Ì‡ˆËÓÌ‡ÎÂÌ ÊË‚ÓÚ Ì‡ Â‰ËÌ Ì‡Ó‰.  Ó„‡ÚÓ
„Ó ÔËÌËÁˇ‚‡¯ ÙÓÏ‡ÎÌÓ, ÏÂı‡ÌË˜ÌÓ, ‡‚ÚÓÏ‡ÚË˜ÌÓ, ÔÓ‰-
‡Ê‡ÚÂÎÒÍË, ÂÁÛÎÚ‡ÚËÚÂ Ò‡ Ì‡ÎËˆÂ. »Ï‡Ï Â‰ËÌ ÓÒÌÓ‚ÂÌ
‚˙ÔÓÒ: Á‡˘Ó ÔÂ‰Ë ƒÂÒÂÚË ÌÓÂÏ‚Ë ·˙Î„‡ÒÍÓÚÓ Ó·‡ÁÓ-
‚‡ÌËÂ ÔÓ‰ÛˆË‡ Ú‡ÍË‚‡ ÎË˜ÌÓÒÚË, ÍÓËÚÓ ‚Â‰Ì‡„‡ ÒÎÂ‰ Ú‡ÁË
‰‡Ú‡ ÒÚ‡Ì‡ı‡ „ÓÎÂÏË ÔÓÁÌ‡‚‡˜Ë Ë Â‡ÎËÁ‡ÚÓË Ì‡ ‰ÂÏÓÍ‡-
ˆËˇ, Ì‡ ÍÛÎÚÛ‡, Ì‡ Â‚ÓÔÂËÁ˙Ï Ë Ô.? ¿ ÒÂ„‡ Ô˙‚‡Ú‡
‡·ÓÚ‡ Ì‡ ‚ÒÂÍË ÌÓ‚Ó·Ó„‡Ú‡¯ Â ‰‡ Ô‡ÚË ‰ÂÚÂÚÓ ÒË ‰‡ Û˜Ë
‚ ˜ÛÊ·ËÌ‡, ‡ ÌÂ ÚÛÍ. Œ˘Â ÔÂ‰Ë ÔÓÍÛÔÍ‡Ú‡ Ì‡ ìÃÂˆÂ‰ÂÒ‡î.
»ÁÎËÁ‡, ˜Â ÓÌÓ‚‡ Ó·‡ÁÓ‚‡ÌËÂ - ÌÂÍ‡˜ÂÒÚ‚ÂÌÓ Ë ìÍÎ‡ÒÓ-
‚Óî, Í‡ÍÚÓ „Ó Ì‡Ë˜‡Ú ‰ÂÏÓÍ‡ÚËÚÂ, Â ÔÓËÁ‚ÂÊ‰‡ÎÓ ÔÓ-
‰Ó·Ë ÒÔÂˆË‡ÎËÒÚË ÓÚ ÒÂ„‡¯ÌÓÚÓ.

”˜ËÎË˘ÂÚÓ Â ÒÔ‡Òˇ‚‡ÎÓ ¡˙Î„‡Ëˇ ÚÓ„‡‚‡, ÍÓ„‡ÚÓ Â ·ËÎÓ
·˙Î„‡ÒÍÓ. ƒ‡ÊÂ ‡ÏÂËÍ‡ÌÒÍËÚÂ ÏËÒËÓÌÂË, ‰Ó¯ÎË ÚÛÍ ‰‡
‡ÁÔÓÒÚ‡Ìˇ‚‡Ú ÔÓÚÂÒÚ‡ÌÚÒÚ‚ÓÚÓ, ‚ËÊ‰‡Ú, ˜Â ·˙Î„‡ÒÍËÚÂ
˜ËÚ‡ÎË˘ÌË Ë Û˜ËÎË˘ÌË Ú‡‰ËˆËË Ò‡ ÚÓÎÍÓ‚‡ ÒËÎÌË, ˜Â ÌÂ
ÏÓ„‡Ú ‰‡ „Ë Ò˙Ó·‡ÁˇÚ Ò ‡ÏÂËÍ‡ÌÒÍËÚÂ. “Ó„‡‚‡ ÌÂ Ò‡ ÛÒ-
ÔÂÎË. —Â„‡ ËÁ„ÎÂÊ‰‡, ˜Â Â ÚÓ˜ÌÓ Ó·‡ÚÌÓÚÓ.

”ÚÂ Ô‡Í ˘Â ‚Ë‰ËÏ Í‡Í Í‡˜‡Ú ‚‡ÊÌË Ï‡Î˜Û„‡ÌË Ò ÍËÚÍ‡
Ë Ò ÍÌËÊÍ‡ ‚ ˙Í‡. ÕÂ ÏÓÊÂ ‰‡ ÌË ·˙‰Â ·ÂÁ‡ÁÎË˜ÌÓ Í‡Í‚Ó
„Ë ˜‡Í‡.
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Борисов скверни националния
суверенитет

КОРНЕЛИЯ НИНОВА:

Мисля, че ще дойде моментът,
когато ще може да говорим с кон-
кретни имена, защото това, което
се случва, е пряко обслужване на
чужд интерес от определени орга-
низации и граждани в противоре-
чие на българския интерес и офи-
циалните български кандидатури. В
детайли нека кажем така: всеки
опит, а той беше организиран, сис-
тематичен, последователен, да се
дискредитира отвътре кандидату-
рата на Ирина Бокова очевидно
работи в полза на друг кандидат.
Няма смисъл да говорим кой е този
кандидат, очевидно обаче не е
българската кандидатура.

Виждате, че имаше една поре-
дица от действия, които целяха да
покажат, че българският кандидат
Ирина Бокова не разполага с кате-
горичната подкрепа на нацията и в
частност на част от българското
правителство. В тези опити, в цяло-

ничество към външни сили. Прави-
телството на Борисов унижава
България по този начин и елими-
нира възможността българин да
оглави най-високия пост в ООН -
генерален секретар. С уговорките,
които днес (вчера - б.р.) прави
министър-председателят, а именно

- че ако Бокова е била кандидату-
ра на ГЕРБ, би я оттеглил, сравня-
вайки я с Желева, което е абсурд,
както и че оставя възможност след
26 септември да оттегли кандида-
турата на Ирина Бокова, той фор-
мално я подкрепя, но неформално
открито заявява позицията на
българското правителство. И тя е,
че то не стои зад нея. Това за нас
е абсолютно неприемливо. Опитът
хем да угодиш на чужди интереси,
хем да се представиш добре в
България на г-н Борисов е неуспе-
шен. Това е удар по националния
суверенитет на България.

Днес ще предложим утре (сря-
да - б.р.) председателският съвет на
НС да реши министър-председате-
лят да дойде в парламента и да
бъде изслушан - информация, аргу-
менти, разговори, всичко, което той
има като информация по случая,
както и да поеме ангажимент какво
ще направи да гарантира първото
или второто място на г-жа Бокова
на 26-и, както той заявява.

За никого не е тайна, че отдав-
на, още от самото начало на кам-
панията, представители на българ-
ски институции и българи работи-
ха скрито срещу Ирина Бокова.
Това не е отсега, а от началото на
кампанията до ден-днешен. По-
следното вече минава всякакви
граници - намеса на чужди сили в
националния интерес на България.

Ние още веднъж заявяваме
твърдата си подкрепа към Бокова
и й пожелаваме успех. Вярваме,
че той е възможен.

Работят в полза
на небългарски вариант

КРИСТИАН ВИГЕНИН:

то това време нито веднъж евроко-
мисарят Кристалия Георгиева, коя-
то лично аз от днес нататък няма
да наричам “български еврокоми-
сар”, а само еврокомисар, нито
веднъж не заяви категорично, че
не е кандидат за поста, че не пред-
приема действия в своя полза. В
последните дни стана ясен и сце-
нарият, който беше развиван в по-
следните месеци - да се създаде
впечатление, че Ирина Бокова не е
достатъчно силен кандидат и да
бъде заменена в последния момент
с ясното разбиране, че втори
български кандидат също няма
шансове.

Относно шансовете на Бокова
нека да кажем, че тя показва много
стабилен резултат в 4-те гласува-
ния. При нея гласовете “не окура-
жавам” винаги са под гласовете
“окуражавам”, за разлика от пове-
чето от останалите кандидати. Тя е

най-високо класираната жена и в
4-те избора, които бяха проведени.
Нейните шансове остават. Въпросът
е дали ще надделее идеята да има
одобрен кандидат жена от Източна
Европа (на практика тя е е единст-
вената, която отговаря на този про-
фил), или ще се върви към други
варианти. Обезсмислянето на кан-
дидатурата на Ирина Бокова за
ООН отваря възможности за други
варианти, несвързани с България и
с българския кандидат. Разбира се,
е срамно, че в тази кампания уча-
стваха и официални представители,
народни представители. Искам да
подчертая, че БСП за всичките тези
години нито веднъж не е саботира-
ла и не е работила срещу българ-
ски кандидат за международен
пост, независимо от политическите
му пристрастия.

(Изказванията са направени
вчера пред журналисти.)

- Кой ще спечели,
ако кандидатурата на
Бокова се компромети-
ра? Вече се оттегли и
кандидатът на Коста
Рика.

- Да, Кристиана Фи-
герес се оттегли с аргу-
мент “да улесни запле-
лата се ситуация”. Ком-
прометирането на Боко-
ва определено ще е в
полза на друг кандидат.
Португалската номина-
ция стои сериозно, а
най-вероятно шанс ще
имат и други от тези,
които вече са в надпре-
варата. В крайна смет-
ка обаче не мисля, че
някой ще спечели. ООН

Кристалина Георгиева не може да е...
От стр. 11 има нужда от сериозни

реформи. През послед-
ните 2 години органи-
зацията преживя тежки
сътресения и изглежда
безпомощна. ООН сре-
ща критики от много
страни и има необходи-
мост от промяна. Боко-
ва е кандидатът, който
най-сериозно аргумен-
тира визия за промяна
на ООН и превръщане-
то й в организация, ко-
ято да гарантира прила-
гането на международ-
ното право в отношени-
ята между страните.

Искам да обърна
внимание пак на наши-
те управляващи - едно е
да се бие човек по

гърдите за някакви цен-
ности или за спазването
на международния ред,
друго е да го прави по
същество. И ако те се
бяха заслушали в това,
което казва Бокова,
щяха да видят, че тя не
е само най-добрият
български кандидат, тя е
обективно най-добрият
кандидат от тези, които
са се представили пред
Общото събрание.

- Късно ли е прави-
телството и българ-
ските институции да
застанат зад Бокова?

- Българското прави-
телство направи до-
статъчно, за да олекнат
позициите му. Каквото и

да вземе като решение,
вече изглежда смешно.
Надявам се, че българ-
ските институции и пар-
ламентът ще намерят
сили да го направят.
Разчитам и на българ-
ската интелигенция - не
на тази, която пише до-
носи и пасквили, а на ис-
тинската, сериозната
българска интелигенция.
Надявам се тя да се са-
моорганизира и да под-
крепи кандидатурата на
Бокова в името на наци-
оналния ни интерес.
Имаме сили да го напра-
вим като общество, ма-
кар да губя надежда, че
можем да го направим
като държава...

Снимка Благовеста ЦВЕТКОВА
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ПЕНЧО ГЕРОВ:

Добрите неща стават
с мерак и упорит труд
Европейските фондове, които се отпуснаха, са изключително малко,
ще има много неизвестни, казва кметът
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Интервю на
Петрана СОМЛЕВА

ПЕНЧО ГЕРОВ е роден през 1937 г., твърди, че е най-
възрастният кмет в България. Завършил е Полувис-
шия железопътен институт в София със специал-
ност строителство и поддържане на железния път.
Професионалната му кариера преминава през Обла-
стното пристанищно управление - Бургас, а от
1959 г. започва работа в Медодобивния комбинат в
Пирдоп, където работи 41 години. През всичките
тези години е работил с много чуждестранни
специалисти - експерти от Франция, Германия и
бившия Съветски съюз, което му е дало възмож-
ност да натрупа изключително богат опит в
областта на инвестициите.
От 2003 г. и до момента е кмет на община Чавдар -
четвърти мандат, избран с листата на БСП.
Семеен, с двама синове.

Макар и една от най-малките по брой на населението в
България, ЧАВДАР е пример за община с успешна политика
по подготовката и реализацията на редица проекти, финан-
сирани със средства от ЕС и републиканския бюджет.
Размерът на направените инвестиции през последните
години на глава от населението нарежда общината сред
водещите в страната. Наричат Чавдар “Перлата на Средного-
рието”. Сгушено в подножието на Средна гора, селото
привлича туристи с нещо ново и интересно - новоизградени
исторически парк, спортни съоръжения за деца и възрастни,
красива купулна църква на малко възвишение, водопад и
уникално проектиран и изработен селски център.
Всички улици в селото са асфалтирани и с чисто нови
тротоари. Подменено е уличното осветление, има видеонаб-
людение. Градинките са с изкуствено капково напояване.
Чудесата продължават - има мини амфитеатър, на който се
събират младите хора, за да разговарят и да се забавляват.
Има безплатен интернет. Сградите са боядисани с приятни

 Г-н Геров, направили
сте от Чавдар вълшебна
приказка. Какво още пред-
стои, за да има и щастлив
край тази приказка?

- Да, наистина сме напра-
вили много и хората, които
ни посещават, се радват.
Имаме прекрасна детска
градина, обновена, с най-
модерното обзавеждане.
Училището ни е също
напълно обновено, енергий-
но ефективно.

В момента развиваме
дейност по общинската гора
чрез новоизградено пред-
приятие, което сме нарекли
“Чавдарска гора”. Готвим се
да кандидатстваме отново
за проект, с който искаме да
подменим основния тръбо-
провод от водохващане Кьой
дере до населеното място,
тъй като тръбите са стари и
стават много аварии.

Мечтата ни е да изгра-
дим нов път, който да
свързва Чавдар със с. Пет-
рич с оглед развитие на ту-
ристическата дейност. Кан-
дидатстваме за довършване
на малка част от някои ули-
ци в крайните квартали. На-
дяваме се да ни дадат пари,
за да ги завършим и да ги
благоустроим така, както в
останалата част на селото.
Това е като инфраструктура.
За в бъдеще мечтаем да до-
усъвършенстваме спортно-
туристическите атракции с
възможности за допълнител-
ни екстремни занимания.

 В какво се изразяват
тези екстремни занима-
ния?

- Изграждане на стени за
катерене. Искаме да изгра-
дим и ролков лифт. Започ-
нахме обновяване на една
стара къща, в която имаме
намерение да направим
градски музей. Предстои

благоустрояване на училищ-
ния двор, който за радост на
децата сме нарекли “Япон-
ска градина”, защото ще
бъде благоустроен в такъв
стил.

По отношение на обра-
зованието изпитваме за-
труднения, защото децата са
малко. Предстоят ни много
отговорни срещи с родите-
ли и учители. По всякакъв
начин търсим да повишим
нивото, защото съзнаваме,
че без училище населеното
място е загубено.

 Училището в Чавдар
до кой клас е?

- До VII клас, храната за
децата е безплатна. Читали-

щето ни работи прекрасно, с
много състави и богат култу-
рен живот. Два пъти месечно
организираме културни
празници в Чавдар, което
създава живот в селото, хо-
рата се чувстват по-добре.

 Споменахте, че от-
ново ще кандидатствате
с проекти за средства от
еврофондовете. За каква
сума става въпрос?

- За около 8 млн. лв.
 А по други програми

работите ли в момента?
- По другите програми

работим със собствени сред-
ства, които имаме. С тях из-
граждаме музея примерно,
правим ремонти на училища-

та, поддръжка на хижи и т.н.
 Има ли, г-н Геров, в

общината звено, което
компетентно и професио-
нално да се занимава с раз-
работването на проекти
за еврофинансиране, или
ползвате външни услуги?

- Човекът, който се зани-
мава с европейските фондо-
ве, е много добър, дори
Националното сдружение
на общините в Р България
го използва като консултант.
Той е за пример как трябва
да се работи. Затова няма-
ме проблеми, а проектите
ни са добре изпипани и на
ниво. Мисля, че всичко е
направено, както трябва. Ве-
роятността обаче да полу-
чим средства не е голяма,
защото лимитите, които от-
пуснаха, са малки - 140 млн.
лв. за пътища на 260 общи-
ни, 80 млн. лв. за улици.

 Говорите за страна-
та?

- Да, за страната. Сигур-
но всички общини имат ка-
пацитет за кандидатстване
и всички общини ще канди-
датстват. Конкуренцията ще
е голяма. Дано борбата да е
справедлива, пък каквото
стане. Но в тази сесия евро-
пейските фондове, които се

отпуснаха, са изключително
малко, ще има много неиз-
вестни.

 Какво ново заложих-
те в социалната програма
на общината?

- В социален план сме
кандидатствали по всички
програми за трудова за-
етост. Кандидатствахме и по
програмата за осигуряване
на нормален живот за възра-
стните хора, т.нар. лични
асистенти. Спечелихме про-
ект, който е до 2017 г., в
резултат на което 21 човека
от Чавдар получават такава
помощ и се грижат за тях.
На всички инвалиди и на
хората, които са над 80 го-
дини и живеят сами, предо-
ставяме безвъзмездно по 5
кубика дърва. Стремим се,
колкото е възможно, да об-
лекчим живота на хората в
затруднено положение.

 А трябва ли според
вас държавата да даде
малко по-големи правомо-
щия на местната власт?
В състояние ли са кмето-
вете да ги оползотворят?

- Какво значи правомо-
щия? Нещата са свързани.
Може да имаш правомощия,
като нямаш приходи... Едно-
то е свързано с другото.

цветове, уникално наистина, защото на повечето къщи в другите села мазилките са олющени.
Приказката продължава. Има и хотел, има и ресторант, където се приготвят вкусни местни гозби. Тук е и археологичес-
кият парк “Тополница” с уникалните неолитни къщи. Там туристите могат не просто да научат повече за живота в неолит-
ната епоха, а да го почустват и макар за една вечер да се пренесат хилядолетия назад във времето.
Всичко това е направено с парите от еврофондовете, по програмата за регионално развитие - 12 милиона лева. Средствата
са усвоени и вложени в самия проект, а не в нечии джобове, както често става в България. Село Чавдар е пример зa ре-
дица селища от малък тип, защото е успяло да реализира европейските норми на проектиране и ландшафтно озеленяване.

◊

¿

¬

ƒ

¿

–

◊

¿

¬

ƒ

¿

–

◊

¿

¬

ƒ

¿

–

◊

¿

¬

ƒ

¿

–

◊

¿

¬

ƒ

¿

–



СРЯДА 14 СЕПТЕМВРИ 2016

ÌÅÑÒÍÎ ÑÀÌÎÓÏÐÀÂËÅÍÈÅ

www.duma.bg
11111 55555

РЕАЛИЗИРАНИ ПРОЕКТИ
С ВЪНШНО ФИНАНСИРАНЕ:

“Реконструкция и рехабилитация
на горски пътища в община Чавдар”
на стойност 439 704 лв., финанси-
ран от Програма САПАРД

“Ремонт на улица “Георги Дими-
тров”, с. Чавдар, с дължина 447,67
м”, на стойност 113 736 лв., финан-
сиран от Програма САПАРД

“Реконструкция пътна връзка
ГП-I-6- с-Чавдар (път-IV- 60036 за об-
щина Чавдар)” на стойност 1 023
047 лв., финансиран от Програма
САПАРД

“Питеен водопровод на с. Чавдар,
община Чавдар”, на стойност 275
886 лв., финансиран от ПУДООС

“Укрепване на свачище в УПИ ЦХII
978, УПИ ХII - 534, УПИ ХI - 533, кв.70,
с. Чавдар, община Чавдар”, на стой-
ност 233 291 лв., финансиран от
МКВП към МС

“Конструктивно решение за из-
граждане на подпорни стени на р.
Селска в участъка от ул. “Здравец”
до ул. “Акация”, с. Чавдар, община
Чавдар”, на стойност 210 435 лв.
финансиран от МКВП към МС

“Изграждане на подпорна стена
на Селско дере в участъка на ул. “Г.
Димитров”, с. Чавдар”, на стой-
ност 44 499 лв., финансиран от
МКВП към МС

“Изгрaждане на екокът, чрез по-
чистване и възстановяване на парка
и паметника на загиналите за свобо-
дата на България”, на стойност 10
000 лв., финансиран от ПУДООС.

“Рехабилитация, реконструкция,
основен ремонт и изграждане на
пътна конструкция на улици от
уличната мрежа на с. Чавдар, обл.
Софийска” - на стойност 1 906 584
лв., финансиран по Програма за раз-
витие на селските райони 2007-2013

“Подобряване средата на живот
в община Чавдар чрез реконструк-
ция и изграждане на тротоари, улич-
но осветление и обществени зелени
площи” - на стойност 1 224 636 лв.,
финансиран по Програма за разви-
тие на селските райони 2007-2013

“Археологически парк “Тополни-
ца” в община Чавдар (местността
Св. Петка)” - 442 022 лв., финансиран
по Програма за развитие на селски-
те райони 2007-2013

“Реконструкция и рехабилитация

Дали централно ще се раз-
пределят парите, или ще
влизат от местни данъци -
няма значение.

Примерно за средногор-
ските общини много са из-
годни местните данъци, кои-
то сега се внасят в бюджета
от големите предприятия. Но
сигурно някои други общи-
ни ще закъсат. Така че не
знам кое е по-доброто. Но
истината е една: има общи-
ни в нашия район, които са
зле икономически, а в също-
то време на територията на
тези общини работят мощни
икономически предприятия
и някак се получава така, че
едните са много богати, дру-
гите - много бедни. Това не
е нормално, но такива са в
момента законовите разпо-
редби.

 Имате предвид сигур-
но “Елаците мед” и “Ауру-
бис”-България?

- Имаме “Елаците мед”,
имаме и “Аурубис”, но това
не пречи община Пирдоп да
е с 5 млн. лв. задължение,
наследено от предния ман-
дат. Тя няма просто как да
се справи. Такова е положе-
нието и с община Антон.

Аз не мога да се оплача.
На нас “Дънди прешъс ме-
талс Челопеч” ЕАД ни дава
на година по 300 хил. лв.
субсидия. Благодарение на
тази средства финансираме
социалната програма на
общината, която включва
изграждане на инфраструк-
тура и т.н., финансираме и
културните празници, които
без тези пари не бихме мог-
ли да провеждаме.

 Каква е все пак ре-
цептата за успеха на об-
щина Чавдар? Как така на
други места част от пари-
те, отпуснати по проекти,
потъват в нечии джобове?

- Мисля, че съм най-въз-
растния кмет в страната, 41
години съм работил в Медо-
добивния комбинат в Пирдоп.
Дълги години бях директор в
инвеститорска дирекция и
целия ми живот е минал в
строителството. През 2003 г.
станах кмет на община Чав-
дар, сега е четвъртият ми
мандат. Исках да предам своя
опит на родното си село. И
така започнахме с проекти-
те по еврофондовете. Поста-
рах се през годините отпус-
натите пари да се използват
за това, за което са дадени.
Провеждахме конкурси при
изпълнението и следяхме
стриктно изпълнителите да
реализират точно проектите.
Отговорно трябва да кажа, че
без еврофондовете нямаше
да преобразим Чавдар. И,
разбира се, добрите неща
стават с мерак, упорит труд и
много желание.

на пътища от общин-
ска инфраструктура
на община Чавдар и ре-
конструкция за пови-
шаване на енергийна-
та ефективност на общинска сгра-
да в с. Чавдар” - 1 954 564.45 лв., фи-
нансиран по Програма за развитие
на селските райони 2007-2013

“Почистване на речно корито и
корекция на р. Селска, в регулация-
та на с. Чавдар, общ. Чавдар, с цел
предотвратяване на наводнения и
намаляване на риска от причиняване
на щети на местното население” -
899 829 лв., финансиран по ОП Реги-
онално развитие 2007-2013

“Мерки по енергийна ефектив-
ност и използване на възобновяеми
енергийни източници в ОУ “Св. Св.
Кирил и Методий” и ЦДГ “Щастливо
детство”, с. Чавдар” - 630 370,61 лв.,
финансиран по ОП Регионално разви-
тие 2007-2013

“Оптимизиране на структурите
на общински администрации Чавдар
и Антон за подобряване на тяхната
ефективност чрез принципите на
партньорството и прилагане на
нови подходи в работата им” - 75
319.60 лв., финансиран по ОП Адми-
нистративен капацитет 2007-2013

“Укрепване на ефективността
на общинските служители в дух на
партньорство” - 89 971,22 лв., фи-

нансиран по ОП
Администрати-
вен капацитет
2007-2013

“Въвеждане на
механизми за мо-
ниторинг и кон-
трол на изпълне-
нието на общин-
ски политики,
разработване на
стратегически
документи на об-
щина Чавдар” -
62 064,44 лв., фи-
нансиран по ОП
Администрати-
вен капацитет 2007-2013

“Подобряване на качеството и
количеството на дървесината от
общинска гора - собственост на об-
щина Чавдар, чрез провеждане на
отгледани сечи и доставка на спе-
циализирано оборудване” - 276 730.00
лв., финансиран по Програма за раз-
витие на селските райони 2007-2013

“Пространствено и архитектур-
но-благоустройствено решение на
площадното пространство, пеше-
ходните зони и прилежащите парко-

ве в централната част на с. Чав-
дар” - 1 956 834,94 лв., от които 1 000
000,00 лв. финансиране по ПИП “Рас-
теж и устойчиво развитие на реги-
оните” и 956 834,94 лв. собствено
финансиране

“Спортно-туристическа атрак-
ция в община Чавдар” - 455 381,99 лв.,
финансиран по Програма за разви-
тие на селските райони 2007-2013

“Туристически увеселителен
парк в община ЧавдарФ - 368 886,85
лв., финансиран по Програма за раз-
витие на селските райони 2007-2013

“Въвеждане на превантивни дей-
ности за намаляване на опасност-
та от пожари в горския фонд на
община Чавдар чрез изграждане на
наблюдателен пункт - противопо-
жарна кула” - 685 977,32 лв., финан-
сиран по Програма за развитие на
селските райони 2007-2013

“Аварийно-възстановителни ра-
боти по участък от ул. “Гурко” в с.
Чавдар, община Чавдар” - 161 172,93
лв., финансиран от МКВП към МС

ПРОЕКТИ В ПРОЦЕС
НА РЕАЛИЗАЦИЯ:
“Създаване на Център за почасо-

во предоставяне на услуги за соци-
ално включване в общността или в
домашна среда в община Чавдар с
цел гарантиране на независим жи-
вот за хора в невъзможност за са-
мообслужване” - 304 469,84 лв., фи-
нансиран по ОП Развитие на човеш-
ките ресурси 2014-2020
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Нормално е да обичаш родната си

страна. Както е нормално да обичаш своя
роден дом и своята родна майка. Има
също обич или имитация на обич, която
е прекалено егоистична и самовъзвели-
чаваща отечеството, когато се отнасяш
към другите народи снизходително, с
презрение и царствено високомерие.
Тази обич я наричат шовинизъм. Шови-
низмът най-често се разпространява
между съседни държави: по исторически
повод, във връзка с териториални ламте-
жи, заради завист, отмъстително чувство
или политически нарцисизъм.

Но тук аз искам да изясня психологи-
ческите корени на едно друго съвре-
менно явление - глобализма. Тъй като
глобализмът се базира не върху идеята
за отечеството, а върху идеята за обез-
личените отечества в интерес на една-
единствена свръхдържава в света - Съе-
динените американски щати. Тоест ста-

ПЛОДОВЕТЕ
НА ГЛОБАЛИЗМА
Едноетажна Aмерика се възражда за нов живот

Чавдар
ДОБРЕВ

ва въпрос не за национален егоизъм и
тщестлавие, не за прекомерни претен-
ции спрямо съседни страни, а за поли-
тика, която превръща цялото човечест-
во в зависимо, подчинено, заробено от
държавата хегемон.

До 90-те години на ХХ в. САЩ се
държаха на международното поле срав-
нително по-нормално. Най-вероятно,
защото имаха срещу себе си могъщия
СССР, цивилизационната логика на дву-
полюсния свят. Но след това, след лик-
видирането на Съветския съюз, след
като оглавиха еднополюсния свят, те

решиха, че цялата планета
им е длъжна

че всички страни са обречени да рабо-
тят за благословения и богуугоден Ва-
шингтон. Че тази своя воля могат да я
налагат произволно, да я реализират на
всяка цена - по мирен или по военен път.

 Повярваха си, че е дошъл часът на
хилядолетния американски Райх и че
няма и не се задава световна сила, която
да е в състояние да им противостои ефи-
касно. Измислиха си мотив. Американски-
те ценности! Те стоят над ценностите на
останалите народи! Американската де-
мокрация е най-висш продукт на човеш-
кия развой! Американският начин на
живот е матрица, по която държавите ще
бъдат принуждавани да се преустройват!
Какво ти тук зачитане на национални
специфики, национален суверeнитет, на-
ционални традиции и обичаи!

Изобретиха и маскарадна одежда на
користния си национален интерес. Скри-
ха го зад възвишено звучащата аура на
националните ценности. До 90-те годи-
ни на ХХ в. народите общуваха, като
всеки от тях защитаваше своите нацио-
нални интереси. Въз основа на тях жи-
вееха в мир, водеха войни, договаряха
клаузи за сътрудничество. Сега обаче
американците изтикаха на историческа-
та авансцена своя ценностен реквизит,
под чийто параван настъпват американ-
ският финансов капитал, американският
военнопромишлен комплекс, американ-
ските нефто- и газотърговци.

А която държава се осмели да оспо-
ри тази максима - Америка над всичко!
- я чакат адски изтезания, опожарени
градове и села, масови екзекуции, изпе-
пелени домашни огнища. През послед-
ните 25 години така беше наказан Ирак.
Цивилизационната война, която му обя-
виха САЩ и Великобритания, причини

смъртта на почти милион иракски деца,
жени и мъже. Така беше разсипана
Либия, страната с най-висок жизнен
стандарт в Близкия изток. Цивилизаци-
онната война, която се водеше с амери-
кански бомбардировачи, вкара либий-
ците в скотобойната на непознато бра-
тоубийство. Със същото самочувствие на
безнаказаност САЩ осъществиха пла-
на си за нанасяне на смъртоносен удар
върху Сирия. Част от тази стратегия на
задокеанските цивилизатори е  “араб-
ската пролет”, довела до градоносни
процеси в други арабски държави.

И като парадокс, по принцип глоба-
листите биеха и бият не по ислямския
фундаментализъм, а по светски държа-
ви с добър стандарт за живеене. И всеки
държавен лидер, който не се подчини
на диктата на Вашингтон, като по ноти
го обявяват за диктатор и наказват със
смърт. Така постъпиха с президента  на
Ирак  Саддам Хюсеин (обесиха го в духа
на ново средновековие), с президента
на Либия Муамар Кадафи (затриха го
като мръсно куче!), с президента на
Югославия Слободан Милошевич (поръ-
чаха му Хагски Международен съд, пред
който отдавна трябваше да застанат ис-
тинските гробокопачи на световния мир).
Същата участ очакваше президента на
Сирия Башар Асад, ако руснаците не
бяха се намесили в сирийската война.

Но тежкият грях на глобализма е, че

в неговата утроба се
зароди и видя бял свят
световният тероризъм

Когато по нареждане на Леонид
Брежнев руската армия навлезе в Афга-
нистан, американските спецслужби
извършиха сатанинското си дело. Те
дадоха криле на първопроходците на
световния тероризъм. Използваха услу-
гите на своя афганистански агент Бен
Ладен, за да подготвят и въоръжат
първите отряди на “Ал Кайда” с ислям-
ски терористи-фундаменталисти.

Още по-непростим грях сториха с
агресията си срещу Ирак. Разпалиха не
само междурелигиозна война в иракс-
кото общество, но дадоха старт, укрепи-
ха с оръжие и финанси ИДИЛ, ислям-
ската терористична държава, която вече
се разпростира от юга на Африка през
Близкия и Средния изток, Балканите и
Западна Европа до Индонезия, Фили-
пините и Австралия и представлява ужа-
сяващ монстър за поколенията на 21-то
столетие. Войните на САЩ в Ирак, Аф-
ганистан, Либия и Сирия са главната
причина и за “щурма” на безчетни маси
от мигранти, за “великото преселение
на народите”, което погазва европей-
ското историческо, културно и религи-
озно развитие, индуктирайки чудовищен
и катастрофален сблъсък на цивилиза-
ционни представи и модели върху на-
шия континент.

САЩ, велика страна, създадена, на-
правлявана и ръководена от бележити

държавници и мислители като Бенджа-
мин Франклин, Джон Адамс, Томас Дже-
ферсън, Джеймс Мадисън, Джон Джей,
Ейбрахам Линкълн, Франклин Рузвелт
или Джон Кенеди, дала на човечеството
гиганти на световната литература като
Марк Твен, Теодор Драйзер, Ърнест Хе-
мингуей, Скот Фицджералд, Норман
Мейлър или Уилям Фокнър, през послед-
ните десетилетия попадна под управле-
нията на посредствени президенти от
калибъра на Джордж Буш-младши, Бил
Клинтън и Барак Обама. Ако Джордж
Буш-младши е най-простодушно устрое-
ния между тях, а Бил Клинтън - авантю-
рист с артистична жилка, Барак Обама е
най-двуличният, най-лицемерният и най-
задръстен с цивилизационни комплекси
субект. Той може би е и

най-натовареният
с цинизъм Нобелов лауреат

Немислимо за постъпките, но и за
въображението на неговите предшест-
веници е да сътворят словесния синтез
на Обама, според който руската опас-
ност е далеч по-голяма за САЩ от
ИДИЛ и болестта ебола.

Барак Обама, който играе ролята на
раздвоен интелектуалец, загрижен до
болка за обикновените американци и
коварно дърпащ струната на тяхното
честолюбие, всъщност е с психика на
безсърдечен разбивач на съдби и меч-
ти, той е търговец, предлагащ окови на
простосмъртните. В този смисъл Обама
е по-усъвършествано, лежерно казано,
“по-изтънчено” издание на онази поли-
тика, в която в сънища и наяве подритва
земното кълбо като смешния човечец
на Чарлин.

Но най-опасни са опитите на глоба-
листите и на техните медии да обработ-
ват съзнанието на обикновените амери-
канци, че са крайъгълният камък на
човешкия прогрес, най-завършената
творба на Божествения дух, предопре-
делена да владее народите, да изсмук-
ва природните богатства на планетата,
да съставя световни правителства. Све-
товни правителства, натоварени да вне-
дряват повсеместно американската идея
и нейното вродено право да господства
над световното пространство.

И как си представят този бъдещ свят?
Представят си го като строго йерархич-
на система, като Слънце, изгряло във
Вашингтон, около който се въртят от-
делните региони на света. Глобалистите
се блазнят от самовнушение, че на след-
ващия исторически етап

ще останат само покорни
и послушни поданици

на планетата. Непокорните и съпротив-
ляващите се народи ще бъдат вече смля-
ни от армията и пропагандните отряди
на новия световен властелин.

Свидетели сме как тази философия
на американската изключителност, на
американската морална и духовна
несъпоставимост днес разрушава не
само структурите на демократичното

устройство, но и най-фините защитни
стени на индивидуалната психология в
САЩ. За глобализма е особено съще-
ствено да моделира съзнанието на ми-
лионите американци в такава насока,
да го освободи от пластовете на култу-
рата като критика, усъмняване, разко-
лебаване в пропагандните клишета на
официалната държава.

Показателно е, че докато заложени-
те в американската конституция принци-
пи на демокрацията и свободата, почер-
пени от идеите на Френската револю-
ция и английския конституционализъм,
въпреки натиска, все още успяват във
вътрешен план да отстоят основни свои
положения, тези принципи вече са
дълбоко ерозирани, проядени и обезси-
лени във външната политика и военната
доктрина на Вашингтон. Подобни про-
цеси в представата на САЩ за себе си
и света могат да се съизмерват с теори-
ите и практиките на немския расизъм от
първата половина на ХХ в. Неслучайно
сериозни политически наблюдатели
пишат за метастази в неолибералната
идеология на американците, за нейната
фашизоидна окраска и колаборация с
ксенофобски, антисемистки, фашистки
формации в Европа и света.

Ето защо, според мен, лъч в царст-
вото на тъмнината е фактът, че през
последния период десетки милиони
американци, въпреки масовите все-
кидневни атаки срещу вътрешните им
свободи, отказват да се съгласят с по-
литиката на глобализма.

Понастоящем половина Америка гла-
сува доверие на кандидат-президента
Доналд Тръмп, който изговаря еретични
слова с оглед на глобалистичния рефлекс.
Той казва, и широката публика го при-
ема, че идеята за всепоглъщащата хеге-
мония на САЩ над света е безперспек-
тивна и опасна за самата му родина.

Че НАТО е бреме

Че САЩ са виновни за агресията,
жертвите и хаоса в Ирак. Че САЩ допус-
наха огромни грешки в Либия. Че съзна-
телно не искат да решат патовата ситу-
ация в Сирия. Той настоява за рязко по-
добряване на американско-руското
сътрудничество, обявява Путин за на-
дежден партньор. Счита, че САЩ и Ру-
сия е потребно с общи усилия да уни-
щожат главния враг на съвременното чо-
вечество - световния тероризъм и него-
вата държава ИДИЛ. Обещава да раз-
сече гордиевия възел в Украйна,
допълвайки, че е безразсъдство чове-
чеството да се самоунищожи заради
Крим. Иска Америка не мнимо, а дейст-
вително да бъде велика държава, кон-
центрирала отново своята енергия в
името на икономическия си, духовен и
етически подем.

 Ще повторя. Тук най-важна не е
фигурата на Тръмп. Възможно е той, ако
го изберат, да промени предизборните
си обещания и да отстъпи по примера
на други кандидат-президенти на САЩ.
Нищо чудно победител на президент-
ските избори да стане Хилъри Клинтън,
крайно неуравновесен и агресивен об-
разец на жена-политик, която освен
съпруга си и неговите любовници, най-
много мрази Русия и Путин.

Радикалната промяна на американ-
ското общество, “времето разделно”,
което то преживява, се състои обаче в
друго. Дори и такива метаморфози, като
евентуална изборна победа на Хилъри,
не ще успеят да засенчат новината, че
днес за 50 на сто от американските гла-
соподаватели начинът на мислене и
произнасяне на истините от Тръмп е
нормален, нужен на САЩ, продуктивен
във връзка със запазване на световния
мир и напредъка на Америка и света!
Това означава, че тези американски
граждани търсят нови опорни точки на
своето съществувание, нов изход от сля-
пата улица, в която ги вкараха техните
държавни мъже. Означава, че казват “не”
на политиката на глобализма, упражня-
вана от истъблишмънта на Вашингтон.

Повярвайте ми, това е надежда, по-
никнала от отрезвяването на едное-
тажна Америка. А надеждата умира по-
следна.

Така че човечеството, погледнало с
ужас в кратера на своето самоунищо-
жение през мандата на Буш, Клинтън и
Обама, сега отправя поглед към пробу-
дена Америка. Колко хубаво би било,
ако Америка направи и следващата
стъпка, за да подпомогне толкова нуж-
ната победа на човешкия разум.
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ОПЕРНИ ПЕВЦИ ОТ 4 КОНТИНЕНТА КАНДИДАТИ
ЗА МАЙСТОРСКИЯ КЛАС НА РАЙНА КАБАИВАНСКА

Донкин: Спекулациите
за съкращения в
Народния са
безпочвени

Връчват Наградата
за млад живописец
„Едмонд Демирджиян”

Ф о н д а ц и я
“Едмонд Демир-
джиян” връчва
за седми път
наградата за
живопис за обе-
щаващо разви-
тие и посвете-
ност на изку-
ството. Носи-
тел за 2016 г. е
Радослав Ни-
нов, който се
представя с изложбата “Не толко-
ва лош ден”. Церемонията е на
19 септември от 18 ч. в столична-
та галерия “Ракурси”. Наградата е
основана през 2010 г. в памет на
художника Едмонд Демирджиян и
се връчва ежегодно. Състои се от
грамота, организиране на изложба
в галерия “Ракурси” и 1000 лв. До-
сегашните носители на приза са
Минко Йовчев, Калия Калъчева,
Велислава Гечева, Любен Петров,
Радоил Серафимов, Анжела Терзи-
ева и Елеонора Терзиева, научи
ДУМА от Мария Василева. Радо-
слав Нинов е роден през 1992 г. в
Тетевен. От 2004 г. живее в Лон-
дон. Завършил е Колежа по изкуст-
во и дизайн Тауър Хамлетс, а през
2015 г. - университета Голдсмитс
в Лондон. Носител е на наградата
за живопис “The Neville Burston”.

Информациите, че в Народния
театър “Иван Вазов” се готвят
съкращения, са абсолютно безпоч-
вени и не отговарят на истината.
За мен е недопустимо в момент,
когато целият екип на национал-
ния културен институт се бори
да възстанови стабилността, спо-
койствието и плодотворната
атмосфера в него, моите думи да
бъдат извадени от контекста и
употребявани с цел да се дискре-
дитира театърът, творците в
него и работещите тук и да се
създаде никому ненужно напреже-
ние. Това заявява новият дирек-
тор на Народния Мариус Донкин,
съобщиха от театъра. За да бъда
конкретен, ще повторя думите си
от срещата с медиите: “Не съм
дошъл, за да убивам, унищожавам
и махам хора. Ще потърсим различ-
ни варианти за оптимизиране на
ангажиментите като клаузи в
договорите, гарантиращи предим-
ството на Народния театър в
програмата на актьорите, дуб-
льорства и т.н.” Всички останали
тълкувания на моите думи са опит
още от първия ден да се подкопае
доверието и представляват ев-
тино търсене на несъществува-
щи сензации, допълва директорът.

Íàöèîíàëíèòå ïðàçíèöè
Група от
културни
дейци отново
ще се срещне
с публика
в 6 български
града

„Àëáåíà 2016”
èäâàò ñ ïðåìèåðè

ационалните култур-
ни празници “Албена
2016”, организирани
от изд. “Захарий Сто-

Иван Гранитски ще говори за две свои издания - “Образ
и метафора” и “Знаци на прехода”

метафора” и “Знаци на пре-
хода”, а Панко Анчев - за
“Българският ум. Непрочете-
ният Г.С.Раковски”.

На 15 септември от 18 ч.
предстои литературна сре-
ща в Шумен в Регионалната
библиотека “Стилиян Чилин-
гиров” - с участието на акад.
Георги Марков, Стоян Рай-
чевски, Боян Ангелов, Ва-
лентина Радинска, Любомир
Халачев, Иван Гранитски,
Панко Анчев. На 19 септем-
ври срещите ще продължат
в Каварна - в СУ “Стефан
Караджа”, в Българево, как-
то и в залата на общината.
Вечерта спирката ще е в До-
брич, където от 18 ч. в Реги-
оналната библиотека “Дора
Габе” предстои представяне
на книгата на акад. Георги
Марков “Голямата война и
българският меч над Бал-
канския възел. 1914-1919.
Заплитането”.

Групата от писатели ще
продължи маршрута си към
Генерал Тошево на 20 сеп-
тември и Варна на 21 сеп-
тември, където литературни-
те срещи ще приключат в
Регионалната библиотека
“П.П. Славейков”.

Н
янов”, започват днес в Раз-
град, научи ДУМА от изда-
телството. Група от културни
дейци ще осъществи първа-
та си спирка в Регионалната
библиотека “Проф. Боян Пе-
нев”, където от 17.30 ч. ще
има среща с участието на
акад. Георги Марков, Стоян
Райчевски, Боян Ангелов,
Валентина Радинска, Любо-
мир Халачев, Иван Гранит-
ски и Панко Анчев.

По-нататък изявите ще
продължат със срещи в Шу-
мен, Каварна, Добрич, Вар-
на и други градове.  Стоян
Райчевски ще предложи на
читателите своето изследва-
не - “Календар и обредност в
Странджа и Източна Тракия;
Бежанство и преселвания на
добруджанските и таврий-
ските българи. 1913-1944”.
Боян Ангелов ще чете от
книгата си “Поледица”, а Ва-
лентина Радинска ще запоз-
нае читателите с новата си
книга “Уроци по мълчание”.
Иван Гранитски ще говори за
две свои издания - “Образ и

Приключиха изпит-
ните дни - напрегнати и
динамични. 21 комисии,
формирани от препода-
вателите на Национал-
ната академия за теат-
рално и филмово изку-
ство “Кръстьо Сарафов”,
поеха отговорността за
избора “Чии съдби да
променят?!”

Реформираната сис-
тема в приемните из-
пити, новите критерии
за оценяване, промяна-
та в методологията на
обучение във факулте-
та “Екранни изкуства” и
предхождащата ги
шестмесечна информа-
ционна кампания “Учи

БОГАТ
КУЛТУРЕН
АФИШ В
„ДВОРЕЦА”
И ПРЕЗ ЕСEНТА

Туристическият сезон в културен
център “Двореца” в Балчик при-
ключва много успешно, съобщи ди-
ректорът на държавния културен ин-
ститут в Балчик Жени Михайлова.

До края на юли са преминали
200 хиляди туристи. За сравнение,
през цялата минала година са
били 201 хиляди. Очаква се броят
да се увеличи още, тъй като сеп-
тември също е активен с много по-
сещения.

И тази година най-многобройни
са румънските туристи, следвани от
българските, от руските и немските.
Има голям ръст на полски туристи,
както и увеличение с около 15% на
чешки туристи.

И през есента, според Михайло-
ва, “Двореца” ще продължи да бъде
място, наситено с културни събития.
След приключване на “Мюзик кам-
пус Балчик”, следват фестивалът на
младите в изкуството “Виа Понти-
ка” и фестът “Без граници”. На
17 октомври ще започне най-новото
събитие в културния афиш на “Дво-
реца” - пленер с участието на сту-
денти от Чехия, Словакия и Бълга-
рия, който се осъществява по про-
грама “Еразъм плюс”.

Преизпълнен е и планираният от
министерствата на финансите и на
културата бюджет на ДКИ КЦ
“Двореца”. Планът за тази година
е бил 1 150 000 лева и вече е
изпълнен. Оттук нататък ще гово-
рим за по-добри финансови успе-
хи, посочи Михайлова.

Дана РУСЕВА

НАТФИЗ определи избраниците
си за новата учебна година

в България, промени
света!” привлякоха
ново поколение добре
подготвени кандидат-
студенти.

Академията може да
приеме само 180 от
600-те кандидати. Те
ще получат студентски-
те си книжки на 15 сеп-
тември в 10 ч. на офи-
циалната церемония за
откриването на новата
2016/2017 учебна годи-
на. Първа за тях, поред-
на за останалите 600
учащи в НАТФИЗ и 68-
ма за академията, на-
учи ДУМА от Десисла-
ва Димитрова, пиар.

Веднага след праз-
ничното посрещане
всички новоприети пър-
вокурсници във факул-
тет “Екранни изкуства”

ще отпътуват заедно с
водещите ги препода-
ватели към Юндола на
15-дневно изнесено
обучение - “Основи на
аудиовизуалното про-
изводство”.

На 15 септември към
Балчик ще се отправят
четвъртокурсниците от
“Актьорство за драмати-
чен театър” на проф.
Пламен Марков и проф.
д-р Ивайло Христов. Се-
лектирани сред участни-
ците на Международния
фестивал на младите в
изкуството “Виа Понти-
ка”, те ще представят
НАТФИЗ със спектакли-
те “Бай Балчо спомену-
ва” по Балчо Нейков,
“Образи от думи” по Н.
В. Гогол и “Януари” от Й.
Радичков.

Снимка Благовеста ЦВЕТКОВА
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ПРОРОК
НА НОВИЯ
КИНОЕЗИК

Олга
МАРКОВА,
доктор на
кинознанието

Двама безсмъртни разговарят
на екрана за безсмъртието

за на Волтер - “Всеки трябва да се
грижи (да отглежда) за собствената си
градина”. Така той е полезен и на
другите. Явно това е творческото кре-
до на режисьора, което изповядват и
героите му. Според него, колкото и
парадоксално да звучи, “добрият ре-
жисьор трябва да притежава две важ-
ни качества: увереност и съмнение -
само върху базата на това единство
може да се роди честно, хуманно,
близко на хората кино”.

 Биографията на Марлен Хуциев
предлага още един куриозен фено-
мен: седмото изкуство сякаш е изчак-
вало неговото раждане (на 4 октом-
ври 1925 г.), за да проговори след две
години. Екранът проговаря заедно със
самия майстор на словото. По този
повод припомням на режисьора люби-
мия ми парадоксален израз на Ларош-
фуко: “Думите са “дадени” на човек, за
да прикрива с тях мислите си”. Следва
мигновена, оборваща ме реакция от
страна на моя събеседник: “Словото
трябва да разкрива само истината за
човека и за света, който го заобикаля.
Вън от истината то губи своя смисъл”.

Ако се вгледаме в творческия път
на режисьора, констатираме, че не
само присъствието му в територията на
киното е закономерно. Закономерна е
и дължината на това присъствие - цели
шест десетилетия. (Дай бог всекиму!)
Самата мисия на седмото изкуство е
да накара хората да проникват все по-
дълбоко един в друг. Инак не биха мог-
ли да се опознават и да общуват по-
между си. За опознаването обаче е
необходимо времe, както и “ровене” в
мемоарите на велики личности. Мар-
лен Мартинович прави тъкмо това.

 “Новият филм, над който сега ра-
ботя - споделя той, - е извикан на живот
от подобно “прелистване” и преосмис-
ляне на спомени. Заинтригува ме едно
посещение на Чехов при Толстой в
болницата, в която се лекува. Там меж-
ду двамата се провежда дълъг и про-
ницателен разговор за безсмъртието.
Опитах се да възкреся на екрана същи-
ната на този диалог. Тогава Чехов е
бил младеж, а на младостта винаги е
присъща друга, различна гледна точ-
ка и позиция. Както е известно, аполи-
тичността му, за която много се е пи-
сало, представлява по-скоро въздържа-
не и нежелание да има нещо общо с
господстващите теории и догми, чиято
ограниченост и временност ясно
осъзнава. От друга страна, като възди-
га във висш принцип чистата съвест и
защитата на правдата, той изявява без-
компромисния си демократизъм.
Твърде краткотрайно е и увлечението
му по толстоизма. Четейки мемоарите,
си мислих: възможна ли е такава сре-
ща между двама гении! С новия си
филм се опитвам да отговоря на този

въпрос. Започвам с посещението на
млад писател при велик белетрист.
Изглеждаше ми лесно да градя камер-
на фабула само с две действащи лица.
За мен бе изключително важно зрите-
лят да проникне в психиката на тези
уникални личности. В края на краища-
та оказа се, че начинът на разсъжде-
ние на всяка от тях би могъл да бъде
изследван и публикуван в отделни
мемоари.”

 Не по-малко странно ми е как се
намират актьори за такива изключи-
телни по рода си, отговорни роли на
герои, пред които се прекланя цялото
човечество. “В театъра в град Калуга
ми направи впечатление един актьор,
който бе близък до моята представа за
Толстой - спокойно разказва режи-
сьорът. - Като го гримирахме и прого-
вори, “зазвуча” точно като него. Но за
ролята на Чехов много дълго търсихме
подходящ изпълнител. След изтощите-
лен кастинг се спрях на един москов-
ски актьор, който ме привлече с пове-
дението си. Направихме доста проби,
с които все по-плътно се приближа-
вахме до онзи Чехов, когото се стре-
михме да открием. Накрая просто бях-
ме поразени от сходството”.

 Впечатли ме фактът, че по време
на Варненския фестивал, когато не бе
ангажиран с работата си като предсе-
дател на журито, Марлен Хуциев, вме-
сто да си почива, макар и късно вечер-
та, гледаше произведения на Незави-
симото американско кино. “Този инте-
рес е продиктуван само от любов към
филмовото изкуство или...” - попитах го
аз. “В това кино търся гласа и позици-
ята на по-младите ми колеги зад пре-
делите на моята родина - бе отговорът.
- Винаги мога да гледам и “Гражданинът
Кейн” (1941 г.) на Орсън Уелс, чийто
сценарий той пише, режисира, проду-
цира и изпълнява главната роля в него.
Това е върхът на Авторското кино”.

  В края на разговора ни споделям,
че у нас името Марлен Хуциев отдавна
буди респект сред широки кръгове от
нашата публика. Повечето му филми са
добре познати и близки до вкуса на
интелигентната аудитория. От своя стра-
на той си спомня за дълголетните си
връзки с български колеги, като сред
най-близките си приятели поставя не-
забравимия режисьор Христо Христов.
Не мога да си спестя и едно любопитно
съждение на руския гост, отнасящо се
до нашата народопсихология: “Клатей-
ки глава вертикално, българинът не
казва “не”, а “възможно е”. До тази ис-
тина обаче стигнах след години”.

Има творци, за които из-
рази като “на преклонна
възраст” или “в залеза на” нямат
никаква стойност. На 91 години
видният руски режисьор, сцена-
рист, актьор и педагог Марлен
Мартинович продължава да ра-
боти неуморно. Като председател
на журито на току-що завършилия
във Варна 24-ти МКФ “Любовта е
лудост”, той припомня на околни-
те всеки съществен момент, всяка
акцентирана фраза от включени-
те в конкурсната програма филми. Ко-
гато един ум непрестанно е в напре-
жение, той не се “дава” лесно на
настъплението на биологията. Поемай-
ки на официалното закриване на фо-
рума, на сцената на Фестивалния и
конгресен център, статуетката “Злат-
ната Афродита”, с която бе удостоен за
цялостен принос в развитието на кино-
то, режисьорът не пропусна възмож-
ността да разведри аудиторията (с
шеговити фрази за жената и любовта),
на които е посветил целия си живот и
творчество...

Веднага долавяш, че пред теб е жив
класик, който с нескрито вълнение спо-
деля как в момента реализира играл-
на творба за други двама класици -
Толстой и Чехов. Питам се: кой би си
позволил подобна волност при реша-
ването на задача с толкова неизвест-
ни и подводни камъни. Явно младеж-
ката дързост и упорство, страстта му
към киноексперименти, изявени още в
края на 60-те години на миналия век,
до днес не са го напуснали. От “Про-
лет на улица “Заречная” (1956) през
шлагерните произведения “Аз съм на
20 години” (1964) и “Юлски дъжд”
(1966) до “Беше месец май” (1970) в
цяла плеяда от култови филми Марлен
Хуциев изгражда свое собствено, не-
повторимо поетично пространство, в
което диша лично негов свят, дискути-
ращ, вярващ, борещ се за вечните
морални ценности, без които човече-
ството е мъртво. Прям и откровен, на-
всякъде отправя честни послания, в
които самият той вярва. На тях е посве-
тил смисъла на живота си. По тази
причина трескаво търси нова филмова
изразност, въвеждайки на екрана “раз-
хлабения сюжет”. Неслучайно Алек-
сандър Мита твърди: “За нас, по-мла-
дите, през шестдесетте години Мар-
лен Хуциев беше бог... Истински про-
рок на новия киноезик”.

Още навремето в популярната сред
нас книга “Филмът без интрига” изве-
стният критик Виктор Дьомин насочва
вниманието си предимно към онези ха-
рактеристики от неговото творчество и
режисьорски замах, които преобръщат
редица понятия както в руското, така и
в световното кино. Той обаче “пропус-
ка” може би най-съществената страна
в характера му, безспорно доказана и
на екрана: категорична безкомпромис-
ност. Явно през целия му живот кав-
казката закваска си казва думата. На
въпроса ми: “Трудно ли се правят ком-
промиси?” отговорът е: “Не - те просто
не се правят. Важното е да си гледаш
работата”. И припомня крилатата фра-
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Жена отива при психиатър:
- Докторе, искам да се консулти-

рам с вас относно съпруга ми. Той е
решил, че е хладилник...

- Е, това не е толкова страшно...
По принцип подобно състояние се
смята за безобиден комплекс.

- Може и така да е - казва жената,
- обаче той спи с отворена уста и
светлината ми пречи да спя!

ЕКЗОТИЧНИ ПАПАГАЛИ
СЕ ЗАВРЪЩАТ В СОФИЯ

Акад. АНТОН ДОНЧЕВ,
писател
НЕНЧО СЛАВЧЕВ,
поет
АНТОАНЕТА ДОБРЕВА-НЕТИ,
актриса и певица
СТАНИСЛАВ ПАВЛОВ,
член на НС на БСП
СТОЙКО ТАНКОВ,
политик
ЯВОР КУЮМДЖИЕВ,
член на НС на БСП
Акад. ЯЧКО ИВАНОВ,
инженер
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† Въздвижение на Св. Кръст Госпо-
ден (Кръстовден)

Страната ни на 15 септем-
ври ще се присъедини към Ев-
ропейския фитнес ден. Офици-
алното събитие в рамките на
Европейската седмица на спор-
та цели да провокира всички
фитнес центрове, спортни клу-
бове и зали за спорт, танци и
други физически активности да
отворят своите врати и заедно
да превърнат деня в най-актив-
ния в Европа за тази година.
Инициативата се организира за
първи път на европейско ниво,
а концепцията е базирана на ус-
пешната практика на Национал-
ния фитнес ден във Великобри-
тания, организиран от ukactive
от 2014 г. насам. В България
проектът се реализира от Сдру-
жение BG Бъди активен и вече
към инициативата са се присъе-
динили едни от най-големите
спортни вериги в страната.

“Виждаме огромен потенци-
ал фитнес центровете и спортни-
те клубове да достигнат до пове-
че хора и да ги накарат да бъдат по-
активни в своето всекидневие”, сподели
Ласка Ненова, мениджър за Европа на
кампанията NowWeMOVE. И допълни:
“В същото време Европейският фитнес
ден ще даде възможност на фитнес цен-
тровете и спортните клубове да опитат
нови активности, да промотират вече

Фитнес ден
вече и у нас
България за първи път се присъединява към европейската инициатива

2014 г., показва повишение на
броя на хората, които посеща-
ват редовно фитнес център, от
11 на 15%, и спортна зала от
11 на 13 на сто. Изследването
показва и значителен потенци-
ал за развитие на сектора, кое-
то дава възможност за още по-
внушително развитие на резул-
татите през следващите години.

Проучването “The Economic
Cost of Physical Inactivity in
Europe”, поръчано от ISCA и
извършено от Centre for
Economics and Business
Research през 2015 г,. показва,
че близо 500 000 европейци
всяка година умират в резултат
на болести, подпомогнати от
недостатъчната физическа ак-
тивност. Един на всеки четири-
ма възрастни в Европа не е
физически активен във всеки-
дневието си и цената, която ев-
ропейската икономика плаща
за това, е 80 милиарда евро -
5 милиарда повече от светов-

ните разходи за медикаменти против
рак. Изследването посочва, че ако не
бъдат предприети действия, които да
мотивират хората да бъдат по-активни,
в бъдеще рискът за общественото здра-
ве от липсата на физическа активност
ще е по-висок от този от тютюнопуше-
нето.

съществуващи и да създадат програма,
която потенциалните им клиенти търсят.
Заедно ще успеем да направим физи-
ческата активност по-атрактивна за
повече хора и по този начин да повли-
яем позитивно на начина им на живот!”

Проучване на “Евробарометър” за
физическата активност, проведено през

За борбата срещу целулита
експертите вече се насочиха към
ултразвука. Най-новата медицин-
ска разработка се смята за алтер-
натива на оперативния лифтинг.
Използваният от специалистите
апарат комбинира три техноло-
гии, които се прицелват в не-
съвършенствата на тялото. Маши-
ната работи с ултразвук, лазер,
радиочестота, които ефективно се
справят с локалните натрупвания
на мазнини, лимфния застой и от-
пуснатостта на кожата.

“Много хора прибързват и
прибягват до липосукция. Ние
сме с един ход напред. Не е не-
обходима операция, която може
да доведе до усложнения”, кате-
горична е Анелия Николова, ки-
незитерапевт от Jewel Skin Clinic.

Процедурите с TriActive+ на-
маляват целулита, редуцират ма-
стните натрупвания, оформят тя-
лото и го скулптурират, катего-
рични са познавачи. Апаратът е

уличния спектакъл на невероятните
LED барабанисти Moz Drums от Фран-
ция ще бъде открито в София 9-ото
издание на Международния фестивал
за уличен и куклен театър “Панаир на

куклите”. Зрителите ще могат да гледат пред-
ставлението на уникалните артисти на 16 сеп-
тември от 20 ч. по маршрут - Градска градина,
ул. “Славянска”, Градина “Чайка”, Столичен кук-
лен театър - ул. ”Гурко” 14.

Изявата на Moz Drums е близо до публиката
и предоставя интерактивно музикално преживя-
ване, което редува оригинални и ефектни удар-
ни ритми и танци, а светещите LED барабанисти
преминават през тълпата в облак от дим, който
придава магичност на ефектите от цветове, про-
менящи се заедно с движенията на телата им.
Невероятната хореография на тези странни му-
зиканти и техните дяволити лица карат публика-
та да се усмихва постоянно, да танцува, да флир-
тува с тях. Динамика и атрактивност, а за финал
- огнено шоу с фойерверки. Това са Moz Drums.
45-минутното представление на формацията ще
може да се види и на 17 септември в 20,30 ч. в
Градската градина. Международният фестивал за
уличен и куклен театър “Панаир на куклите”
продължава до 22 септември.

Инициативата “Спортувай с БГ музика!” ще се проведе на

първия учебен ден, като тазгодишното мероприятие от пореди-

цата ще бъде Звезден турнир по футбол в Paradise Center,

тематично за 2016-а - годината, в която се проведе Европейско-

то първенство по футбол.

В турнира отново ще вземат участие едни от най-популярните и

обичани български изпълнители. Те ще премерят сили на фут-

болното игрище заедно с младежи, родители и всички други

посетители на мола, които желаят да се впуснат в спортната

надпревара. Предвижда се отборите да бъдат изградени от

БГ звезди и предварително записали се и класирали се посети-

тели на търговския център. Спортната надпревара ще се прове-

де от 15 ч. в четвъртък, 15 септември.

По традиция организаторите от BG Music Channel са подготвили

и още една изненада за всички посетители на мола. Веднага

след официалното награждаване на победителите в Звездния

турнир по футбол от 19 ч. ще се състои и безплатен празничен

концерт по повод първия учебен ден. Организаторите на събити-

ето са подготвили още много изненади и незабравими емоции.

Звезден турнир по футбол
организират на 15 септември

БОРЯТ ЦЕЛУЛИТА С УЛТРАЗВУК
подходящ и за лице, шия и де-
колте, премахва двойната бра-
дичка видимо и трайно. Действи-
ето на машината е свързано с
превръщането на мазнините в
течност и изхвърлянето им. Уст-
ройството работи с ултразвук на
ниска честота и дълбоко проник-
ване.

“Ултразвукът представлява
механични звукови вълни, произ-
ведени от специални накрайни-
ци. При преминаването им през
кожата те предизвикват вибрации
при мастните клетки и упражня-
ват механичен натиск. Специал-
ните звукови вълни, произведени
от TriActive+, действат избирател-
но върху целулита и локализира-
ните мастни натрупвания, като
предизвикват специфичен масаж
на тъканите. Това води до разкъс-
ване на фибрите, заобикалящи
мастните клетки, което подпома-
га дренирането”, обяснява кине-
зитерапевтът Анелия Николова.

Анелия
Николова

рофесионални танцьори ще про-
ведат безплатни открити уроци по
различни видове танци в скейт
зоната на парк “Студентски” на
17 септември, Деня на София, от
10 ч. Целта на инициативата, на-
речена “Студентски танцува”, е да
провокира интереса от страна на
различни целеви групи към тан-
цовото изкуство. “Зелената би-
блиотека” на Столична библиоте-
ка - филиал “Студентски”, ще из-
дава безплатно читателски карти
на всички желаещи. Алеите в парк
“Студентски” пък ще очакват най-
малките художници, които ще
могат да изразят таланта си с ри-
сунки върху асфалт.

ППППП

„Студентски
танцува” с
безплатни уроци

Светещи барабанисти
от Франция откриват
„Панаир на куклите”

С
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ЙОРДАНКА
КОЛЕВА

РАКАДЖИЕВА

От децата и внуците

ЧЕСТИТА 90-ТА ГОДИШНИНА!

КРАСЕН
ДИМИТРОВ

РАКАДЖИЕВ
ЧЕСТИТ 84-ТИ РОЖДЕН ДЕН!

От децата и внуците

Да си жив, весел и щастлив.
Да си зрав, жизнен и корав!

ХИЛЯДИ ЦЕЛУВКИ!

Да си жива, здрава,
весела, щастлива!

ЦЕЛУВАМЕ ТЕ ВСИЧКИ!

От „сини робини” до герои
на социалистическия труд

Животът на работничките от фабрика „Първи май”
във Варна преди и след 9 септември 1944 г.

Йордан КОВАЧЕВ

В детските си години
живях в един от крайните
и бедни квартали на Вар-
на, който граничеше с
фабриката на Асен Нико-
лов - АД “Текстил”. Имах
роднини, които работеха
там. От тях съм слушал, че
животът им е труден, за-
щото и двамата работили
“само за един хляб”, а по-
ложението на тези работ-
нички, които живеели в
района на фабриката,
било още по лошо.

Когато непосредствено
след 9 септември 1944 г.
започнах да работя там,
узнах за теглото на тези
работнички, наричани в
района “сините робини” на
фабриканта Асен Николов.

Асен Николов е ро-
ден през 1885 г. в с.
Микре, Ловешко, в бога-
то селско семейство. По
професия е механик, но
не се задоволява с това.
С наследството от баща
си изгражда бояджийска
фабрика в района на кв.
“Сес Севмес” (днес кв.
“Аспарухово”), а през
1919 г. и със зестрата на
жена си (дъщеря на фа-
брикант от Белгия) заку-
пува фабриката на братя
Хаджидечеви, която

имала 240 стана

и била обслужвана от
200 работнички. Но стре-
межът му към забогатява-
не не спрял. В продълже-
ние на 25 години той раз-
ширява фабриката и уве-
личава становете на 650,
като наред с това създа-
ва предачен цех с 21 000
вретена и по този начин
се освобождава от
задължението да закупу-
ва прежда за неговата
тъкачна. През тези 25 г.
закупуваният памук пре-
минавал през предачния

цех, тъкачната и бояд-
жийския отдел и излизал
на пазара за продажба.
За да стане това, там са
работели 12 000 работ-
ници, предимно жени.

Наред с тази фабрика
Асен Николов притежавал
акции и в други предпри-
ятия. Имал постройки в гр.
Варна, а през 1934 г. заку-
пил от общината 2000 дка
земя, граничеща с фабри-
ката. Там наред със земе-
делските култури се от-
глеждал и добитък, а така
също и птици, сърни, еле-
ни, като всичко било за
износ и отчасти - за из-
хранване на работнички-
те. Печалбата от износа
била предвидена за заку-
пуване на памук. Квар-
талът и с. Галата не могли
да го задоволят с работна
ръка, затова се набирали
работнички от далечни
райони - Врачанско, Лом-
ско, Видинско, в които не
знаели нищо за условията

на работа в предприятие-
то. На жените било обе-
щавано, че ще живеят в
района на фабриката и ще
работят по 8 часа на ден.
Срокът на договорите им
бил 2 години, през които
те трябвало да получат
една шевна машина,

2000 лв.,
12 м плат и един

костюм

Щом прекрачели пра-
га на фабриката, действи-
телността се оказвала
друга.

Работничките имали
право да пишат само две
писма на родителите си и
също толкова да получа-
ват. Всички останали се
унищожавали. Право на
свиждане - само един път
в месеца, с родителите, в
присъствието на надзира-
телка. Ако се говорели
неща, които уронват пре-
стижа на господаря, на

провинилите се налагала
глоба или се превъзпита-
вали с пръчка.

“Сините робини” няма-
ли право да разговарят с
други хора, нямали право
да излизат извън ограда-
та на фабриката, освен
под строй и с надзирател-
ка. Книгите били забране-
ни. Имали само Библията.
Освен работата във фаб-
риката, трябвало да
вършат и всичко, което им
се нареди. Трябвало да
бъдат послушни, търпели-
ви, работливи, за да полу-
чат онова, което е в дого-
вора. Такива били закони-
те на фабриката. Работа
от сутрин до вечер.

Болните били
уволнявани

Постоянно били идео-
логически обработвани,
за да могат безропотно да
изпълняват всички нареж-
дания и заповеди.

Победата на 9 септем-
ври 1944 г. уплашила
много господаря, защото
можело да се разкрият
неговите престъпни дея-
ния - гавра с момичетата
и убийството на две от
тях. Затова той спрял ра-
ботата на фабриката.
Идеологическата обра-
ботка на работниците за-
бавяла хода на разкрити-
ята за положението в
предприятието. След
осъждането на Николов и
преименуването на фаб-
риката, голяма част от ра-
ботничките участвали в
мероприятията, организи-
рани от профкомитета.
Към м. март 1945 г. вече
всички започнали да ра-
ботят на два стана.

Опитната тъкачка
Кръстана Богданова по
свое желание в началото
на 1946 г. започва да ра-
боти на четири стана. Вед-
нага я последват и други,
като изпълняват своите
определени норми. За
техните успехи предприя-
тието ги награждава с
плат и това става на общо
събрание. Примерът им
подтиква и останалите да
преминат на четири ста-
на. Този опит дава добри
резултати и за кратко вре-
ме тъкачният отдел се
разделя на бригади, като
дейността им се отчита на
събрания, а за постиже-
нията им тъкачките биват
награждавани.

Първа дава пример с
работа на повече станове
Маруся Тодорова, като

от 5 стана
стига до 12

Опитните тъкачки не
желаят да останат назад
и започва надпревара коя
да обслужва повече ста-
нове. Ето и имената на
най-добрите - Марийка
Стефанова, Маруся Кали-
нова, Сава Михайлова,
Златка Маринова, Атана-
ска Димитрова, Софка
Андонова. До края на
1946 г. общо 126 тъкачки
преминават на работа на
повече от 5 стана.

Новото ръководство на
фабриката постоянно по-

добрява условията на ра-
бота. Открит е стол за хра-
нене, отличилите се работ-
нички и хора от техничес-
кия персонал са изпраща-
ни на почивка в национал-
ните курорти. Направени
са значителни разходи за
подобряване на медицин-
ското обслужване и сани-
тарно-хигиенните условия
във фабриката.

По време на купонна-
та система 1946-1948 г.
1% от свръхпроизводст-
вото се обменя за про-
дукти и се дава на ра-
ботничките. През 1947-
1948 г. се организират
курсове по ограмотяване,
по шев и кройка. Открит
е първият фабричен дет-
ски дом за децата на
работничките. Отличили-
те се са изпращани да
завършат текстилното си
образование, а тъкач-
майсторите и ръководи-
телите на смени - на спе-
циализация в СССР.

За постиженията на
колектива на фабрика
“Първи май” неведнъж
пишат вестниците, говори
се за по радиото. От мно-
го градове

идват делегации
да обменят опит

и да видят как се пости-
гат такива успехи. Много
от работничките бяха на-
граждавани с ордени и
медали, а най-добрите -
обявени за герои на со-
циалистическия труд за
постигнати големи успе-
хи в производството. Ето
и имената на някои от тях
- Сава Михайлова, Ата-
наска Димитрова, Янка
Тодорова, Елисавета
Стефанова, Златка Ма-
ринова, Анка Петрова,
Маруся Тодорова.

Така преминаха пър-
вите пет години на трудо-
вия колектив на фабрика
“Първи май”.

Неотдавна прочетох
статия за “Първи май”, в
която се казваше, че “...от
някогашната фабрика
“Първи май”, гордостта на
нашата страна, сега е
останал само теренът да
се продаде.”

През 2014 г. фабрика “Първи май” е разрушена, теренът е разчистен
за строителство на многофункционален комплекс от затворен тип

Маруся Тодорова, работничка в Тъкачна
фабрика “Първи май” във Варна, започнала

работа на 15 години. Първо обслужва един
тъкачен стан и постепенно стига до 12
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малните температури ще са между 27-32 градуса.
Атмосферното налягане ще е малко по-ниско от
средното. По Черноморието също ще е предимно
слънчево. По-значителни увеличения на облач-
ността се очакват над северните райони. Ще духа
слаб до умерен вятър от изток. Максималните тем-
ператури ще са от 26 до 28 градуса, на морската
вода около 24 градуса. Вълнението на морето ще
е 2 бала. Над планините облачността ще се уве-
личи, като на отделни места са възможни кратко-
трайни превалявания. Ще духа слаб североизто-
чен вятър. Максималната температура на 1200 м
ще е около 21 градуса, на 2000 м - около 14.

В четвъртък и петък ще остане слънчево иВ четвъртък и петък ще остане слънчево иВ четвъртък и петък ще остане слънчево иВ четвъртък и петък ще остане слънчево иВ четвъртък и петък ще остане слънчево и
топло, с температури от 26 до 29 градуса.топло, с температури от 26 до 29 градуса.топло, с температури от 26 до 29 градуса.топло, с температури от 26 до 29 градуса.топло, с температури от 26 до 29 градуса.
В първия учебен ден се очаква променливаВ първия учебен ден се очаква променливаВ първия учебен ден се очаква променливаВ първия учебен ден се очаква променливаВ първия учебен ден се очаква променлива
облачност, по-значителна над източните рай-облачност, по-значителна над източните рай-облачност, по-значителна над източните рай-облачност, по-значителна над източните рай-облачност, по-значителна над източните рай-
они, където може слабо да превали.они, където може слабо да превали.они, където може слабо да превали.они, където може слабо да превали.они, където може слабо да превали.
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29
ÑàíäàíñêèÑàíäàíñêèÑàíäàíñêèÑàíäàíñêèÑàíäàíñêè

“≈À≈÷
œÓ‰‡ÚÎË‚Ë ÒÚÂ Ì‡
Ì‡ÒÚÓÂÌËÂÚÓ Ì‡
‚ÂÏÂÚÓ Ë Â
‚˙ÁÏÓÊÌÓ ÚÓ ‰‡

Œ¬≈Õ
»Á·‡ÎË ÒÚÂ ‰‡ ÒÂ
ÔÓÒ‚ÂÚËÚÂ Ì‡ ÔÂ-
ÒÔÂÍÚË‚ÌË ‰ÂÈÌÓ-
ÒÚË, Ò ÍÓËÚÓ ˘Â

21 Ï‡Ú - 20 ‡ÔËÎ

21 ‡ÔËÎ - 21 Ï‡È

¡À»«Õ¿÷»
ƒÌÂÒ ÏÌÓÁËÌ‡ ÓÚ
‚‡Ò ˘Â ËÁÔËÚ‡Ú
ÌÂÛ‰Ó‚ÎÂÚ‚ÓÂ-
ÌÓÒÚ ‚ ‡·ÓÚ‡Ú‡ Ë

22 Ï‡È - 21 ˛ÌË

–¿ 
œÓ‚Â˜ÂÚÓ ÓÚ ‚‡Ò
˘Â ÔÂ‰ÔÓ˜ÂÚ‡Ú
‰‡ ÒË ÓÒÚ‡Ì‡Ú Û
‰ÓÏ‡ ‰ÌÂÒ Ë ÏÓÊÂ

22 ˛ÌË - 23 ˛ÎË

À⁄¬
ƒÌÂÒ ÌÂ ÒÂ Á‡ˇÊ-
‰‡ÈÚÂ Ò ÍÓÎÂ„ËÚÂ
ÒË. ¬˙¯ÂÚÂ Ò˙‚Â-
ÒÚÌÓ ÒÎÛÊÂ·ÌËÚÂ

23 ˛ÎË - 23 ‡‚„ÛÒÚ

ƒ≈¬¿
ŒÚ‰‡ÈÚÂ ÒÚÂ ‰ÌÂÒ
Ì‡ ÒÎÛÊÂ·ÌËÚÂ ÒË
Á‡‰˙ÎÊÂÌË ,̌ ÌÓ ‚Ë
Â ‚ÂÏÂ Ë Á‡ Á‡-

24 ‡‚„ÛÒÚ - 23 ÒÂÔÚÂÏ‚Ë

¬≈«Õ»
Œ„‡ÌË˜ÂÚÂ ÌÂ-
ÌÛÊÌËÚÂ ı‡˜Ó‚Â,
Á‡ ‰‡ Á‡Í˙ÔËÚÂ
·˛‰ÊÂÚ‡ ÒË.

24 ÒÂÔÚÂÏ‚Ë - 23 ÓÍÚÓÏ‚Ë

— Œ–œ»ŒÕ
¬˙Ó˙ÊÂÚÂ ÒÂ Ò
Ú˙ÔÂÌËÂ ‰ÌÂÒ.
œÓ·ÎÂÏËÚÂ ˘Â
Ì‡ÏÂˇÚ Â¯Â-

24 ÓÍÚÓÏ‚Ë - 22 ÌÓÂÏ‚Ë

—“–≈À≈÷
œÓÍ‡ÊÂÚÂ ‡Á·Ë-
‡ÌÂÚÓ ÒË Í˙Ï
ÌÂ˜ËË ÔÓ·ÎÂÏ Ë
˘Â ÒÔÂ˜ÂÎËÚÂ

23 ÌÓÂÏ‚Ë - 21 ‰ÂÍÂÏ‚Ë

22 ‰ÂÍÂÏ‚Ë - 20 ˇÌÛ‡Ë

21 ˇÌÛ‡Ë - 19 ÙÂ‚Û‡Ë

–»¡»
ŒÚÎË˜ÌÓ ÒÂ ÔÂ‰-
ÒÚ‡‚ˇÚÂ Ì‡ ‡·ÓÚ-
ÌÓÚÓ ÒË ÏˇÒÚÓ
‰ÌÂÒ, ÓÒ‚ÂÌ ÏÓ-

20 ÙÂ‚Û‡Ë - 20 Ï‡Ú

·Ë ˘Â Ò‚˙¯ËÚÂ ÓÚ‰‡‚Ì‡ ÓÚ-
Î‡„‡Ì‡ ‡·ÓÚ‡.

ÒË Á‡‰˙ÎÊÂÌË  ̌ Ë ÒÍÓÓ ˘Â
·˙‰ÂÚÂ ÔÓÓ˘ÂÌË.

œÂ‰ÒÚÓˇ˘Ó ‚‡ÊÌÓ ‰ÂÎÓ‚Ó
Ò˙·ËÚËÂ ˘Â ËÁËÒÍ‚‡ ÚÓ‚‡.

ÌËÂ, ‚˙ÔÂÍË ˜Â ËÏ‡ ÏÌÓ„Ó
ÚÛ‰ÌÓÒÚË ÔÂ‰ ‚‡Ò.

ÒÎÛÊÂÌ‡ ÔÓ˜Ë‚Í‡. «‡ÚÓ‚‡ ˇ
Â‡ÎËÁË‡ÈÚÂ.

¬ŒƒŒÀ≈…
”ÒÚÂÏÂÌË ÒÚÂ
Í˙Ï ÛÒÔÂı‡ ‰ÌÂÒ,
ÌÓ Á‡·‡‚ˇÚÂ, ˜Â
„ÓÎÂÏËÚÂ Ë ·˙ÁË

ÔÂ˜‡Î·Ë ‚ËÌ‡„Ë ÍËˇÚ Ë „ÓÎÂ-
ÏË ËÒÍÓ‚Â.

 Œ«»–Œ√
ƒÂÌˇÚ Â ÔÂÍ‡-
ÒÂÌ Á‡ ÔÓ˜Ë‚Í‡. »
·ÂÁ Û„ËÁÂÌË  ̌ Á‡
‡Ì„‡ÊËÏÂÌÚËÚÂ ÒË

ÔÓ‚ÓÍË‡ Û ‚‡Ò ‡ÁÎË˜ÌË
ÌÂ‡ÁÔÓÎÓÊÂÌË .̌

‰Ó‚ÂËÂÚÓ Ì‡ ˜Ó‚ÂÍ‡, ÍÓÈÚÓ
Ú̇ ÒË ‚ÌËÏ‡ÌËÂÚÓ ‚Ë.

‡ÎÌË, ˘Â ÔÓÎÛ˜ËÚÂ Ë ‰ÓÒÚ‡
ÙËÌ‡ÌÒÓ‚Ë ÔÓÓ˘ÂÌË .̌

ÏÓÊÂÚÂ ‰‡ ÒÚ‡·ËÎËÁË‡ÚÂ
ÙËÌ‡ÌÒËÚÂ ÒË.

ÌˇÏ‡ ‰‡ ÒÂ˘Ì‡Ú Ó˜‡Í‚‡ÌÓÚÓ
‡Á·Ë‡ÌÂ.

П Изгледи заИзгледи заИзгледи заИзгледи заИзгледи за

05.50 ¡˙ÁÓ, ÎÂÒÌÓ,
‚ÍÛÒÌÓ Â-
ˆÂÔÚ‡ Ì‡ ‰ÂÌˇ

06.00 ƒÂÌˇÚ Á‡ÔÓ˜-
‚‡ —ÛÚÂ¯ÂÌ
ËÌÙÓÏ‡ˆËÓ-

05.30 ìÀËˆÂ ‚
ÎËˆÂî /Ô./
- ÔÛ·ÎË-
ˆËÒÚË˜ÌÓ

ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ò ‚Ó‰Â˘ ÷‚Â-
Ú‡ÌÍ‡ –ËÁÓ‚‡

06.00 ì ÓÒÚÂÌÛÍËÚÂ ÕËÌ‰Ê‡ ì
- ‡ÌËÏ‡ˆËˇ

06.30 ì“‡ÁË ÒÛÚËÌî - ËÌÙÓÏ‡-
ˆËÓÌÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ò ‚Ó-
‰Â˘ ¿ÌÚÓÌ ’ÂÍËÏˇÌ

09.30 ìœÂ‰Ë Ó·Â‰î - ÚÓÍ¯ÓÛ Ò
‚Ó‰Â˘Ë ƒÂÒËÒÎ‡‚‡ —ÚÓˇ-
ÌÓ‚‡ Ë ¿ÎÂÍÒ‡Ì‰˙  ‡‰Ë-
Â‚

12.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - Ó·Â‰Ì‡
ÂÏËÒËˇ

12.30 ìÿÓÛÚÓ Ì‡ —Î‡‚Ëî - ‚Â-
˜ÂÌÓ ÚÓÍ ¯ÓÛ

13.30 ì—Â‚Â ˛„î - ÒÂË‡Î, Ò.
1, ÂÔ. 76

14.30 ì—ËˇÈÌ‡ ÎÛÌ‡î - ÒÂË‡Î,
ÂÔ. 150,151

15.30 ì—‚ÂÚÎËÌ‡Ú‡ Ì‡ ÏÓˇ ÊË-
‚ÓÚî - ÒÂË‡Î, ÂÔ. 1393-
1395

17.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ
17.30 ìÀËˆÂ ‚ ÎËˆÂî - ÔÛ·ÎËˆË-

ÒÚË˜ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ò ‚Ó-
‰Â˘ ÷‚ÂÚ‡ÌÍ‡ –ËÁÓ‚‡

18.00 ìÃ‡Ï‡ „ÓÚ‚Ë ÔÓ-‰Ó·Âî -
ÒÂÏÂÈÌÓ Ò˙ÒÚÂÁ‡ÌËÂ

19.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - ˆÂÌÚ‡Î-
Ì‡ ÂÏËÒËˇ

20.00 ì ‚‡Ú‡Î˙Ú Ì‡ ·Ó„‡ÚËÚÂî -
ÒÂË‡Î, Ò.2 ,ÂÔ. 48

21.00 ì‘ÂÏ‡Ú‡î - Ë‡ÎËÚË
22.30 ìÿÓÛÚÓ Ì‡ —Î‡‚Ëî - ‚Â-

˜ÂÌÓ ÚÓÍ ¯ÓÛ
23.30 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - Í˙ÒÌ‡

ÂÏËÒËˇ
00.10 ìÕËÍËÚ‡: ŒÚÏ˙˘ÂÌËÂÚÓî -

ÒÂË‡Î, Ò. 3, ÂÔ.22
01.00 ì¡ÂÁÒ‡ÏÌËˆËî - ÒÂË‡Î,

Ò.4, ÂÔ. 5
02.00 ìœÂ‰Ë Ó·Â‰î/Ô./ - ÚÓÍ-

¯ÓÛ Ò ‚Ó‰Â˘Ë ƒÂÒËÒÎ‡-
‚‡ —ÚÓˇÌÓ‚‡ Ë ¿ÎÂÍ-
Ò‡Ì‰˙  ‡‰ËÂ‚

03.50 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ /Ô./
04.20 ì—‚ÂÚÎËÌ‡Ú‡ Ì‡ ÏÓˇ ÊË-

‚ÓÚî /Ô./ - ÒÂË‡Î

05.15 ì◊‡Ò˙Ú Ì‡
Ã Ë Î Â Ì
÷‚ÂÚÍÓ‚î -
ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ
Ì‡ NOVA /Ô/

05.00 ÕÓ‚ËÌË

05.05 ìÃÓ‰Ì‡

ÔËÒ˙‰‡î

06.00 “ÂÎÂÍ‡Ì‡Î06.20 ì«‰‡‚ÂÈ, ¡˙Î„‡Ëˇî -
ÒÛÚÂ¯ÂÌ ·ÎÓÍ

09.30 ìÕ‡ Í‡ÙÂî - ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ
Ì‡ NOVA

11.30 ì¡ÓÌ ¿ÔÂÚËî - ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ
12.00 ÕÓ‚ËÌËÚÂ Ì‡ NOVA
12.30 ìœÓ‰ÎË Í‡ÏÂËÂÍËî -

ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ, 2 ÒÂÁÓÌ
13.30 ìÃÓˇÚ‡ Í‡Ï‡î - ÒÂËÂÌ

ÙËÎÏ
14.30 ìœÓÒÚË ÏËî - ÒÂËÂÌ

ÙËÎÏ
16.00 ÕÓ‚ËÌËÚÂ Ì‡ NOVA
16.30 ìÃ‡ÎÍ‡Ú‡ ·ÛÎÍ‡î - ÒÂË-

ÂÌ ÙËÎÏ
17.55 ì“Â„ÎÂÌÂ Ì‡ ÀÓÚÓ 5 ÓÚ

35 - ì«Î‡ÚÌ‡Ú‡ ÚÓÔÍ‡î
18.00 ì—ÂÏÂÈÌË ‚ÓÈÌËî - ÚÂÎÂ-

‚ËÁËÓÌÌ‡ Ë„‡
19.00 ÕÓ‚ËÌËÚÂ Ì‡ NOVA -

ˆÂÌÚ‡ÎÌ‡ ÂÏËÒËˇ
20.00 VIP Brother 2016 - Â‡-

ÎËÚË, Ì‡ ÊË‚Ó
21.00 ìŒÚÍ‡‰Ì‡Ú ÊË‚ÓÚî (ÔÂ-

ÏËÂ‡) - ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ,
2 ÒÂÁÓÌ

22.00 ì—ÓÙËˇ - ƒÂÌ Ë ÕÓ˘î
(ÔÂÏËÂ‡) - e‡ÎËÚË
ÒÂË‡Î

23.00 ì√ÓÒÔÓ‰‡Ë Ì‡ ÂÙË‡î-
Á‡·‡‚ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ

23.30 ÕÓ‚ËÌËÚÂ Ì‡ ÕÓ‚‡
00.00 ì◊‡Ò˙Ú Ì‡ ÃËÎÂÌ ÷‚ÂÚ-

ÍÓ‚î - ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ì‡ Õ“¬
01.00 ì¬˙ÚÂ¯ÂÌ „Î‡Òî - ÒÂË-

ÂÌ ÙËÎÏ
02.00 ìœÓ‰ÎË Í‡ÏÂËÂÍËî -

ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ, 2 ÒÂÁÓÌ /
Ô/

03.00 ì–ËÚ˙Ï˙Ú Ì‡ ÏÂ˜ÚËÚÂî -
ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ

04.00 ìœÓÒÚË ÏËî - ÒÂËÂÌ
ÙËÎÏ /Ô/

ìƒÓ·Ó ÛÚÓî

09.00 ÕÓ‚ËÌË

09.10 “ÂÎÂÍ‡Ì‡Î ìƒÓ·Ó ÛÚÓî

09.25 ì ÓÌÚÓÎÌ‡ ÔÓÍÛÔÍ‡î

09.55 ìΔË‚ÂÈ Á‰‡‚Ó!î

10.55 ìÃÓ‰Ì‡ ÔËÒ˙‰‡î

12.00 ÕÓ‚ËÌË

12.15 ìÃ˙ÊÍÓ / ΔÂÌÒÍÓî

13.20 ì¬ÂÏÂÚÓ ˘Â ÔÓÍ‡ÊÂî

14.00 ÕÓ‚ËÌË

14.15 ì¬ÂÏÂÚÓ ˘Â ÔÓÍ‡ÊÂî

15.00 ÕÓ‚ËÌË

15.15 ì¬ÂÏÂÚÓ ˘Â ÔÓÍ‡ÊÂî

16.00 —ÂË‡Î: ì«‡ Î˛·Ó‚Ú‡î

17.00 ìÕ‡Ò‡ÏÂ Ò ‚ÒË˜ÍËî

18.00 ¬Â˜ÂÌË ÌÓ‚ËÌË

19.00 ì»Á·ÓË 2016î

19.50 ìÕÂÍ‡ „Ó‚ÓˇÚî

21.00 ¬ÂÏÂ

21.35 —ÂË‡Î: ì”˜ËÚÂÎÍÓ Î˛-

·ËÏ‡î

23.30 ì¬Â˜ÂÌËˇÚ ”„‡ÌÚî

00.05 —ÂË‡Î: ì«‡ Î˛·Ó‚Ú‡î

01.05 ÕÓ˘ÌË ÌÓ‚ËÌË

01.20 ìÕ‡Ò‡ÏÂ Ò ‚ÒË˜ÍËî

02.10 ì¬ÂÏÂÚÓ ˘Â ÔÓÍ‡ÊÂî

02.45 ìÃ˙ÊÍÓ/ΔÂÌÒÍÓî

03.35 ìÕÂÍ‡ „Ó‚ÓˇÚî

04.30 ì ÓÌÚÓÎÌ‡ ÔÓÍÛÔÍ‡î

ÁóðãàñÁóðãàñÁóðãàñÁóðãàñÁóðãàñ
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Ë ÒÂ ÓÚ‰‡ÈÚÂ Ì‡ Î˛·ËÏË Á‡ÌË-
Ï‡ÌË .̌

ÌÂÌ ·ÎÓÍ Ò ‚Ó‰Â˘Ë »‚Ó
ÕËÍÓ‰ËÏÓ‚, fiÎËˇ —ÚÂÙ‡-
ÌÓ‚‡ Ë »ÎËˇ »ÎËÂ‚

09.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
09.15 ƒÂÌˇÚ Á‡ÔÓ˜‚‡ Ò  ÛÎÚÛ‡

»ÌÙÓÏ‡ˆËÓÌÂÌ ÍÛÎÚÛÂÌ
·ÎÓÍ

10.30 «‰‡‚ÂÚÓ ÓÚ·ÎËÁÓ «‰‡‚-
ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ò ‚Ó‰Â˘
Ã‡Ëˇ ¿Ì‰ÓÌÓ‚‡

11.20 ƒ˙ÁÓÒÚ Ë Í‡ÒÓÚ‡ Ú‚
ÙËÎÏ /3802 ÂÔËÁÓ‰/

12.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
12.30 ¡˙ÁÓ, ÎÂÒÌÓ, ‚ÍÛÒÌÓ

ÂˆÂÔÚ‡ Ì‡ ‰ÂÌˇ/Ô/
13.00 ÃÛÒÍÂÚ‡ËÚÂ 2 Ú‚ ÙËÎÏ /

2 ÂÔËÁÓ‰/Ô/
13.55 –ÂÙÂÂÌ‰ÛÏ Ò ƒÓ·ËÌ‡

◊Â¯ÏÂ‰ÊËÂ‚‡ /Ô/
15.10 —‚ÂÚËˆËÚÂ Ú‚ ÙËÎÏ /115

ÂÔËÁÓ‰/
16.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
16.10 ÕÓ‚ËÌË Ì‡ ÚÛÒÍË ÂÁËÍ
16.40 Ã‡ÎÍË ËÒÚÓËË
16.50 ¬‡Ì„ÂÎËˇ Ú‚ ÙËÎÏ /5

ÂÔËÁÓ‰/
17.45 ¡˙ÁÓ, ÎÂÒÌÓ, ‚ÍÛÒÌÓ

ÂˆÂÔÚ‡ Ì‡ ‰ÂÌˇ/Ô/
17.55 «ÂÎÂÌ‡ Ò‚ÂÚÎËÌ‡
18.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
18.45 ÕÂÙÚÂÌ‡Ú‡ ÔÎ‡ÌÂÚ‡ ‰ÓÍÛ-

ÏÂÌÚ‡ÎÂÌ ÙËÎÏ /3, ÔÓ-
ÒÎÂ‰ÂÌ ÂÔËÁÓ‰/

19.45 ÀÂÍ‡ ÌÓ˘, ‰Âˆ‡! Ã‡ÎÍËÚÂ
˜Â‚ÂÈ˜ÂÚ‡

20.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
20.50 —ÔÓÚÌË ÌÓ‚ËÌË
21.05  ‡‰ËÙÂ 2 13-ÒÂËÂÌ Ú‚

ÙËÎÏ /»ÒÔ‡ÌËˇ, 2014„./
, 1 ÂÔËÁÓ‰, ÂÊËÒ¸Ó
’ÓıÂ —‡Ì˜ÂÒ- ‡·ÂÒÛ‰Ó,
‚ ÓÎËÚÂ: œ‡ÓÎ‡ ≈˜Â‚‡-
Ëˇ Ë ‰.

22.25 ¬ Í‡‰˙
23.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
23.25 «ÂÎÂÌ‡ Ò‚ÂÚÎËÌ‡
23.30 œÓ‰ ÔËÍËÚËÂ 4 Ú‚ ÙËÎÏ

/12, ÔÓÒÎÂ‰ÂÌ ÂÔËÁÓ‰/
(16)

00.35 ¡˙ÁÓ, ÎÂÒÌÓ, ‚ÍÛÒÌÓ
ÂˆÂÔÚ‡ Ì‡ ‰ÂÌˇ/Ô/

ÂàðíàÂàðíàÂàðíàÂàðíàÂàðíà
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редимно слънчево ще остане времето и
днес. След обяд се очаква увеличение на
облачността, но без валежи. Ще духа
слаб, до умерен северен вятър. Макси-
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гледайте

ФУТБОЛ

резултати

 À¿—»–¿Õ≈

ÀÓÍÓ √Œ - ¡ÂÓÂ 0:1
Ã‡Ì„‡ (55); ƒÛÌ‡‚ -
÷— ¿-—Ù 2:0; œËËÌ -
¡ÓÚÂ‚ œ‰ 2:1; ¬ÂÂˇ -
ÃÓÌÚ‡Ì‡ 3:0; ◊ÂÌÓ
ÏÓÂ - ÀÛ‰Ó„ÓÂˆ 1:3;
—Î‡‚Ëˇ - ÀÓÍÓ œ‰ 5:2;
ÕÂÙÚÓıËÏËÍ - ÀÂ‚ÒÍË 1:2; ÒÌÓ˘Ë

œ⁄–¬¿ À»√¿, VI  –⁄√

 1. ДУНАВ 6 5 1 0 10:1 16
 2. ЛЕВСКИ 6 4 2 0 13:3 14
 3. БЕРОЕ 5 4 0 1 5:2  12
 4. ЛУДОГОРЕЦ 5 3 1 1 11:5 10
 5. ЦСКА-СФ 6 3 1 2 10:5 10
 6. ЧЕРНО МОРЕ 6 3 1 2 9:9 10
 7. ВЕРЕЯ 6 3 1 2 5:5 10
 8. ПИРИН 6 2 1 3 6:7  7
 9. БОТЕВ ПД 6 2 1 3 8:11  7
10. ЛОКО ПД 6 1 3 2 10:12  6
11. СЛАВИЯ 6 2 0 4 10:14  6
12. НЕФТОХИМИК 5 1 1 4 5:11  4
13. ЛОКО ГО 6 0 2 4 3:9  2
14. МОНТАНА 6 0 1 5 1:11  1

VII Í˙„, 16.09 (ÔÂÚ˙Í), 19.00: ÃÓÌÚ‡Ì‡ -
ÕÂÙÚÓıËÏËÍ (ƒËÂÏ‡ ÒÔÓÚ 2); ÀÓÍÓ œ‰ - ¬Â-
Âˇ 21.15: (ƒËÂÏ‡ ÒÔÓÚ 2); Ò˙·ÓÚ‡, 17.00:
¡ÓÚÂ‚ œ‰ - ÀÓÍÓ √Œ (ƒËÂÏ‡); 19.00: ÀÂ‚ÒÍË -
œËËÌ (ƒËÂÏ‡ ÒÔÓÚ); 21.15: ÀÛ‰Ó„ÓÂˆ -
—Î‡‚Ëˇ (ƒËÂÏ‡ ÒÔÓÚ); ÌÂ‰ÂÎˇ, 19.00: ÷— ¿-
—Ù - ◊ÂÌÓ ÏÓÂ (ƒËÂÏ‡ ÒÔÓÚ 2); 21.15 ¡ÂÓÂ
- ƒÛÌ‡‚ (ƒËÂÏ‡ ÒÔÓÚ 2)

ПО БТВ ЕКШЪН
21.45 Ювентус -

Севиля
ПО РИНГ

21.45 Реал М -
 Спортинг Л

¬“Œ–¿ À»√¿, V  –⁄√
ÀÂ‚ÒÍË  ‡ - ÷— ¿-—Ù-2 0:3; ; —ÂÔÚÂÏ‚Ë

—Ù - ≈Ú˙ 1:2; œÓÏÓËÂ - ÀÓÍÓ —Ù 2:0;  ÷‡-
ÒÍÓ ÒÂÎÓ - ÀÛ‰Ó„ÓÂˆ-2 1:0; ÕÂÒÂ·˙ - —ÓÁÓ-
ÔÓÎ 0:0; ¡‡ÌÒÍÓ - ¬ËÚÓ¯‡ ¡ 1:3; Œ·ÓË˘Â -
¡ÓÚÂ‚ √˙Î 3:2; —Ô‡Ú‡Í œÎ - ¡ÓÚÂ‚ ¬ 1:1

 À¿—»–¿Õ≈

 1. ЕТЪР 5 4 1 0 9:3 13
 2. СЕПТЕМВРИ СФ 5 4 0 1 12:5 12
 3. БОТЕВ ВР 5 3 1 1 10:5 10
 4. ЦСКА-СФ-2 5 3 1 1 9:4  10
 5. БОТЕВ ГЪЛ 5 2 2 1 6:4  8
 6. ВИТОША Б 5 2 2 1 4:2  8
 7. НЕСЕБЪР 5 2 2 1 3:1  8
 8. ЦАРСКО СЕЛО 5 2 2 1 6:5  8
 9. СОЗОПОЛ 5 1 3 1 4:4  6
10. ОБОРИЩЕ 5 1 2 2 8:9  5
11. ПОМОРИЕ 5 1 2 2 5:8  5
12. СПАРТАК ПЛ 5 1 2 2 5:10  5
13. ЛУДОГОРЕЦ-2 5 1 1 3 5:6  4
14. ЛОКО СФ 5 1 1 3 7:11  4
15. БАНСКО 5 0 2 3 3:10  2
16. ЛЕВСКИ КАР 5 0 0 5 4:13  0

VI Í˙„, 15.09 (˜ÂÚ‚˙Ú˙Í), 18.00: ÀÛ‰Ó„Ó-
Âˆ-2 - ÀÓÍÓ —Ù; ÔÂÚ˙Í, 17.00: ÷— ¿-—Ù-2 -
Œ·ÓË˘Â; Ò˙·ÓÚ‡, 17.00: ≈Ú˙ - œÓÏÓËÂ;
¡ÓÚÂ‚ ¬ - —ÂÔÚÂÏ‚Ë —Ù; ¡ÓÚÂ‚ √˙Î - —Ô‡-
Ú‡Í œÎ; ¬ËÚÓ¯‡ ¡ - ÀÂ‚ÒÍË  ‡; ÷‡ÒÍÓ ÒÂÎÓ
- ÕÂÒÂ·˙; 18.00: —ÓÁÓÔÓÎ - ¡‡ÌÒÍÓ

Иван Бандаловски почти отпада от
плановете за селекция на Левски. 29-
годишният футболист, който е юноша
на “сините”, бе набелязан като транс-
ферна цел на Люпко Петрович и Анд-
рей Желязков, който от 2 седмици пре-
говаряше за връщането му на “Гере-
на”. Разговорите са били преустано-
вени и няма да бъдат подновявани по-
вече, съобщиха близки до синия клуб.
Предполага се, че основната причина
за проваления трансфер е опасение-
то на Бандата от ултрасите, които не
го припознават като юноша на Лев-
ски, а като бивш футболист и капитан
на ЦСКА. Докато играеше на “Армия-
та”, десният защитник се изказваше
доста остро срещу родния си клуб.

За последно Бандаловски игра в
Партизан, но бе освободен от сръбския

Дисциплинарната коми-
сия към БФС наложи нака-
зания на голяма част от род-
ните клубове след изиграва-
нето на V² кръг в Първа лига.

Най-тежка санкция полу-
чи Пирин (Благоевград).
Стадион “Христо Ботев” ще
бъде частично затворен, а
освен това клубът ще трябва
да плати глоба в размер от
10 000 лева. По време на до-
макинството на тима на Бо-
тев (Пловдив) се стигна до
грозни сцени по трибуните,

ъководството на ЦСКА обяви чрез
официалния си сайт, че намалява
цените на билетите за следващите
два домакински мача. Цените им за

Треньорът на Реал М Зинедин Зидан и играчите му тренираха в
добро настроение на базата си във Валдабедас край Мадрид

преди мача от I кръг в група F на Шампионската лига със
Спортинг Лисабон довечера

Двама футболисти починаха в
рамките на по-малко от 24 часа,
след като колабираха по време на
мачове за купите във Франция и
Англия. Единият е 34-годишният
бивш национал на Буркина Фасо
Бен Идриса Дерме, a другият - 26-
годишният англичанин Даниел Уил-
кинсън. Дерме получил сърдечен
удар по време на двубой от III кръг
за Купата на Франция. Футболистът
на шестодивизионния Бижулия е ко-
лабирал в началото на второто по-
лувреме на двубоя срещу Фуриани,
а лекарският екип не успял да
възстанови сърдечната му дейност.

Уилкинсън, който се състезава
за осмодивизионния английски Шоу
Лейн, колабирал по време на мач
от предварителните кръгове за
Купата на Лигата срещу Брайтхаус
Таун като гост. Осмодивизионният
тим водеше с 2:0, когато в 60-ата

Снимка БГНЕС

ЦСКА-Сф глобява
играчите, пуска
по-евтини билети

Бандаловски
не иска в Левски
Петрович търси трескаво попълнение на невралгичния пост

гранд преди сезона и в момента е сво-
боден агент. Той е получил предложе-
ние от “сините” да подпише срещу за-
плата от 15 000 евро на месец. Впос-
ледствие обаче клубът оттеглил офер-
тата. По всяка вероятност това реше-
ние е било взето от най-високо ниво,
без да се иска становището на спорт-
ния директор Станислав Ангелов и на
треньора Люпко Петрович.

Преди време Левски искаше и Ста-
нислав Манолев, но той предпочете
да подпише с ЦСКА-Сф. Затова
сърбинът, спечелил КЕШ с Цървена
звезда, разполага на този пост само
със Сашо Александров и е принуден
да преквалифицира при нужда Роман
Прохазка, който е далеч по-полезен в
халфовата линия. Петрович пробва на
тази позиция и шведския младежки

национал Симон Сандберг, който оба-
че не се представи задоволително и
остава като опция само в центъра на
защитата.

Опция за поста остава друг бивш
син юноша - Виктор Генев, но след
като игра в Славия и Динамо Минск,
той се преквалифицира като центра-
лен защитник, а там Петрович разпо-
лага с Димитър Пиргов, Александър
Александров, Сандберг и възстанови-
лия се от контузия Сърджан Лукин.

На “Герена” още чакат документи-
те на Галин Иванов, за да могат да го
картотекират. “Сините” се надяваха да
получат “жълтата карта” на крилото
преди мача с Нефтохимик, но това не
се случи и той не взе участие в дву-
боя, спечелен драматично с 2:1 с дуз-
па в добавеното време.

Затварят част от стадиона на Пирин
при които общински съвет-
ник удари полицай.

Наказания получиха още
Черно море, Нефтохимик,
Левски, Дунав и ЦСКА.

За нерегламентирано из-
ползване на факли и димки
и хвърлени предмети от фе-
новете на мача с Лудогорец
в Балчик Черно море е на-
казан с  общо 1300 лв. Още
1000 лв. е глобата за “моря-
ците” за закъснялото започ-
ване на мача с Лудогорец.
Нефтохимик е глобен с 3300

лв. за хвърлени предмети и
нерегламентирана хорео-
графия на мача срещу Лев-
ски. За нерегламентирано
използване на факли и “си-
ните” са глобени 300 лв. По-
мощник-треньорът им Асен
Букарев е наказан с лиша-
ване от право да изпълнява
функции от името на отбора
за 1 среща и е глобен 1000
лв. за нахлуване на терена.

За хвърлени предмети на
мача с ЦСКА-Сф Дунав е
глобен с 500 лв., а за навли-

зане на публика на терена
клубът е наказан с преду-
преждение за лишаване от
домакинство и имуществена
санкция от 2000 лв.

За нерегламентирано
използване на факли и бом-
бички на мача в Разград пък
ЦСКА-Сф е глобен общо с
1300 лв. За оспорване на
съдийско решение Томас
Вайлер, кондиционен тре-
ньор на ЦСКА-Сф, е нака-
зан също за 1 мач и глобен
1000 лв.

Белгиецът Ромелу Лукаку се радва на
хеттрика си, който вкара само за

11 минути при победата на Евертън с
3:0 като гост на Съндърланд в последния

мач от IV кръг на Висшата лига. Евертън
е 3-и с 10 т., колкото има и Челси. Води

Манчестър Сити с 12

ДВАМА ФУТБОЛИСТИ
ПОЧИНАХА НА ТЕРЕНА

минута Даниел Уилкънсън припад-
на на терена и мачът беше прекра-
тен. Футболистът получи медицин-
ска помощ на терена и бе откаран
в болница в Халифакс, но лекарите
там не успели да спасят живота му.
Според предварителните информа-
ции става дума за инфаркт.

„Беше страхотно момче. Не знам
как ще продължим напред. Това е
трагедия, чувстваме се опустошени.
Всички в отбора се опитваме да се
справим с тежката новина, но всич-
ки сме обединени да помогнем на
семейството на Даниел. Неговите
родители са толкова смели хора.
Привлякохме Уилкинсън през лято-
то, а той тъкмо беше завършил уни-
верситета в Лафбъро и заедно с при-
ятелката си се премести в Шефилд“,
разкри Крейг Елиът, мениджър на
базирания в Барнзли футболен клуб
Шоу Лейн.

Попето в Отбора
на кръга в Русия

Ивелин Попов попадна в Идеал-
ния отбор на кръга в руското
футболно първенство. Попов реа-
лизира единствения гол за победа-
та на своя Спартак Москва с 1:0
над Локомотив. Класацията е на
изданието championat.com. В нея
попадна и Куинси Промес, който му
асистира за попадението.

„Синята” школа
набира деца

Детско-юношеската школа на
Левски набира деца за подготви-
телните групи, родени през 2007 г.,
2008 г., 2009 г., 2010 г. и 2011 г.
Кастингът ще се проведе на 24
септември от 17.00 ч. на изкустве-
ния терен на стадион „Георги Аспа-
рухов“. За записване: 0888 914 052.

кратки

Р
срещите с Черно море в неделя и с Берое
следващата неделя ще бъдат по 5 лева,
като разликата в постъпленията ще бъде
покрита от заплатите на играчите.
“Скъпи армейци, след заседание на Упра-
вителния съвет бе взето следното решение:
Цените на билетите за следващите два
домакински мача на ЦСКА ще бъдат с цена
5 лв за всички сектори. Разликата ще бъде
покрита от заплатите на футболистите, като
по този начин те се надяват да ви се
извинят за срамното представяне на отбора
в последните мачове.
Очакваме ви!”, съобщи клубният сайт.
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кратки

ЦСКА-Сф
пуска
по-евтини
билети

гледайте

ПО БНТ HD
БАСКЕТБОЛ

21.00 Словения -
България (мъже)

ПО ЕВРОСПОРТ 1
КОЛОЕЗДЕНЕ

15.45 Гран При Валон
СКИ СКОКОВЕ

21.00 Лятна “Гран при” Чайковски

Истински фурор сътворя-
ват младите ни щангисти на
европейското до 15 и до 17
г. в полското градче Нови
Томисл. В първите седем ка-
тегории нашите тежкоатле-
ти триумфираха в три от тях,
като в двубоя имат общо
шест медала.

Последен шампион стана
Стилян Гроздев (62 кг) при
17-годишните. Русенецът
събра двубой от 269 кг след
121 кг в изхвърлянето и 148
кг в изтласкването. В първото
упражнение българинът дори
опита да постави нов евро-
пейски рекорд от 125 кг, но
не успя. Гроздев победи с 2
кг руснака Зулфат Гараев
(120+147), а с бронз се оки-
чи другият българин в кате-
горията Диян Пампорджиев
с 254 кг (111+143).

В същата възрастова гру-
па при най-леките (до 44 кг)
титлата взе Дияна Димитро-
ва.  Добричлийката събра
147 кг след 60 кг в изхвърля-
нето и европейски рекорд в
изтласкването от 87 кг. След

Две победи
за шахматистите
в Баку

Националните ни отбори по
шахмат записаха две победи в
предпоследния кръг на Олимпиа-
дата в Баку. Мъжете се наложиха
над Мексико с 2,5:1,5 т., а със
същия резултат дамите сломиха
Германия. С черните фигури Ва-
лентин Йотов победи на втора
дъска Нестор Арчиболд, а на тре-
та Красимир Русев спечели с бе-
лите срещу Антонио Гарсия Гере-
ро. На първа дъска с белите Мом-
чил Николов направи реми с Хил-
берто Ернандес Гереро, а на
четвърта Мартин Петров
отстъпи с черните на Хесус
Флорес Гереро. В класирането
мъжете са 47-и с 12 т., водят
САЩ и Украйна с по 18, но амери-
канците имат по-добри допълни-
телни показатели. При дамите
победи записаха Ива Виденова
срещу Марта Михна и Маргарита
Войска срещу Юдит Фукс, като и
двете българки играха с черните
фигури. С белите Антоанета
Стефанова направи реми с Елиза-
бет Пеец, а Андриана Николова
загуби от Елена Левушкина.
Българките заемат осмата пози-
ция с 15 т., а едноличен лидер е
Китай с 18 т. В последния кръг
мъжете играят с Израел, а жени-
те с Украйна.

Втори успех на
Аоияма в Токио

Даниел Иванов-Аоияма по-
стигна втора победа на турни-
ра в Токио за Купата на импера-
тора. 192-килограмовият сумист
от Елхово събори с “котенаге”
150-килограмовия японец Мьоги-
рю. Днес единственият елитен
български професионален сумист
ще срещне друг японец - 138-
килограмовия Шохозан, който
също има актив 2-1.

Волейболистките
започват
с Швейцария
за Евро 2017

Женският национален отбор
по волейбол започва пътя си към
Евроволей 2017 в Азербайджан и
Грузия с двубой срещу Швейца-
рия от първия квалификационен
турнир в Група Е в петък от
18.00 ч. в столичната зала „Хри-
сто Ботев“. Останалите им съпер-
ници са Румъния и Черна гора.

Кузманов губи
от №70 в света

Димитър Кузманов (№346 в
света) отпадна в I кръг на
“Чалъндж” турнира по тенис в
Истанбул ($75 000). Втората
ракета на България не успя да се
противопостави на поставения
под №1 в схемата и №70 в света
Малек Джазири (Тунис) и отстъ-
пи с 4:6, 6:7 (3) за 87 мин.

Още шахмат � в броя утре

Абделатиф Бака триумфира в бягането на 1500 м на
Параолимпиадата в Рио пред Тамиру Демисе (вляво), Хенри Кирва и
близнака си Фуад Бака, но и четиримата показаха по-добро време

от олимпийския шампион в дисциплината Матю Сентровиц

4-ма параолимпийци по-бързи от шампион от Рио

Снимка RIO2016.COM

Четирима състезатели с уврежда-
ния постигнаха изключителни резул-
тати в бягането на 1500 м в паметен

финал на Параолимпийските игри в
Рио.

Те дадоха по-добро време от олим-

пийския шампион в дисциплината
Матю Сентровиц (САЩ), който на 20
август спечели златния медал с време
3:50,00 мин.

Във финала на параолимпийците
в клас Т13 (хора със зрителни увреж-
дания) алжирецът Абделатиф Бака
триумфира с нов световен рекорд -

3:48,29 мин. Подгласниците му също
дадоха по-добри времена от Сентро-
виц. Тамиру Демисе (Етиопия) спече-
ли сребърен медал с време 3:48,49
мин., а бронза взе Хенри Кирва (Кен)
3:49,84 мин.

Въпреки че резултатът му можеше
да му осигури злато от олимпиадата,
Фуад Бака (Алжир) остана без медал
в параолимпийския финал. 24-годиш-
ният състезател, който е брат близнак
на шампиона Абделатиф Бака, фини-
шира за 3:49,84 мин.

1. Китай 50 40 28 118
2. Великобритания 28 16 19  63
3. Украйна 22 19 20  61
4. САЩ 16 17 13  46

КЛАСИРАНЕ ПО МЕДАЛИ
НА ПАРАОЛИМПИАДАТА
В РИО СЛЕД 7-ИЯ ДЕН

Фурор за нашите
щангисти в Полша
Българите вече заслужиха три титли и общо шест
медала на европейското за юноши и девойки в Полша

Световната антидопингова аген-
ция (WADA) е разрешавала на елит-
ни американски спортисти да при-
емат забранени медикаменти, раз-
кри хакерската група Fancy Bear,
която публикува документи, придо-
бити от проникване в базата данни
на централата. Между покриваните
за допинг са тенисистките Серена и
Винъс Уилямс, гимнастичката Симо-
на Байлс, която спечели 4 златни
медала на Олимпиадата в Рио, и ба-
скетболистката Елена Делле Донне.

От публикуваните данни става
ясно, че през 2010, 2014 и 2015 г. на

Надежда Мей
(в средата)

спечели златен
медал

в изхвърлянето
в кат. до 48 кг,

но остана
втора в двубоя,
изпреварена с 1

кг от Сабина
Азимова

(Азербайджан,
вдясно)

нея останаха туркините
Айде Нарин 125 (57+68) и
Кевсер Тамдемир 125
(58+67), а другата българка
в категорията Гергана Пам-
порджиева се нареди
четвърта със 113 кг (51+62).

В следващата категория
Надежда Мей (48) остана
втора със 151 кг (66+85). Ру-
сенката бе първа след
изхвърлянето, но бе изпре-
варена от Сабина Азимова
(Азер) с 1 кг - 152 кг (65+87).
16-годишната Мей бе част от

хванатите 11 души с допинг
от миналата пролет, като
заради този скандал Бълга-
рия не бе допусната до уча-
стие на Олимпиадата в Рио.
Миналата година тя изтърпя
9-месечно наказание.

В първия ден на шампио-
ната Ангел Русев (50) грабна
титлата при 15-годишните
със 190 кг (81+109). Той бе
безапелационен победител,
като вицешампион стана
Полак Франтишек (Чех) с
едва 171 кг (78+93), а брон-

зовият медалист Рустам Га-
симов (Азер) приключи със
170 кг (77+93).

При най-леките и млади
девойки Ивана Петрова за-
служи сребро със 136 кг
(62+74). Шампионка стана
Валентина Камбел (Рум) със
137 кг (62+75).

Пак при 15-годишните
Стилиан Иванов (56) се на-
реди пети със 195 кг
(95+100). Българинът обаче
взе сребърен медал в
изхвърлянето.

WADA ПРИКРИВАЛА ОТ ГОДИНИ
СЕСТРИТЕ УИЛЯМС И СИМОНА БАЙЛС

Марин МИЛАШКИ

Серена Уилямс е било разрешено да
употребява оксикодон, хидроморфон,
преднизон, преднизолон и метил-
преднизолон, но всички тези вещест-
ва са в забранителния списък на
WADA. На кака й Винъс през 2010,
2011, 2012 и 2013 г. също е разреше-
но да употребява преднизон, предни-
золон, триамцинолон и формотерол.

Според публикацията в сайта на
Fancy Bear през август Симона Байлс
е дала положителна допинг проба
за психостимулатора метилфенидат,
но въпреки използването на забра-
нен препарат, не е последвала дис-

квалификация на гимнастичката, ко-
ято спечели златни медали в инди-
видуалния многобой и отборно, на
земя и прескок. На Байлс е било
разрешено да използва амфетамин/
декстроамфетамин през 2012, 2013
и 2014 г. Тя е 3-кратна световна шам-
пионка в многобоя през 2013-2015 г.
През август положителен тест за
амфетамин е дала и Делле Донне,
станала по-късно същия месец олим-
пийска шампионка с баскетболния
тим на САЩ. Тя е имала разрешение
да употребява амфетамин и хидро-
кортизон през 2014 г.
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